
Harizma ili Harizmanija 
 
Cak Smit 
 
Svim onim dragim Bozijim svecima koji su me voleli i hrabrili 
kao svog pastora prvih sedamnaest godina moje sluzbe, dok 
sam se borio da ispunim Bozija dela snagom svoga tela, svim 
ljudima koji su bili toliko strpljivi sa mnom u mom sobstvenom 
prelasku iz lazne u pravu, istinsku duhovnost. 

 
U potrazi za odgovorom 
 Vecinu svog detinjstva i mladosti sam proveo pokusavajuci da 
dokazem da sam normalan iako nisam isao niti u bioskop ni 
na igranke. Za pentakostalnu crkvu u koju sam ja isao, 
odlazenje u bioskop ili na igranke se smatralo za strasan greh. 
Posto nisam mogao da se pridruzim mojim drugovima u 
njihovim svetskim aktivnostima ja sam ih pozivao do dodju sa 
mnom u crkvu, jer nam je stalno bilo ponavljano da svedocimo 
za Hrista tako sto cemo dovoditi ljude u crkvu. Problem je bio u 
tome sto je Pastor gotovo svake Nedelje upozoravao na zla 
Holivuda, igranki, pijanstva, i pusenja. Obicno bi rekao 
sledece: "Da je Bog hteo da covek pusi, onda bi mu na glavi 
napravio dimnjak. Osim toga, dve tri "poruke u jezicima" i 
njihova tumacenja bi redovno prekidali svaku sluzbu. Mnogo 
puta, dok sam sedeo kraj mojih neobracenih drugova koji bi 
dosli sa mnom u crkvu, gospodja NJuman bi pocela da dise na 
cudan nacin. Ja sam vec naucio da je takvo nacin dihanja uvod 
u njeno govorenje u jezicima i onda bih brzo poceo da se 
molim:  
 "O Boze, molim te da danas ne govoris u jezicima posto moji 
prijatelji nece razumeti." Ili bog nije slusao moje molitva, ili 
gospodja NJuman nije slusala Boga, zato sto bi ona ustala, 
sva trepereci, i svojim piskavim glasom predala Boziju poruku 



za taj dan. Ja sam zeleo da umrem u tom trenutku jer su se 
moji drugovi krisom smejali. Nadao sam se da nisu pocinili 
neoprostiv greh. Posle svake sluzbe sam bio napet u 
ocekivanju neizbeznog pitanja: "Sta je bilo sve to?" Bilo mi je 
tesko da im objasnim zato sto ni ja sam nisam bas najbolje 
shvatao. Dok sam bio dete uvek sam se pitao sta znace sve te 
"poruke u jazicima" koje sam cuo. Ponekad je tumacenje 
veoma kratke poruke bilo neuobicajeno dugo, ili je situacija 
bila obratna, duga poruka bi bila protumacena sa samo 
nekoiliko reci. Ponekad me je zbunjivalo to sto su poruke u 
jezicima sadrzale neke fraze koje su se stalno ponavljale, a 
interpretacija se sastojala od mnostva rezlicitih izraza, i nijedan 
od njih se nije ponavljao. 
 Mnostvo Pitanja 
 Bilo je jos stvari koje su me zbinjivale u crkvi u koju sam 
odlazio. Pitao sam se zasto su druge crkve imale mnogo vise 
clanova od nas ako smo mi bili najduhovnija crkva u gradu i sa 
najvise sile. Objasnili su mi da je to zbog toga sto je vecina 
ljudi trazila najlaksi put do neba i da su druge crkve imale vise 
clanova zato sto su one govorile ljudima ono sto su oni zeleli 
da cuju. Da je nasa crkva radila isto, i ona bi imala mnogo 
clanova, ali bi ti ljudi bili na putu za pakao. Jos jedan od 
problema koji me je mucio oko nase crkve je bio nedostatak 
ljubavi. Znao sam da je ljubav plod duha i nisam mogao 
razumeti zasto je u crkvi bilo toliko podela. Izgledalo je kao da 
su neki clanovi crkve uvek hteli da se rese pastora, a drugi 
clanovi su ga podrzavali. LJudi su tako cesto napustali nasu 
crkvu da, ako bi se svi bivsi clanovi vratili, nasa crkva bi imala 
najvise clanova u gradu! Na neki nacin, ako bi neko napustio 
nasu crkvu, to bi bilo isto kao da je napustio Gospoda. Oni koji 
su nas napustili su zasigurno pali u greh trazenja lakseg puta 
do neba. Ali ja sam cesto zeleo da odem u neku od lokalnih 
crkvi. Zatim bi se, za vreme vecernje Nedeljne sluzbe, osetio 
krivim za "padanje" i istupio bih napred da se ponovo 
"spasim". Pokusavao sam da dokazem da sam normalan 
mojim dobrim odlicnim ocenama u skoli. Trudio sam se da 



budem najbolji ucenik u razredu, najbrzi trkac u skoli, i uopste 
najbolji sportista. Nazalost, vecina mojih drugova iz Nedeljne 
skole je pokusavala da dokaze svoju normalnost puseci, pijuci, 
i druzeci se sa pripadnicima opasnih bandi u skoli. Jako malo 
njih je ostalo u Nedeljnoj skoli posle svoje dvanaeste godine. 
Ja sam, kroz Boziju milost, i uz duboko predane roditelje, 
nekako preziveo. 
 
 
Rezultati moje potrage 
 Ja sam ubedjen da bi mrtva ortodoksija mnogih crkvi 
danasnjice mogla biti prevazidjena kroz darove Svetog Duha 
koji bi radili u okviru tela, ne kroz nebiblijska preterivanja, vec 
cistim biblijskim putem, gde bi Biblija bila najveci autoritet koji 
bi vodio nasu veru i praksu. Ja u ovo verujem bez obzira koliko 
to neverovatno zvucalo. Imajuci ovo na umu ja sam zapoceo 
potragu za stihovima koji pruzaju cvrst i uravnotezen opis 
Svetog Duha i njegovog rada u crkvi danasnjice. Mora 
postojati neka sredina izmedju Pentekostalaca koji 
prenaglasavaju iskustvo, i fundamentalista koji u svojim 
nastojanjima da budu ispravni u mnogim slucajevima postanu 
mrtvi. Rezultati moje potrage su delimicno zabelezeni u ovoj 
knjizi i ja se molim da je Bog iskoristi da bi vas doveo u puninu 
Duhom ispunjenog zivota. Duhovnost (karizma) je prekrasno, 
prirodno, pomazanje Bozijim Duhom koje osposobljava osobu 
za Boziji rad. To je ona posebna dinamika, pokretna sila, uz 
ciju pomoc osoba izgleda kao da zraci Boziju slavu i ljubav. 
Lazna duhovnost (karizmania) je telesni napor da se simulira 
prava duhovnost (karizma). To je bilo koji napor da se delo 
Duha ispuni energijom ili sposobnoscu tela, te stare i sebicne 
prirode svake osobe. To je duhovno preterivanje koje 
nadahnuce zamenjuje izdahnucem. To je upotreba ljudskog 
uma, energije, i trikova u zamenu za Boziju mudrost i 
sposobnost. Lazna duhovnost se moze iskazati na mnoge 
razlicite nacine, od planiranja i strateskih sastanaka, razvijanja 



programa za rast crkve, skupljanja novaca za crkveni buyet, do 
divljih i neorganizovanih poruka u jezicima koje prekidaju 
poruku Nedeljom pre podne. Sve sto ne poseduje cvrstu 
biblijsku osnovu i nema pouzdanje da ce Sveti Duh ispuniti 
NJegove ciljeve u crkvi, i to bez ljudske pomoci, spada u dela 
naseg tela. 
 
 
Uravnotezena pozicija 
 Ova knjiga ce pokusati da pokaze biblijski uravnotezenu 
poziciju (stanoviste) izmedju klevetnika koji kazu: "Djavo ih je 
naterao to da urade," i fanatika koji kazu: "Sveti Duh me je 
naterao to da uradim." Knjiga ce takodje objasniti ko je Sveti 
Duh i opisace njegov rad u svetu, crkvi, i u zivotu vernika. Ne 
trazimo od vas da slepo prihvatite sve pretpostavke, vec vas 
ohrabrujemo da ispitate Pismo i da vidite da li je sve onako 
kako je napisano. "Sve proveravajte, zadrzavajte sto je dobro." 
 

Sveti Duh jeste Bog 
 
 
Posto ova knjiga pokusava da vas dovede u ispunjen, lican, i 
na Bibliji zasnovan odnos sa Bogom Svetim Duhom, prva stvar 
koju treba da pokazemo da je Sveti Duh jedna od osoba 
Svetog Trojstva. Crkva je, kroz svoju istoriju, prihvatila da je 
Bog jedan i da on postoji kroz tri osobe: Oca, Sina i Svetog 
Duha. U Svetom Pismu, svo troje deluju u savrsenom skladu za 
covekovo iskupljenje. Pavle je priznao Timoteju da Trojstvo 
predstavlja veliku misteriju i da je isprazno uopste pokusavati 
de je u potpunosti shvatimo. Mnogi kultovi (kao sto su na 
primer Jehovini svedoci) zloupotrebljavaju ovaj raskorak 
izmedju fizickog (ogranicenog) sveta, i duhovnog (ili 



neogranicenog). Oni ovaj raskorak koriste kao razlog da 
negiraju Isusovu bozansku prirodu, i da predstave Svetog 
Duha samo kao neku energiju. Druge grupe negiraju 
postojanje Oca i Svetog Duha, i propovedaju da je jedino Isus 
Bog. Jedna od opstih karakteristika mnogo kultova je 
negiranje Isusove, ili bozanske prirode Svetog Duha. 
 Trojstvo (Trojedni Bog) 
 Zbog toga sto je ovo podrucje najcesce napadano  
 mi treba da potvrdimo ne samo bozansku prirodu Svetog 
Duha vec  
 i razloge zbog kojih mi verujemo da je to tako. Rec ,,Trojstvo"  
 se ne nalazi u Bibliji ali taj termin odgovara teolozima koji 
pokusavaju  
 da objasne tri Bozanske osobe. Mozda bi termin trojedinsvo  
 bolje objasnio Boga. On nije 1+1+1=3 vec je 1x1x1=1. U Prvoj 
Knjizi Mojsijevoj 1:1 je napisano: ,,U pocetku Bog..." Hebrejska 
rec koja je prevedena kao ,,Bog"  
 je Elohim, i oznacava mnozinu za El (Bog u jednini). U 
Hebrejskom jeziku postoji jednina, mnozina koja oznacava 
samo dvoje, i mnozina. Bog u jednini je El, u mnozini za dvoje 
je Elah, i u mnozini je Elohim. Ne mozemo poreci da rec 
Elohim barem ukazuje na Bozije trojedinstvo. Nakon toga 
citamo u Prvoj Mojsijevoj 1:2 da: ,,Duh Boziji lebdijase nad 
vodama" Sveti Duh je prva osoba Trojstva koja je posebno 
identifikovana u Bibliji. U Prvoj Mojsijevoj 1:26 pise: ,,I Elohim 
rece: Da nacinimo coveka po oblicju i po prilici nasoj." On nije 
rekao:  
 ,,Ja cu ga napraviti na moju sliku." Drugim recima, tri osobe 
Trojstva su zajedno govorile. 
 
 
Osobine Duha 
 Da bi dokazali da je Sveti Duh Bog prvo cemo pokazati da 
osobine koje poseduje samo Bog pripadaju Svetom Duhu. 
Jedna od Bozanskih osobina je njegova vecna priroda. On je 



oduvek postojao. U Jevrejima 9:14 pise da je Hristos sebe 
bezgresnog ponudio Bogu kroz vecnog Duha. Ako je Duh 
vecan, i ako je ovo samo bozanska osobina, onda je Duh Bog. 
Tri osobe Trojstva su takodje ovezane i u ovom stihu. Jos 
jedna od bozanskih osobina je to da Bog sve zna. Bog 
poznaje sve stvari, kao sto i Jakov kaze u delima 15:17-18: 
,,Govori Gospod koji tvori ovo-poznaato ood vecnosti." Ova 
osobina je takodje pripisana Svetom Duhu. U Prvoj 
Korincanima 2:10-11 pise: ,,A nama je Bog otkrio 
posredstvom Duha; jer Duh ispituje sve, ii dubine Bozije. Jer 
ko od ljudi zna sta je u coveku-sem covekovog duha koji je u 
njemu? Tako isto niko-sem Duha Bozijega-ne zna sta je u 
Bogu." Ovde je Bozije znanje pripisano Bozijem Duhu. Jos 
jedna od bozanskih osobina je sveprisutnost. Bog istovremeno 
postaji na svakoom mestu u svemiiru. U Psalmu 139:7 David 
pita: ,,Kuda bih otisao od duha tvoga, kuda bih od lica tvog 
utekao?" Bog postoji u nebu, u paklu, i u najvecim dubinama 
mora. Duh je sada sa mnom tu gde se ja nalazim, i u isto 
vreme je sa vama gde god da se nalazite u ovom trenutku 
citajuci ovu knjigu. Bog je svemoguc. Ova rec se upotrebljava 
da pokaze da Bog moze sve. Kada se Sara smejala na objavu 
da ce dobiti sina u svojoj starosti, andjeo Goospodnji ju je 
upitao: ,,Ima li nesto sto bi Gospodu bilo nedostizljivo?" (Prva 
Mojsijeva 18:14) Isus je rekao: ,,Bogu je sve mogucno." 
(Marko 10:27) U Luki 1:37 On je rekao: ,,Jer je svaka rec 
Bozija mocna." Kada je Marija pitala kako ce ona, kao devica, 
roditi dete, andjeo joj je odgovorio: ,,Duh Sveti doci ce na tebe 
i sila Svevisnjega osenice te." (Luka 1:35) U ovom stihu Sveti 
Duh i sila Svevisnjega su poistoveceni. 
 
 
Dela Duha 
 Nisu samo bozanske osobine pripisane Svetom Duhu, vec i 
bozanska dela. Jedno od bozanskih dela je delo stvaranja. Svi 
iz Triojstva su prisustvovali cinu stvaranja. U Prvoj Mojsijevoj 



1:1 pise:  
 ,,U pocetku stvori Bog." U Jovanu 1:1-3 pise: ,,U pocetku 
bese Rec Bozija, i ta rec bese u Boga, i Bog bese Rec. Sve je 
kkroz nju posstalo, i nista, sto je ppostalo, jnije postalo bez 
nje." I Duh takodje je aktivno ucestvovao u cinu stvaranja. U 
Prvoj Mojsijevvoj 1:2 pise da se Duh kretao iznad vodene 
povrsine. Duh je govorio sa Ocem i sa Sinom kada je Bog 
rekao: ,,Da nacinimo coveka po oblicju i po prilici nasoj" (Prva 
Mojsijeva 1:26) U Psalmu 104:30 pise: ,,Posljes dah svoj, i 
ona postaju." Jos jedno od Bozijih dela je davanje, pruzanje, 
zivota. Iz Druge Korincaanima 3:6, gde Pavle govori o slovu 
zakona, mozemo videti da Bog pruza i odrzava zivot: ,,Jer 
Slovo ubija, a Duh ozivljava." U Jovanu 6:63 Isus je rekao: 
,,Duh je ono sto ozivljava." Biblija je napisana nadahnucem 
Svetog Duha a ipak mi, pravilno, nazivamo Biibliju Bozijom 
recju. Druga Petrova 1:21 kaze: ,,Jer nikad prorostvo ne bi 
covecijom voljom, nego su Duhom Svetim noseni sveti ljudi 
govorili od Boga." U Drugoj Timoteju 3:16 Pavle objavljuje: 
,,Sve Pismo je bogonadahnuto." Petar kaze da su pisci bili 
nadahnuti Svetim Duhom, a Pavle da ih je inspirisao Bog. 
Znaci da je Duh poistovecen sa Bogom. Zbog ovoga mnogi 
stihove iz Starog Zaveta, za koje se kaze da ih je Bog 
izgovorio, u Novom Zavetu su pripisani Svetom Duhu. U Isaiji 
6:8-9, prorok je rekao: ,,I cuh glas Gospodnji koji rece: Koga 
cu poslati, ko ce za nas ici? I ja odgovorih: Evo mene, mene 
posalji. Tada on rece: Idi i reci tvome narodu: ,Cucete, al' 
necete razumeti, videcete, ali necete poznati." Kada je Pavle 
citirao ovaj deo u Novom Zavetu 28:25-26, on je rekao: 
,,Dobro je Duh Sveti kazao vasim ocevima preko proroka 
Isaije, govoreci: ,Slusacete i necete razumeti, gledacete i 
necete videti.'" Isaija je rekao da je Bog govorio; Pavle kaze 
da je govorio Sveti Duh. Obojica mogu biti u pravu samo ako 
su Bog i Sveti Duh jedno. 
Zajednicka dela Trojstva 
 U Delima 5:1-11 imamo interesantan prikaz discipline u 



mladooj crrkvi koju je Bog naastojao da odrzi cistom. 
Motivisani ljubavlju, mnoogi Hriscani su pokusali da uspostave 
komunu (zajednicu) tako sto su prodavali ono sto su 
posedovali i to predavali apostolima da bi sve stvari biile 
zajednicke. Odredjeni bracni par, Ananija i Sapfira, su prodali 
svoj posed ali su zajednicki odlucili da za sebe zadrze jedan 
deo prihoda. Kada je Ananija doneo svooj deo pred Petra, 
Petar ga je pitao: ,,Ananija, zasto je Satana ospunio tvoje srce-
da slazes Duha Svetog i da zadrzis za sebe deo novca od 
prodaje njive? Zar ne bi i dalje ostala tvoja, i kad je prodana, 
zar nije bila u tvojoj vlasti? Zasto si u svom srcu naumio to 
delo? Nisi slagao ljudima nego Bogu." (Dela 5:3-4) Petar je 
rekao da je aSotona ispunio Anannijino srcce da slaze Svetom 
Duhu, a posle je izjavio da je slagao Bogu, na taj nacin 
poistovecujuci Svetog Duha sa Bogom. Na mnogo mesta u 
Novom Zavetu vidimo Trojstvo kako ili radi zajedno ili je 
navedeno zajedno. Kada je Isus poslao cenike da idu i uce sve 
narode (Matej 28:19,20), On im je rekao da krstavaju u ime 
Oca i Sina i Svetoga Duha. Ova tri imena oznacavaju tri 
Osobe jednog Boga. U Drugoj Korincanima 13:13, u svom 
Apostolskom blagoslovu, Pavle je rekao: ,,Blagodat Gospoda 
Isusa Hrista i ljubav Bozija i zajednica Duha Svetoga sa svima 
vama." Ovde su opet tri Osonbe jednog Boga povezane 
zajedno. U Prvoj Korincanima 12:4-6 Pavle kaze: ,,Ima razlike 
u dodeljivanju blagodatnih darova, ali je Duh isti. Ima razlike i u 
sluzama, ali je Gospod isti. Ima razlike i u dejstvu sila, ali je isti 
Bog koji cini sve u svima." U cetvrtom stihu on govori o Duhu, u 
petom o Gospodu (Isusu), i u sestom o Bogu (Ocu). Znaci da 
iako moze biti razlika u darovima i u njihovoj raspodeli i u 
njihovim namenama, iza svega toga stoji jedinstvo, jer iza 
svega toga stoji Bog. 
 
 
Pristup kroz Duha 
 Mozda se u ovom trenutku pitate: ,,U kakve veze ima to da li je 



Duh Bog ili samo neka Bozija energija" Zbog toga sto je Duh 
deo Trojstva mi smo duzni da ga slavinmo, i u pravu smo kada 
pevamo:  
 ,,Slava Ocu, Sinu, i Duhu Svetom." Bog je odredio da mu se 
mi obracamo kroz Svetog Duha. Covek moze dotaknuti Boga 
samo kroz Duha. Moj duh se onda sjedinjuje sa Svetim 
Duhom. Isus je rekao: ,,Bog je Duh, i koji mu se mole treba da 
se mole u duhu i u istini." (Jovan 4:24) Pavle je takodje rekao: 
,,Sam Duh svedocii s nasim duhom." (Rimljanima 8:16) Ako 
zelim imati zajednistvo saBogom, moram nauciti i shvatiti da je 
Sveti Duh jedini nacin kroz je to zajednistvo moguce. Covek 
nikad nije imao direktan pristup Ocu; ova greska je 
kaakteristicna za one koji zaboravljaju Boziju strasnu svetost. 
Kada se Bog prikazao Jevrejskom narodu na Svetoj Gori 
(Druga Mojsijeva 19), On ih je naterao da sagrade ogradu oko 
planine tako da oni koji bi se previse priblizili Bozijoj 
manifestaciji ne bi poginuli. Kada je narod izdaleka video 
strahopostovanja vredno Bozije ukazanje oni su rekli Mojsiju: 
,,Ti nam govori i mi cemo slusati, ali ne dopusti da nam Bog 
govori jer cemo svi izginuti." Zavesa u satoru je sluzila da 
simbolise odvojenje koje mora ppostojati izmedju Svetog 
Boga i gresnog naroda. Za ovaj zastor se moglo uci samo 
posle detaljnog ciscenja i prinesenih zrtvi od strane 
prvosvestenika, i to samo jednom godisnje. Samo jedan covek 
je mogao uci-prvosvestenik. Isus je rekao: ,,Niko ne dolazi 
Ocu-sem kroz mene." (Jovan 14:6) Isus je rekao Jevrejima da 
oni u stvari nisu poznavali Oca. On im je takodje rekao da ce 
Mojsije biti svedok protiv njih. Oni ne slede put koji je Bog 
odredio i predao kroz Mijsija, vec danas pokusavaju da Mu se 
priblize samo kroz svoja dobra dela i bez zrtve. Greh je oduvek 
bio prepreka izmedju coveka i Boga, i dok se ne resi pitanje 
covekovog greha ne moze biti pristupa Bogu. U Isaiji 59:1-2 
pise: ,,Nije kratke, ne, ruka Gospodnja da spasenje pruzi, nit je 
tvrdo uho njegovo da cuje; al' zlocinstva vasa rastavljaju vas sa 
Bogom vasim, gresi vasi zaklanjaju od vas lice njegovo i 
smetaju da vas cuje." Isus nam je omogucio da se ocistimo od 



nasih greha i na taj nacin nam omogucio pristup Bogu. Kroz 
veru u Isusa Hrista moj duh je ozivio, i sada moze biti ujedinjen 
sa Bozijim Duhom. Na taj nacin su Bog i covek sjedinjeni u 
Duhu. 
 

Osoba Svetog Duha 
 
 
Mi zelimo da se vi licno upoznate sa Svetim Duhom i zbog 
toga cemo vam pokazati kako Biblija uci da je Sveti Duh 
osoba, a ne samo neko postojanje, sila, ili snaga. Sirova sila 
(ili energija) moze postojati i biti bezlicna, kao na primer 
elektricitet, ali je tesko uspostaviti intiman, blizak odnos sa 
tako bezlicniom silom. Na Grckom se .,,duh" kaze pneuma i to 
je imenica srednjeg roda. Zbog ovoga je u ranoj crkvi jedan 
brilijantan teolog po imenu Arius poceo da rasprostranjuje 
ideju da je Isus u stvari nizi po rangu od Boga, posto je bio 
stvoren, i da Sveti Duh predstavlja samo neko apstraktno 
Bozije ,,postojanje." Ovo ucenje je postalo poznato pood 
imenom Arianska (Arijevska) jeres, i ona i dan danas postoji i 
privlaci mnoge sledbenike. Nikejski sabor je skinuo Ariusa sa 
njegovog polozaja i okarakterisao njegova ucenja kao 
jereticka. Sveti Duh je vise od samog postojanja ili sile;  
 On je Osoba. Ne bi smeli obozavati silu ili postojanje. Mozete 
li zamisliti da pevate himnu ,,Slava Ocu, Sinu, i (nekom 
apstraktnom) postojanju"? On je osoba, i kao jedna od Osoba 
Trojstva on je dostojan slavljenja. Ako ne verujemo u licnost 
Svetog Duha, onda mu mi ne dajemo slavu i hvalu koja mu 
pripada. Ako ne shvatamo da je Sveti Duh Osoba, onda se 
nalazimo u poziciji u kojoj mi pokusavamo da komuniciramo 
sa nekom silom ili nekom abstraktnom energijom. Govorili bi: 
,,Treba da predam svoj zivot tome," ili, ,,"Potrebno mi je vise 



toga u mom zivotu." 
Znajuci, cineci, osecajuci 
 Veoma lako mozemo videti iz Pisma da je Sveti Duh Osoba. 
Njemu su pripisane osobine koje se mugu pripisati samo 
jednoj osobi. Osoba je bice sa umom, voljom, i osecanjima. 
Ako Pismo pripisije ove osoobine Svetom Duhu, onda 
moramo zazakljuciti da je Sveti Duh Osoba. U Prvoj 
Korincanima 2:10-11 pise: ,,A nama je Bog otkrio 
posredstvom Duha; jer Duh ispituje svve, I dubine Bozije. Jer 
ko od ljudi zna sta je u coveku-sem covekovog duha koji je u 
njemu? Tako isto niko-sem Duha Bozijega-ne zna sta je u 
Bogu." Ovde se Duh opisuje kao da poseduje znanje. Sirova 
sila ili energija ne poseduje nikakvo znanje. Bilo bi apsurdno 
zameniti rec ,,Duh" za rec ,,postojanje (ili energija)" u Bibliji, jer 
bi onda imali ,,energiju" koja ispituje sve stvari! U Rimljanima 
8:27 Pavle kaze: ,,A onaj sto ispituje srca zna sta je smeranje 
Duha, posto se po Bozijoj volji moli za svete." Ovde se govori 
o umu Duha, nesto sto obicna energija ne poseduje. U Prvoj 
Korincanima 12:11 Pavle, govoreci o darovima Duha, kaze:  
 ,,A sve ovo cini jedan i isti Duh, koji razdeljuje svakome kako 
hoce." Ovde vidimo da Sveti Duh poseduje volju, jos jednu od 
osobina povezanu sa licnoscu. U Rimljanima 15:30 Pavle 
pripisuje Duhu osecanje ljubavi. Sila ili energija ne moze voleti. 
LJubav je neodvojiva od licnosti. Zanimljiivo je da, iako sam 
citao ili cuo nebrojeno mnogo propovedi o Bozijoj ili o Isusovoj 
ljubavi za nas, jos uvek nisam cuo propoved o ljubavi Svetog 
Duha. A ovo bi trebalo da je jedna od osnovnih osobina 
Svetog Duha, jer on proizvodi ljubav kao svoj plod u nasim 
zivotima. Sveti Duh uistinu poseduje osecanja i moze biti 
razaloscen, jer Pavle, u Efescima 4:30 opominje crkvu da ne 
zalosti Svetog Duha Bozijeg. Razmislite samo kako bi 
luckasto zvucalo da kazete da ste razalostili energiju! 
Duh opisan kao licnost 
 Kroz celu Bibliju licne zamenice se koriste kada se opisuje 
Sveti Duh. U Jovanu 14:16 Isus je rekao: ,,I ja cu moliti Oca, pa 



ce vam (on) dati drugog pomagaca-utesitelja da (on) bude sa 
vama doveka." Ovde se licna zamenica ,,on" koristi i za Oca i 
za Duha. Ako verujete u licnog Boga, isto tako treba da 
verujete i u licnog Duha. U istom tom delu Isus je rekao da svet 
nije mogao primitiDuha jer nisu videli i upoznali NJega. Isus je 
rekao da Ga poznajete jer on prebiva sa vama. Obratite paznju 
koliko mnogo puta Isus koristi licnu zamenicu kada govori o 
Svetom Duhu. U Jovanu 16:7-15 Isus nekoliko puta 
upotrebljava licnu zamenicu on kada govori o Svetom Duhu. 
,,Ali ja vam govorim istinu: dobro je za vas da ja odem. Jer ako 
ne odem, pomagac-utesitelj nece doci do vas; ako pak odem, 
pposlacu vam ga. I kada on dodje, dokazace svetu da ima 
greha, i pravednosti, i suda. U pogledu greha-sto ne veruju u 
mene; u pogledu pravednosti-sto odlazim Ocu i necete me 
vise videti; u pogledu suda-sto je vladar ovoga sveta osudjen. 
Imam jos mnogo da vam govorim, ali sada ne mozete da 
podnesete. A kad on dodje, Duh istine, upiutice vas u svu 
istinu; jer nece govoriti sam od sebe, nego ce govoriti ono sto 
slusa, i najavice vam sto ce doci. On ce me proslaviti, jer ce 
uzeti od mojega i javiti vam. Sve sto Otac ima-moje je; zbog 
toga rekoh da ce uzeti od mojega i vama javiti." Grcke licne 
zamenice on i njega se nebrojeno mnogo puta upotrebljavaju 
kada se govori o Svetom Duhu u Svetom Pismu. 
Duh u akciji 
 Licna dela su takodje pripisana Svetom Duhu u Pismu. U 
Delima 13:2 pise: ,,Duh Sveti rece: odvojite mi Varnavu i Savla 
za delo na koje sam ih pozvao." Po istom principu, ako bi rec 
,,Duh" zamenili recima ,,sila" ili ,,energija" citat ne bi imao 
nikakvog smisla. Kako energija ili sila mogu govoriti? U 
Rimljanima 8:26 pise da Sveti Duh posreduje za nas 
neizrecivim uzdisajima. Pokusajte zamisliti obicnu silu kako 
posreduje! Kad bi Sveti Duh bio samo bezlicna sila ili energija, 
onda bi bilo moguce zameniti rec ,,Duh" recima ,,sila" ili 
,,energija" ,bez ikakve promene u znacenju, na bilo kom mestu 
u Svetom Pismu. Ali je tako nesto ocigledno nemoguce, zbog 



toga sto je Sveti Duh osoba. Sveti Duh svedoci za Isusa Hrista 
u Jovanu 15:26, i On uci vernike i podseca ih na neke stvari u 
Jovanu 14:26. U Delima 16:2-7 Sveti Duh je zabranio Pavlu i 
njegovim pratiocima da idu u Aziju i nije iim dozvolio da odu u 
Vitiniju. U Prvoj Mojsijevoj pise da se Sveti Duh bori sa 
covekom. Sveti Duh zasluzuje da se prema njemu odnosi kao 
prema Osobi. On se moze uvrediti. Nemooguce je zamisliti da 
se uvrede ,,sila" ili ,,dah." Vas dah moze biti neprijatan, i njime 
mozete nekoga i uvrediti, ali vas dah ne moze biti uvredjen! U 
Efescima 4:30 Pavle opominje: ,,I ne zalostite Bozijeg Svetog 
Duha." Svetom Duhu se moze lagati. Ovo je optuzba koju je 
Petar izrekao protiv Ananije: ,,Ti si slagao Svetom Duhu." Isto 
tako je moguce huliti Svetog Duha. Isus je rekao da je hula na 
Svetog Duha toliko uzasan greh da za osobu koja ga pocini 
nema oprostenja. On je rekao: ,,Na mene mozete huliti i bice 
vam oprosteno, ali ne i na Svetog Duha." Ovde Isus postavlja 
jasnu granicu izmedju sebe i Svetog Duha. Sveti Duh je 
poistovecen sa osobama. Pavlle je rekao: ,,Odlucismo naime, 
Duh Sveti i mi." (Dela 15:28) Pokusajte napraviti nekakav 
smisao od ove recenice ako bi u ovom stihu umesto Duh Sveti 
bilo napisano vetar ili enrgija! Sveti Duh jeste osoba;  
 On nije samo Bozija energija. Treba da dodjete u lican odnos 
sa NJim da bi mogli da dozivite NJegovu ljubav i NJegoovu 
silu kako deluju u vasem zivotu dok vas On vodi u vasem 
duhovnom hodu. 
Sila Duha 
 Da li ste ikada osecali potrebu da nekome treba da svedocite 
o Isusu ali niste imali hrabrosti da zapocnete razgovor na tu 
temu.? Da li ste ikada prosli kraj zgrade univerziteta, videli 
hiljade studenata, shvatili da su vecina od njih izgubljeni, i onda 
se zapitali kako bi oni mogli upoznati Isusa? Da li ikada 
razmisljali o milijardama ljudi koji nikada nisu primili istiu 
Evandjelja, i da li ste se onda zapitali kako bi se to moglo 
izvesti? Petru, koji se je na pitanje mlade sluskinje odrekao 
Isusa, i ostalim apostolima (koji su pobegli kada je zagustilo) 



Isusovo poslanje mora da je izgledalo kao jedna neprakticna i 
nemoguca zapovest, sto je u stvari i bio slucaj. Nema nikakve 
sanse da 11 beznacajnih ljudi iz Galileje mogu doseci ceo svet 
za Isusa. Zbog toga im je Isus rekao da cekaju u Jerusalimu 
dok ne prime silu Svetog Duha, jer ce uz pomoc te sile oni biti 
u stanju da budu svedoci do svih krajeva sveta. Da li je ovaj 
dozivljaj sile Svetog Duha nesto sto je Bog planirao samo za 
ranu crkvu? Da li Pismo pokazuje da ce doci vreme kada 
necemo trebati da se oslanjamo na silu Svetog Duha, vec 
cemo kroz nase usavrseno poznavanje Pisma biti u stanju da 
svojim snagama vrsimo Bozija dela? Da li crkva koja je 
zapocela u Duhu sada treba da se usavrsi telesnim naporima? 
Gde lezi odgovor na impotentnost crkve? Zasto crkva nije 
uspela da spreci ludjacki pad pokvarenog sveta koji nas 
okruzuje? Pavle nas upozorava u Jevvrejima 4 da strahujemo 
od toga da ne dostignemo Bozije obecanje da udjemo u 
NJegov odmor. Zar nije isto tako potrebno da strahujemo od 
toga da, ako nam je Bog dao obecanje sile u nasim zivotima i 
u zivotu zajednickog tela crkve, ne dostignemo to obecanje? 
Ocevo obecanje 
 U Delima 1 citamo o tome kako su ucenici bili sa Isusom u  
 Vitaniji, odakle je On uskoro trebao da se rastan od njih i ode 
u nebo. Oblaci su ga primili i sakrili od njihovog pogleda. On 
im je ostabljao poslednja uputstva koja su bila od najvece 
vaznosti. U Delima 1:4 Isus im je rekao da ne napustaju 
Jerusalim, vec da cekaju Ocevo obecanje ,,koje ste", On je 
rekao ,,culi od mene." U lluki 24:49 Isus je rekao: ,,A ja cu, eto, 
posalati na vas obecanje svoga Oca; vi sedite u gradu dok se 
ne obucete u silu s visine." Na oba mesta Isus spominje Ocevo 
obecanje, i on sigurno aludira na stihove iz Joila 2:28-29, gde 
je Bog obecao: ,,Izlicu zatim duh svoj na svako telo, i proricace 
sinovi i kceri vase, starci vasi snove ce sanjati i mladici vasi 
imace vidjenja. I na sluge i na sluskinje svoje izlicu ja duh svoj u 
to vreme. Ovo se obistinilo u drugoj glavi Dela, kada je gomila 
koja se okupila nakon natprirodnog dogadjaja izlivanja Svetog 



Duha upitala: ,,Sta sve ovo znaci?" Petar im je odgovorio: 
,,Ovo je ono o cemu je govorio prorok Joil," i posle toga je 
citirao ovo prorocanstvo iz Joila. Bozije obecanje je glasilo da 
ce doci dan kada ce On izliti svoj Duh, ne samo na posebne 
pojedince, vec na svako telo. 
Spasiteljevo obecanje 
 Isus je takodje obecao Duha svojim ucenicima u Jovanu 14:  
 16-17, gde pise: ,,I ja cu moliti Oca, pa ce vam dati  
 drugog pomagaca-utesitelja da bude sa vama doveka, Duha 
istine,  
 koga svet ne moze da primi, jer ga ne vidi i ne poznaje; vi ga  
 poznajete, zato sto boravi kod vas i bice u vama." Kada je  
 Isus obecao Svetog Duha, On ga je opisao kao ,,drugog 
pomagaca-utesite lja." Rec  
 prevedena kao pomagac-utesitelj na Grckom je parakletos 
sto bukvalno znaci ,,ici usporedo sa nekim i pomagati mu." 
Ovo je osnovna sluzba, ili zadatak, Svetog Duha prema 
verniku. On je tu da nam pomaze. Do ovog trenutka Isus je bio 
sa svojim ucenicima i pomagao im je. Oni su se sasvim 
ispravno oslonili na NJegovu pomoc. On je bio Gospodar 
svake situacije. Kada je oluja pretila da ce potonuti njihov mali 
brod, Isus je naredio vetru i talasima i nastupile je velika tisina. 
Kada je poreznik zahtevao nepravedan porez, Isus je rekao 
petru da ode do mora i da uhvati ribu, da izvadi dukat iz njenih 
usta i da plati porez. Bez obzira kakva situacija bi iskrsla, Isus 
je uvek bio tu da pomogne. A sada im je rekao da ih napusta. 
Nece biti sa njima kao sto je bio pre. NJihova srca mora da su 
bile uznemirena tim recima i mora da ih je bilo strah da se 
suoce sa buducnoscu bez NJega. Zbog toga im je On obecao 
da ih nece ostaviti bespomocne i da ce moliti Oca, i da ce im 
On poslati drugog pomagaca-utesitelja da bude sa njima 
zauvek; Duha istine. U nasem hriscanskom hodu, mi smo u 
potpunosti ovisni o pomoci Svetog Duha. Nemoguce je da 
ucinimo ista vredno u hriscanskoj sluzbi bez pomoci Svetog 
Duha. 



Cekajuci u Jerusalimu 
 Zbog fraze ,,sedite u gradu (Jerusalimu)" koja je upotrebljena 
u Lukinom Evandjelju mnogi Pentekostalci su uspostavili 
,,cekajuce sastanke" kao nacin na koji sila Svetog Duha treba 
da se primi u zivotu vernika. Treba napomenuti da se zapovest 
odnosi na Jerusalim, i da bi sve bilo striktno pravilno, svi 
cekajuci sastanci bi trebalo da budu drzani u Jerusalimu! 
Ocigledno je da Isus nije uspostavljao nikakav univerzalni 
metod pomocu kojeg ce vernici svakog doba primiti Svetog 
Duha. On ih je ohrabrio da sacekaju samo nekoliko dana u 
Jerusalimu dok On ne posalje Svetog Duha kao dar Crkvi. 
Kada je Sveti Duh jednom dosao, vise nije imalo potrebe da 
se na njega ceka ponovo, i u knjizi Dela nema takvih cekajucih 
sastanaka, a oni se takodje ne propovedaju kao metod za 
promanje Duha, ni celom u Novom Zavetu. 
Dinamicna sila za vas 
 U Delima 1:8 Isus je obecao svojim ucenicima da ce oni 
primiti sili kad Sveti Duh dodje na njih i da ce kroz ovu silu oni 
bit Isusovi svedoci do svih krajeva zemlje. Grcka rec koja je 
prevedena kao ,,sila" je dunamis. Nasa rec dinamika direktno 
potice od te reci i ona tacno opisuje ono sto Sveti Duh treba 
da bude u nama-dinamika, ili zivotna sila, uz ciju pomoc mi 
treba da zivmo i sluzimo Bogu. Bez ove dinamike, hriscanski 
zivot je nemoguc i sluzba je bezvredna. Kako velicanstvene 
nove mogucnosti donosi sila Svetog Duha u vernikov zivot-
snagu da budemo i da uradimo sve ono sto Bog od nas zeli! 
Bog ne zeli da vas zivot u Hristu bude dosadan ili da vasa 
sluzba bude beznacajan poslic. Bog zeli da vas hod sa NJim 
bude prepun radosti. On zeli da vi budete silni i pobedonosni u 
vasem zivotu. Ako vas zivot u Hristu nije dinamican i 
pobedonosan, onda Bog ima nesto vise spremno za vas. Dar 
svetog Duha ,,je za vas to obecanje, i za vasu decu, i za sve 
daljne koliko god ih pozove Gospod Bog nas." 
 



Rad Duha u zivotu vernika 
 
 
Sta bi Duh trebao da radi u zivotu vernika? Kao sto smo to vec 
pokazali u Jovaanu 14, NJegovo ime pomagac-utesitelj znaci 
da on ide u korak sa nama i pomaze nam. Mani moj hriscanski 
put nijr nimalo lak. Otkrio sam da mi moje telo uvek stoji na 
putu. I ja sam, zajedno sa Petrom, mnogo puta otkrio da je duh 
uistinu voljan ali da je telo slabo. Ja shvatam o cemu je Pavle 
govorio u Galatima 5 gde je govorio o dorbi duha i tela. Ako 
Bog zeli da mi pomoogne, je sam spreman oberucke da 
prihvatim takvu pomoc; potrebna mi je sva pomoc koju mogu 
da dobijem! Nikada ne zelim da ogranicim ono sto Bog zeli da 
mi da, ili sto zeli da uradi u mom zivotu. Ja ne zelim da ucinim 
istu gresku koju je ucinio narod Izraela u pustinji kada su 
ogranicili Boziju moc. Psalam 78:41) Ali ja isto tako ne trazim 
dozivljaj, iskustvo, samo dozivljaja radi. Ja zelim samo 
originalan rad Svetog Duha, i zelim sve sto Bog zeli da mi da. 
 Pouzdajuci se u Duha 
 U razgovoru na pocetku Jovana 14, Isus zeli da pripremi svoje 
ucenike na NJegov odlazak. On mnogo govori o tome kako ce 
ih napustiti i otici Ocu. On im takoodje mnogo govori o tome 
sta je sve Otac pripremio za njih kroz silu Svetog Duha. On ce 
biti tamo da im pomogne. Kao sto su naucili da se pouzdaju u 
Isusa u bilo kojoj situaciji, tako ce sada trebati da nauce da se 
pouzdaju u Svetog Duha. On ce sada biti njihov pomagac-
utesitelj. Isus je proveo tri godine sa svojim ucenicima uceci ih 
Bozijim istinama. Sada se njihov ucitelj odvaja od njih i vraca 
se Ocu, ali ucenici nece ostati sami; ovaj pomagac-utesitelj, 
Sveti Duh, ce ih sada ucitisvim stvarima i podsecace ih na sve 
ono sto im je Isus rekao. (Jovan 14:26) Mozda vam se desilo 
nekad da ste svedocili nekome i druga osoba bi vam zadala 



takvo pitanje koje bi vas trenutacno ostavilo bez teksta, ali 
kada bi poceli da odgovarate, stihovi iz Svetog Pisma bi vam 
jednostavno dosli u glavu i bili bi zadovoljni sa odgovorom koji 
ste pruzili doticnoj osobi. Ovo je ,,podsetni" deo rada Svetog 
Duha. Sveti Duh nam pomaze da shvatimo neke stvari o Bogu. 
Mnogo puta sam se osecao bespomocnim kada sam 
pokusavao da objasnim neku duhovnu istinu neverniku. To bi 
izgledalo toliko jasno i ocigledno a ipak on ili ona ne bi bili u 
stanju da razumeju. Ako se radi o stvarima koje se ticu Svetog 
Duha ,,zemaljski covek ne prima sto je od Bozijeg Duha, jer je 
to za njega ludost, i ne moze da sazna, zato sto o tome treba 
na duhovan nacin rasudjivati." (Prva Korincanima 2:14) 
 
 
Mrtav i ziv duh 
 Kada sam bio na fakultetu imao sam profesora sociologije 
koji je verovao da je covek dvojno bice, dok sam ja verovao da 
je covek trojno bice. Mnogo puta smo mi razmenili nasa 
razlicita verovanja. Nisam mogao da shvatim kako on nije 
mogao da shvati razliku izmedju covekove duse i duha. Za 
njega su te dve stvari bile jedno te isto. Jednoga dana dok 
sam ja sav razocaran napustao razred posle jos jedne 
neuspesne rasprave u kojoj on kao da se namerno pravio slep, 
Sveti Duh kao da mi je napomenuo taj stih iz Druge 
Korincanima 2:14. Tada sam shvatio da je njegov neobnovljeni 
duh u stvari mrtav i ja sam mu govorio o misterijama koje on 
nije bio u stanju da razume. On nije znao, i nije mogao da zna, 
o covekovom duhu dok nije bio preporodjen Svetim Duhom. U 
Prvoj Korincanima 2:15 Pavle kaze: ,,Duhovni covek pak 
rasudjuje o svemu, a njega niko ne prosudjuje (razume)." 
Svako ko zivi samo na telesnom nivou, u stvari zivi na istom 
nivou na kojem zive i zivotinje. Telesne zelje vladaju njegovim 
umom; on ne razume duhovne stvari jer je njegov sopstveni duh 
mrtav. Nije ni cudo sto onda tezi da se poistoveti sa 
zivotinjskim carstvom, jer on u stvari zivi kao zivotinja, vodjen 



samo svojim telesnim zeljama. Kada je osoba nanovo-rodjena 
u Duhu, njen licni duh ozivi i, ta osoba koja je sada duhovno 
spojena sa Bogom, kroz Rec je upucena da zivi duhovnim 
zivotom. U tom procesu, osoba pocinje da bude vodjena 
Duhom a ne telesnim zeljama. 
 
 
Dopustiti Duhu da vodi 
 Dok zivimo zivot po Duhu, nase misli se menjaju jer mi sada 
razmisljamo o Bogu i o tome kako mozemo NJemu ugoditi i 
sluziti. Duh smera ka zivotu i miru. (Rimljanima 8:6) Kako nam 
mnogo pomaze Sveti Duh dok nas uci Bozijim stvarima i 
pomaze nam da ih razumemo! Biblija kao da ozivi sa 
znacenjima i uzbudjenjem, dok mnostvo stihova, jedan za 
drugim, kao da iskacu sa stranica i govore nam nesto novo. U 
Jovanu 16:13 Isus je obecao svojim ucenicima da ce ih Duh 
istine, kada dodje, uvesti u svu istinu i pokazati im stvari koje 
treba da se dese. Veoma je vazno da imamo vodstvo Svetog 
Duha u svu istinu. Isus nas je upozorio na lazne proroke koji ce 
biti kao vukovi obuceni u jagnjece koze. (Matej 7:15) Ima ljudi 
koji dodju u Bozije stado i izgledaju kao njegovi pripadnici, ali 
je njihov glavni motiv da ugrabe neku ovcu. Oni unose jereticka 
ucenja i pokusavaju da povuku ljude za sobom. U Delima 
20:29-30 Pavle je upozorio staresine crkve u Efezu: ,,Ja znam 
da ce posle moga odlaska medju vas uci zverski vuci koji nece 
stedeti stada. P i od vas samih ustace ljudi koji ce govoriti 
naopake stvari-da povuku za sobom ucenike." Petar 
upozorava u Drugoj Petrovoj 2:1-3: ,,A bilo je i laznih proroka u 
narodu, kao sto ce i medju vama biti laznih ucitelja, koji ce 
unositi ubitacne jeresi i poricati gospodara koji ih je iskupio, 
navlaceci na sebe brzu propast. I mnogi ce poci za njihovom 
raspojasanoscu, zbog kojih ce se huliti na istinski put. I u 
lakomstvu iskoriscavace vas izmisljenim recima; njihov sud 
odavno ne docni i njihova propast ne drema." 
 



 
Kako prepoznati lazne proroke 
 Jedan od znakova laznih proroka je to da ce ,,iskoriscavati 
izmisljenim recima." Ja redovno primam kompjuterski-
odstampanna pisma od procutih evandjelista koja savrseno 
odgovaraju Petrovom opisu. Ova pisma cesto pisu nesto u 
stilu: ,,Beni, Bog mi te je stavio na srce ovoga jutra i jako dugo 
sam se molio za tebe. Neprestano mislim na tebe. Beni, da li 
je sve u redu? Da li postojneka posebna potreba u tvome 
zivotu za koju bi mogao da se molim? Molim te da mi odmah 
pises, Beni, zbog toga sto te volim i zelim da ti pomognem! 
Sasvim slucajno, moja sluzba se nalazi u jednoj od svojih 
najlosijih finansijskih situacija. Moracemo da prestanemo sa 
nekim od nasih najkrupnijih programa za Boga ukoliko odmah 
ne primimo tvoju pomoc. Ako nemas kod sebe 50 dolara da 
mi posaljes, mozda bi mogao pozajmiti od nekoga da mi 
pomognes da odrzim ovo veliko delo koje se bazira na veri u 
Boga. Posadi svoje verno seme danas. Bog ce ti pomoci da 
odplatis pare koje ces uzeti na zajam. Tvoj partner u veri." 
Moje ime nije Beni, ali izgleda da me oni tako vode na svojim 
postanskim listama. Ovakve vrste zavodljivih pisama zele 
samo da iskoriste ljude i na osnovu Bozije Reci je se ne 
ustrucavam da ove ljude nazovem laznim prorocima. Ovo je 
lazna duhovnost u jednom od svojih najocevidnijih oblika i 
mnogi ,,duhovni" evandjelisti je veoma cesto upotrebljavaju, 
narocito oni koji mnogo naglasavaju lecenje verom. Uvek se 
divim tome koliko mnogo vere oni imaju u moje ozdravljenje a 
koliko malo u to da ce se njihove finansijske teskoce resiti. 
 
 
Nauciti o stvarima koje dolaze 
 Sveti Duh nam takodje pokazuje stvari koje ce se desiti u 
buducnosti. Kada je Danilo trazio dublje razumevanje 
poslednjih vremena i stvari koje je on napisao bilo mu je 
naredjeno da ,,drzi u tajnosti ove reci i zapecati knjigu do dana 



kada dodje kraj. Mnogi ce je tad procitati i poznanje ce se 
umnoziti." (Danilo 12:4) Posto je Danilo insistirao i dalje, 
Gospod mu je ponovo odgovorio: ,,Idi, Danilo, jer ce se ove 
reci drzati u tajnosti i zapecasene do krajnjeg vremena. Mnogi 
ce se ocistiti, ubeliti i iscistiti; zli ce zlo uciniti, i nijedan od 
bezdusnika nece razumeti, ali ce razumni razumeti." (Danilo 
12:9-10) Uz pomoc Svetog Duha crkvi je omoguceno jasnije 
razumevanje Isusovog Ponovnog dolaska. Apostol Pavlu je 
Duh pokazao neke stvari koje su trebale da se dese u 
njegovom zivotu kada je rekao staresinama crkve u Efezu u 
Delima 20:  
 22-23: ,,A sad, eto, duh mi je vezan i idem u Jerusalim ne 
znajuci sta ce mi se u njemu dogoditi, sem-sto mi Duh Sveti od 
grada do grada svedoci i govori-da me cekaju okovi i nevolje." 
Kasnije, kada je Pavle nastavio svoje putovanje ka Jerusalimu, 
prorok Agav je uzeo Pavlov pojas, vezao se njime, i rekao: 
,,Ovo veli Duh Sveti: coveka ciji je ovo pojas, Judeji ce u 
Jerusalimu svezati i predati u ruke mnogobozaca." (Dela 
21:11) Ovo je klasican primer gde Sveti Duh pokazuje Pavlu 
sta ce se desiti u njegovom zivotu. Jos jedan primer gde je 
Sveti Duh predskazao Pavlu neke stvari u njegovom zivotu se 
nalazi u Delima 27:21-24: ,,Posto se vec duze vreme ostalo 
bez hrane, Pavle stade medju njih i rece: ljudi, trebalo je mene 
poslusati i otputovati sa Krita, pa bismo bili postedjeni ove 
nevolje i stete. I sad vas opominjem da budete spokojni, jer 
nijedan od vas nece izgubiti zivot; samo ce ladja propasti. Ove 
noci, naime, stade preda me andjeo Boga kome pripadam i 
kome sluzim, i rece: Pavle, ne boj se; ti moras doci pred cara. I 
vidi, Bog ti je poklonio sve koji s tobom putuju." 
 
 
Mocna ruka Bozija 
 U maloj molitvenoj grupi smo odlucili da se molimo jedni za 
druge. Osoba za koju bi se molili bi sela na stolicu u sredini 
grupe. Kada je dosao red da se mole za mene, neko je rekao 



prorocanstvo od Svetog Duha koje je govorilo da ce se Bozija 
ruka blagoslova velikolepno izliti na moju sluzbu, da ce toliko 
ljudi doci na moje propovedi da nece biti dovoljno mesta za 
sve njih. Prorocanstvo je isto tako glasilo da je meni dano novo 
ime koje je znacilo pastir, jer ce me Gospod naciniti pastirom 
mnogih stada. Do tog trenutka ja sam se skoro 17 godina 
mucio u sluzbi i moj uspeh je bio toliko mali da sam razmisljao 
o tome da napustim sluzbu i da se pocnem baviti nekim 
drugim poslom. Crkva koju sam vodio u to vreme je imala 
negde oko 100 clanova, uprkos nasih napora da uvecamo 
stado tako sto smo davali besplatne hamburgere svakom ko je 
doveo prijatelja u Nedeljnu skolu. Dok je ovo prorocanstvo bilo 
izgovarano, ja sam se osecao kao covek na koga se oslonio 
kralj i koji je, kada je cuo Jelisejevo prorocanstvo o obilnoj 
hrani koja ce se dati Samarjanima, rekao: ,,Da Gospod nacini 
prozore na nebu, bi li moglo to biti?" Na svu srecu Bog je bio 
milostiv prema meni i ja nisam zavrsio kao taaj sluga; ja sam i 
video i ucestvovao u ispunjenju prorocanstva dok se 
mnogostruko uvecana zgrada crkve dupke ispunjava, ne 
jednom, vec tri puta Nedeljom pre podne, i dok propovedamo 
putem audio i video kaseta stotinama grupa koje proucavaju 
Bibliju po celom svetu. 
 
 
Sila da pobedjujete 
 Zadatak Svetog Duha u vasem zivotu, ako ste vernik, je da 
vam da silu da budete svedok za Isusa, da vam da silu da 
budete sve sto Bog zeli da vi budete. Jedna od 
najobeshrabrujucih stvari na svetu je pokusavati ziveti 
hriscanskim zivotom uz pomoc telesne energije. Biblija govori 
o ovoj frustraciji u Rimljanima 7, gde Pavle govori o tome kako, 
kada je pokusao da drzi Boziji zakon i da cini dobro, on je 
otkrio da ,,kada zelim da cinim dobro, zlo je prisutno u meni. I 
dorbro koje zelim da cinim, ne cinim. I ono sto ne zelim, to 
cinim. Bedan sam ja covek!" Pavle opisuje u Galatima 5 kako 



telo vojuje protiv duha i duh protiv tela i kako su ove dve stvari 
uzajamno suprotne. Isus je rekao Petru: ,,Bdite i molite se da 
ne dodjete u iskusenje; duh je srcan, ali je telo slabo." (Matej 
26:41) Zbog slabosti naseg tela mi nismo u stanju da zivimo 
onakvim zivotom kakav bi Gospod zeleo da zivimo ili kakvim 
bi mi zeleli da zivimo pred ovim svetom. Bog zeli da vas zivot 
bude veran primer NJega u ovome svetu. Bog zeli da svet u 
vama vidi Isusa Hrista. On zeli da vasa dela budu NJegovo 
ogledalo. Ali ako pokusate da budete NJegov svedok, ako 
pokusate da zivite kao Isus, otkricete koliko je to 
obeshrabrujuce-u stvari koliko je to nemoguce zbog slabosti 
tela. 
 
 
Savrsen svedok 
 Mnogi Hriscani se nadju u obeshrabrujucoj situaciji kada znaju 
sta je dobro i to zele da rade, ali na neki nacin to ne uspevaju i 
rade ono sto nije dobro. Biblija kaze za Isusa da je on bio 
istinit i veran svedok; On je bio Ocev svadok. Ako zelite znati 
kakav je Bog, samo pogledajte u Isusa jer je on bio istinit i 
veran Svedok. Kada je Filip povikao: ,,Gospode, pokazi nam 
Oca, i nama je dovoljnio. Rece mu Isus: toliko vremena sam s 
vama i nisi me upoznao, Filipe? Ko je video mene, video je 
Oca; kako onda govoris: pokazi nam Oca? Zar ne verujes da 
sam ja u Ocu i da je Otac u meni? Reci koje vam govorimm ne 
govorim sam od sebe; Otac koji ostaje u meni, on cini dela. 
Verujte mi da sam ja u Ocu i Otac u meni; ako pak ne-verujte 
zbog samih dela. Zaista, zaista, kazem vam, ko veruje u mene 
cinice dela koja ja cinim." (Jovan 8-12) Posle toga Isus im je 
dao obecanje Svetog Duha. Isus je verno predstavljao Boga u 
svemu sto je cinio. On nam je pokazao da Bog zeli da se brine 
o covekovim fizickim, emotivnim, i duhovnim potrebama. Bog 
zeli da vodi racuna o vasim patnjama i tugama. Bog zeli da se 
brine o vasem bolu i o vasim slabostima. Isus nikada nije 
susreo nakog ko je bio tuzan a da ga nije razveselio i ucinio 



pobedonosnim. Nikada nije susreo ljudsku slabost koju nije 
pretvorio u Boziju snagu. 
 
 
Veliki pomagac 
 Bog zeli da vam pomogne u vasoj slabosti i zbog toga je 
poslao drugog pomagaca-utesitelja, nekog ko ce ici sa vama 
u korak i ko ce vam pomagati. Isus je rekao: ,,Primicete silu 
kada Sveti Duh sidje na vas." Vi cete primiti ovu dinamiku, ovu 
silu. Kada ja pomislim na silu Svetog Duha prva stvar koja mi 
padne na um jeste da je to pre svega sila da budem ono sto 
Bog od mene zeli da budem, a posle se ta sila prosiri i u sve 
aspekte mog zivota: ja dobijem silu u molitvi, u mom svetom 
hodu, silu da budem i da mogu da cinim. Ovde je obecanje 
sila, i ona je povezana sa time da budemo svedoci za Isusa: 
,,Vi cete biti svedoci." Mi pogresno razmisljamo o svedocenju 
kao o necemu sto mi radimo; u stvarnosti svedocenje je nesto 
sto mi jesmo. Svedocenje je cesto poistoveceno sa delenjem 
traktata na ulici, ili sa svedocenjem po kucama, ili sa 
razgovorom o cetiri duhovna zakona sa komsijom uz kafu. Sve 
su ovo vidovi svedocenja o nasoj veri, ali sami ovi postupci 
nas ne cine Isusovim svedocima. Biti svedok znaci mnogo vise 
od samo izgovorenih reci; biti svedok znaci ziveti zivot. Rec 
,,svedok" dolazi od Grcke reci martus, i koja je kod nas 
prevedena kao mucenik. Mi zamisljamo mucenika kao nekog 
ko umire za svoju veru, ali je mucenik u stvari ona osoba koja 
je toliko duboko predana svojoj veri da je nista ne moze 
odgovoriti od nje, cak ni pretnja smrcu. Smrt ne cini tu osobu 
mucenikom, vec samo potvrdjuje cinjenicu da je ta osoba 
uistinu bila mucenik. Mnogi Hriscani svedoce o Isusu a da 
nikada nisu bili pravi svedoci. 
 
 
Vise od reci 
 Ono sto neko kaze je cesto puta beznacajno jer ta osoba ne 



zivi zivotom koji potvrdjuje ono sto govori. Ako nekome 
pokusavate govoriti o ljubavi koju donosi Isus, a vas zivot je 
ispunjen mrznjom, ogorcenjem, i ljubomorom, druga osoba 
vam nece poverovati zbog toga sto vas zivot protivureci onome 
sto govorite. Ako idete naokolo govoreci:  
 ,,Treba da iskusite radost Isusa Hrista, On ce vam dati takvu 
radost" a uvek ste u depresiji i pesimisticnom raspolozenju, 
vas zivot ne potvrdjuje ono sto govorite. Ako govorite:  
 ,,Treba da upoznate Gospoda da bi dobili pravi mir u svome 
srcu, mir koji prevazilazi ljudski um. Prihvatite Isusa i imajte 
mir" a vas zivot je nervozan i vi se neprestano brinete, ljudi 
nece obracati paznju na ono sto govorite. Oni ce obratiti paznju 
na vasu zabrinutost i nervozu i nece ni cuti ono sto im govorite 
o miru. Vase reci mogu biti u potpunosti potopljene vasim 
delima. Vaznije je da ono sto radite u zivotu svedoci za Isusa, 
onda ce vase reci dobiti pun smisao. Ako vase reci nisu 
potkrepljene vasim delima, onda vase reci u stvari nemaju 
nikakav pozitivan efekat. Mnogo ljudi misle:  
 ,,Ja sam svedok za Isusa-ja izlazim na ulicu i delim traktate. 
Na sve strane delim traktat o cetiri duhovna zakona." To vas ne 
cini istinitim i vernim svedokom. Vas zivot mora biti u 
potpunom skladu sa Bogom, tako da kada ljudi pogledaju na 
vas zivot mogu reci: ,,Ima nesto drugacije u toj osobi." Reci vas 
ne cine svedokom, dela vas cine svedokom. Gospod zeli da 
nam da silu da budemo svedoci. On ce nas osnaziti kroz 
Svetog Duha, jer smo mi sami po sebi slabi i neuspesni. Bog 
zeli da mi budemo snazni. Bog zeli da mi budemo NJegovi 
svedoci. 
 
 
Neuspesni Petar 
 U Marku 14:53-54 pise: ,,I odvedose Isusa prvosvesteniku,  
 pa se skupise svi prvosvestenici, staresine i knjizevnici. A  
 Petar podje iz daleka za njim sve do u prvosvestenikovo 
dvoriste. Sedjase  



 sa slugama i grejase se kod vatre." Ako nastavimo citati  
 dalje, videcemo da pise u stihu 66: ,,I kada je Petar bio dole  
 u dvoristu, dodje jedna od prvosvestenikovih sluskinja,  
 pa videvsi Petra kako se greje, pogleda ga i rece: i ti bese  
 s Isusom Nazarecaninom. No on odrece govoreci: niti znam  
 niti razumem sto govoris. I izidje napolje u predvorje,  
 i petao zapeva. A sluskinja ga vide i poce opet govoriti onima  
 sto tamo stajahu: ovaj je od njih. Ali on opet odricase. Malo  
 posle opet prisutni rekose Petru: zaista si od njih; jer si i 
Galilejac. Tada  
 on poce da se proklinje i zaklinje: ne znam toga coveka za 
koga  
 govorite. I odmah po drugi put petao zapeva. A Petar se seti 
reci,  
 kako mu rece Isus: pre no sto petao dva puta zapeva tri puta  
 ces me se odreci; i briznu u plac." (66-72) Ranije  
 te veceri Isus je rekao: ,,Svi cete se sablazniti." Ali je  
 Petar odgovorio: ,,Ako se i svi sablazne, ali ja necu." A Isus  
 mu je na to odgovorio: ,,Petre ti ces me se tri puta odreci  
 danas-ove noci-pre no sto petao dva puta zapeva." Na ovo  
 je Petar jos upornije odgovorio: ,,Ako bi trebalo da umrem s 
tobom,  
 necu se odreci tebe!" Petar je za sebe mislio da je pravi  
 mucenik i ja verujem da je on bio sasvim iskren. Ja znam 
tacno  
 kako se on osecao kada je dao svoje obecanje Gospodu, jer 
je  
 njegov duh bio voljan i on se osecao spremnim da cak i umre  
 za Gospoda ako se ukaze potreba. Ali kad je takav trenutak 
dosao  
 videlo se da Petar u stvari nije bio spreman. Kada je ova 
mlada sluskinja  
 pitala: ,,Zar nisii ti bio sa Isusom?" Petar je odgovorio: ,,Ja ne  
 znam o cemu ti govoris!" Kasnije je ona rekla grupi koja  
 se tamo okupila: ,,On je jedan od njih" i Petar se opet odrekao 
Isusa. Onda  



 je grupa koja je stajala sa strane rekla: ,,Naravno da si ti jedan  
 od njih, cak imas i Galilejski naglasak." Onda je Petar poceo  
 da psuje i da se kune govoreci: ,,Ja ne poznajem tog coveka!" 
Posle  
 toga je dosao podsetnik onoga o cemu je Gospod govorio: 
petao  
 je poceo da kukurice. Kada je Petar cuo ovo on je izisao  
 napolje i zaplakao. Koliko mnogo puta sam ja plakao nad 
mojim slabostima  
 i neuspesima! Nisam zeleo da razocaram Gospoda; nisam 
zeleo  
 da padnem; stvarno sam zeleo da stojim za NJega. Ali je 
pritisak  
 bio preveliki i ja nism bio svedok-nisam uspeo. Koliko je 
gorak  
 taj poraz; kako je tesko shvetiti: ,,O, Gospode, opet sam te 
razocarao." Dodjemo  
 do takve situacije kada ne zelimo vise nista obecati Bogu, 
zato sto znamo da cemo ga opet izneveriti. Ja mogu da se 
poistovetim sa Petrom; ja tacno znam kako se on osecao 
kada je cuo petlovo kukurikanje. Ja tacno poznajem to mizerno 
osecanje--,,O, Gospode, zao mi je sto sam te opet izneverio." 
Da li mi zauvek u nasem hriscanskom zivotu treba da 
izneveravamo Gospoda? Ne. Hvala Bogu da ne treba da 
nastavljamo sa neuspesima-On nam je obecao silu da 
budemo ono sto nikada ne bismo mogli biti nasim snagama i 
zeljama. 
 
 
Petar kao svedok 
 Par sedmica kasnije Petar se suocio sa istom grupom ljudi 
koja  
 je osudila Isusa na smrt: ,,A sutradan okupise se u 
Jerusalimmu  
 njihovi poglavari, staresine i knjizevnici, pa prvosvestenik  



 Ana, i Kajafa, i Jovan, i Aleksandar, i koliko god ih je bilo od 
prvosvestenickog  
 roda. Oni postavise apostole na sredinu i pitahu ih: kakvom 
silom ili u cije ime ste ucinili ovo? Tada im Petar, ispunjen 
Duhom Svetim, rece: Poglavari narodni i staresine, ako smo 
danas useti na odgovornost za dobro delo ucinjeno bolesnom 
coveku, cime je on isceljen, onda znajte svi vi i sav izrailjski 
narod: u ime Isusa Hrista Nazarecanina, koga ste vi raspeli, 
koga je Bog vaskrsao iz mrtvih, u to ime ovaj stoji pred vama 
zdrav. To je kamen koji ste vi zidari odbacili, a koji je postao 
kamen ugaoni. Nema spasenja ni u jednom drugom, niti 
imadrugog imena pod nebom, danog ljudima, u kom treba da 
nadjemo spasenje." (Dela 4:5-12) Kada su oni videli Petrovu 
smelost oni su se zacudili (Dela 4:13). Ovo je bio drugaciji 
covek od onoga koji je par nedelja pre toga stajao na ulasku u 
palatu i odrekao se Gospoda. Kakva razlika! Citajuci ova dva 
opisa tesko je poverovati da je to jedna te ista osoba. Sta je 
doprinelo takvoj promeni? Odgovor lezi u izrazu ,,ispunjen 
Svetim Duhom." Isus je rekao svojim ucenicima: ,,Odvesce vas 
pred vladare i sudije, i kada se to desi ne brinite se oko toga 
sta cete reci. Nemojte unapred pripremati nikakve govore, jer 
ce tada sici Sveti Duh na vas, i Sveti Duh ce govoriti kroz vas. 
Vi cete primiti silu; vi cete biti svedoci." Sveti Duh je pomagac-
utesitelj, onaj koji vam pomaze da budete sve ono sto Bog zeli 
od vas da budete-njegov veran i istinit sluga. 
 
 
Jedini izvor snage 
 Sveti Duh nam daje silu da budemo istiniti i verni svedoci za 
Isusa-silu da ga verno predstavljamo na poslu, u kuci, ili u 
ucionici-tako da kada ljudi pogledaju na nas zivot mogu videti 
ljubav, mir, i lepotu Isusovu u nasim postupcima i stavovima. 
Oni ce videti osobu koja je mirna usred oluje. Takva sila nam je 
potrebna ako zelimo biti njegovi svedoci, jer mi ne mozemo 
biti njegovi verni svedoci samo nasim sopstvenim snagama; 



bez sile Svetog Duha mi cemo posrnuti svaki put kada se 
nadjemo pred izazovom i kada pritisak na nas postane velik. 
Dok god ne naucimo da se u potpunosti oslonimo na Svetog 
Duha, mi necemo iskusiti tu silu. Jedna od gresaka koje mi 
najcesce pravimo je to da, kada uocimo neku slabost u nasem 
zivotu, mi odmah pokusavamo da je ispravimo sopstvenim 
snagama i da se popravimo. Mi kazemo: ,,Izvini, Gospode, 
necu to uraditi nikada vise. Obecavam." Mi smo iskreni kada 
to kazemo a opet ponavljamo istu gresku. Problem je u tome 
sto mi pokusavamo da sami ispravimo gresku, ako samo 
zapnemo malo jace, ili ako pokusamo na drugi nacin, mi 
mozemo promeniti nabolje slabost naseg karaktera i nase 
gresne prirode. Sve dok ne padnemo u potpuno ocajanje zbog 
nase bespomocnosti, i dok ne odustanemo i predamo se, mi 
necemo upoznati radost NJegove pobede. Sve dok Pavle nije 
povikao: ,,O Bedan sam ja covek!" on nije shvatio istinu o 
samom sebi i nije prestao da trazi ,,novi program" ili ,,novu 
formulu." Pavle je odustao i zavapio za silom koja nije bila 
izvan njegovih mogucnosti: ,,O bedan li sam ja covek! Ko ce 
me izbaviti? Je se ne mogu izbaviti sam." On je odustao od 
pokusaja da izbavi samog sebe i shvatio je da je bedan. Zatim 
je Pavle odgovorio na svoje pitanje: ,,Hvala pripada Bogu, koji 
je kroz obecanje Isusa Hrista i silu Svetog Duha omogucio 
moju pobedu." Kako dalje citamo Rimljane, mi citamo o zivotu 
koji je Duhom vodjen, ispunjen, upravljan, i osnazen. Pavle 
zavrsava poglavlje sa porukom da smo mi ,,vise nego 
pobednici u NJemu koji nas je voleo." Koliko se ovakav govor 
razlikuje od tuznog opisa ocaja i slabosti tela u sedmom 
poglavlju! Kako velicanstven pobednicki povik: ,,Ali u svemu 
tome mi nadmocno pobedjujemo pomocu onoga koji nas je 
zavoleo. Ubedjen sam naime, da nas ni smrt, ni zivot, ni 
andjeli, ni poglavarstva, ni sadasnjost, ni buducnost, ni sile, ni 
visina, ni dubina, niti kakvo drugo stvorenje, ne moze rastavciti 
od Bozije ljubavi, koja je u Hristu Isusu Gospodu nasem." 
(Rimljanima 8:37-39) Takan velicanstveni pobednicki uzvik je 
omogucen kroz silu Duha koju sam primio kada sam predao 



sebe Bogu. Onda sam primio tu dinamiku, tu silu za zivot od 
Boga. U tom trenutku ja dopustam Svetom Duhu da radi svoje 
delo u mome zivotu, ono sto je Bog i odredio za njega da cini. 
 
 
Sila koja nije moja 
 Rezultat ovoga je da ja pred vama ne mogu da se hvalim time 
kako sam ja divna osoba i kako sam ja prekrasan svedok za 
Isusa, ili kako predivno reagujem u teskim situacijama. Sve o 
cemu mogu da se hvalim to je Bozijim delom kroz Svetog 
Duha. Ja sam i dalje bedan covek, ali slava Bogu da sam 
izbavljen iz moje bede silom Svetog Duha. Kada se sada 
suocimsa teskom situacijom, i stvari postaju sve napetije iz 
dana u dan, slava Bogu da ja uopste vise ne osecam napetost. 
Osecam se kao da sedim sa strane i posmatram kako Duh 
radi bez toga da se ja upetljavam. Odjednom mogu da kazem: 
,,Hvala Bogu da to nisam ja; ja ne bi tako reagovao!" 
Penzionisani oficir flote je pre izvesnog vremena prihvatio 
Isusa kao scog Gospoda. NJegov govor, kao uostalom i govor 
vecine profesionalnih vojnika, nije bas bio lep za slusanje. 
Nako st je prihvatio Gospoda on je stvarno sav bio za Isusa. 
Nakon otprilike sest meseci od njegovog obracenja on je bio u 
svojoj basti i zvizducuci kosio travu. Kako je bio skoncentrisan 
na ono sto je radio, nije primetio da se priblizio drvetu i jedna 
grana ga je udarila pravo u celo i oborila na zemlju. Dok je on 
tako lezao na svojim ledjima, odjednom je osetio neko 
uzbudjenje. Otrcao je u kucu, zgrabio svoju zenu i pitao je: 
,,Draga, pogodi sta mi se desilo?" Ona je pogledala na 
njegovo okrvavljeno lice i sa strahom upitala: ,,Sta ti se desilo? 
Sta si uradio?" On je odgovorio:  
 ,,To nije vazno, vazno je ono sto nisam uradio! Ono sto se 
desilo je da nisam psovao! Nisam rekao nijednu psovku!" Ona 
mu je odgovorila: ,,Dragi, da li ti znas da te ja nisam cula da 
psujes vec sest meseci?" On je odgovorio sa pitanjem:  
 ,,Stvarno?" Gospod ga je oslobodio njegovog necistog 



govora a da on to nije ni shvatio, sve dok nije doslo do takve 
situacije u kojoj je njegova stara priroda mogla da dodje do 
izrazaja. Tada je shvatio da mu je Bog dao pobedu. 
 
 
Promena iznutra 
 To je prekrasno u radu Svetog Duha; on radi na takav nacin 
da je njegovo delo cesto puta zavrseno a da mi toga nismo ni 
svesni. Mi smo promenjeni iznutra; to je metoda Svetog Duha. 
To je promena iznutra koja izadje napolje, sasvim supprotno 
od onoga sto smo mi pokusavali da uradimo. Mi smo 
pokusavali da se nasilu promenimo izvana prema unutra. Mi 
ponekad mozemo uspeti da promenimo spoljasnjost, ali 
unutrasnjost ostaje ista, i ono sto je unutra ce kad tad izaci 
napolje. Vazno je da Duh vrsi promene iznutra. Kada se ovo 
desi, onda samo Bog moze primiti slavu. Gde je moje 
hvalisanje. Ono je iskljuceno. Ja se ni na koji nacin ne mogu 
hvalisati, jer ja sam jos uvek ono sto sam bio. Ali hvala Bogu 
na njegovoj milosti: kroz silu Svetog Duha ja sam sada novo 
stvorenje u Isusu Hristu. Staru prirodu ja smatram za mrtvu. Da 
li ovo znaci da se ja nikada ne naljutim? Ne, ali ja bi zeleo da 
bi tako bilo. Ali to znaci sledece: kada god se ja razljutim i 
posrnem, ja kazem: ,,Gospode, neka tvoj Duh radi. Daj mi silu 
Gospode, jer je ne mogu to uciniti. Ti ces trebati to da uradis 
Gospode, daj mi silu." Kako ja predajem jedno podrucje za 
drugim u mom zivotu, ja pocinjem da osecam prave promene 
dok Duh radi u meni i preobrazava me da budem nalik Hristu. 
 
 
Zatvaranje vrata 
 U Propovedi na gori Isus je rekao nesto stvarno izuzetno i sto 
je sigurno zbunilo one koji su culi. U Mateju 5:20 On je rekao:  
 ,,Jer vam kazem: ako vasa pravednost ne bude mnogo visa 
od pravednosti knjizevnika i fariseja, necete uci u carstvo 
nebesko." Nasa je zelja, molitva, i cilj da udjemo u carstvo 



nebesko. Ali izgleda kao da je Isus u stvari zatvorio a ne 
otvorio vrata carsva nebeskog kada je rekao ovu zapanjujucu 
stvar, jer su fariseji u stvari pokusavali da budu pravedni. Oni 
su citav zivot pokusavali da definisu dobro delo, a zatim su se 
trudili da ga urade. Kada je Isus rekao svojim ucenicima ,, ako 
vasa pravednost ne bude mnogo visa od pravednosti 
knjizevnika i fariseja, necete uci u carstvo nebesko." mogu da 
zamislim tuzan uzdah medju njima koji je znacio da su odustali 
od svake nade da ce ikada dospeti u nebo. Zatim je Isus jos 
cvrsce zatvorio vrata, jer je poceo da daje mnogo primera da 
bi objasnio sta je hteo da kaze-primere kako je zakon bio 
pogresno tumacen od strane fariseja i knjizevnika. Zatim je ovo 
usporedio sa onim kako je zakon prvobitno trebao da bude 
shvacen. Osnovna greska farisejskog tumacenja je bila u tome 
sto su oni tumacili zakon tako da bi ga oni mogli ispuniti i 
posle se osecati samozadovoljnima. Oni su tumacili zakon da 
bi po njemu udobno ziveli-ali ne mozete ziveti udobno pod 
zakonom. Oni su poceli da se osecaju kao da su ispunili 
zakon, i isli su naokolo vrseci svoja mala dobra dela misleci za 
sebe da su pravedni. Ali im je Isus pokazao da, iako su njihova 
dela bila ispravna, njihovi stavovi su bili pogresni, i zbog toga 
su oni bili gresniici, jer je zakon bio duhovan. Svrha zakona nije 
bila da regulise samo covekova spoljasnja dela vec njegove 
unutrasnje stavove. Kada zakon kaze: ,,Ne ubij" ne mozete 
jednostavno reci: ,,Ja nikada u stvari nisam nikoga ubio, i zato 
se osecam dobro."Ako se osecate samozadovoljni i pravedni 
kao da ste ispunili zakon, imajte na umu da je Isus rekao: ,,Bog 
je u to ukljucio i da ne mrzite svoga brata." Mrznja, Isus je 
rekao, je istovetna sa ubistvom, barem sto se tice narusavanja 
zakona. Sve ovo izgleda kao da je Isus zatvarao vrata Bozijeg 
carstva. Na kraju Mateja 5, u poslednjem stihu, izgleda kao da 
ih je On potpuno zapecatio, jer je rekao: ,,Budite dakle 
savrseni kao sto je savrsen Otac vas nebeski." 
 
 



Odustajem! 
 Odjednom ja shvatam da ne mogu postici ono sto Bog 
zahteva od mene, jer, bez obzira koliko se ja trudio, ja ne mogu 
biti savrsen. Ja sam pogresio, i ni na koji nacin ne mogu 
ispuniti Boziji zahtev ili Isusovu zapovest. Nije stvar u tome da 
ja ne zelim biti savrsen. Gospod zna da bi ja voleo da budem 
savrsen, narocito onda kada pogresim. Bilo bi lepo uvek 
uraditi pravu stvar, ili uvek ispravno reagovati, ali ja to ne cinim. 
Mnogo puta ja veoma pogresno reagujem na stvari, i u takvim 
trenucima ja zazalim sto nisam u pravu. Psiholozi ovo nazivaju 
superegom-idealnom predstavom o sebi, ono sto mi u stvari 
zelimo da budemo, i sto bi u stvari i bili pod drugim 
okolnostima. U suprotnosti sa ovim je nase pravo ja, nase 
istinsko ja, nas ego-ono sto mi u stvari jesmo. Psiholozi nam 
kazu da nasi mentalni problemi ponekad budu posledica 
razlike izmedju dva ega. Ako je vase pravo ja veoma drugacije 
od vaseg stvarnog ja onda mozda dozivljavate teske mentalne 
borbe. Sto su blize vase stvarno i idealno ja, to ste vi bolje 
prilagodjeni kao osoba. Ako idete kod psihologa zato sto ste 
mentalno uznemireni, on ce pokusati da otkrije kakvim vi 
smatrate da treba da budete-vase idealno ja-i gde je greska u 
vasem stvarnom ja. Psiholozi tada cesto pokusavaju da 
smanje kriterijume vaseg idealnog ja. Oni ce vam pokazati da 
su vasi ideali, vase vrednosti, toliko uzviseni i cisti da su u 
stvari neprakticni. Psiholog ce cesto pokusati da smanji vase 
standarde da bi umanjio vase unutrasnje konflikte. Ali kada 
Gospod radi u nama. on pravi sasvim suprotnu stvar. On 
pokusava da vase pravo ja priblizi vasem idealnom ja. Kada 
covek pokusava da resi problem, on vase idealno ja pokusava 
da spusti na zemlju; kada Bog resava problem on vase pravo 
ja pokusava da priblizi idealu. Ali Bog od nas zahteva ono sto 
ne mozemo dostici, ono sto ne mozemo dati. 
 
 
Bozije resenje 



 Ja ni na koji nacin ne mogu dostici ideal koji je Bog postavio 
za mene, i Bog je, znajuci to, obezbedio resenje problema. 
Bog je, znajuci da je ne mogu dostici ideal, poslao svog sina 
da preuzme sve moje greske, grehe, i nedostatke-i da 
preuzme odgovornost na sebe umiruci umesto mene. Bog je, 
znajuci da ja ne mogu dostici ideal, izradio novi plan i jedino 
sto on od mene sada zahteva je da verujem u njegovog sina 
Isusa. Ja to mogu uraditi! Iako ne mogu biti savrsen kako to od 
mene zahteva Boziji ideal, ja mogu verovati u Isusa Hrista, sto 
je u stvari i jedina stvar koju Bog zahteva od mene. Bog je 
sada svima otvorio svoje kraljevstvo zbog toga sto je sada 
potrebno da mi samo verujemo u Isusa Hrista. Kada su ljudi 
dosli Isusu pitali ga: ,,Sta da radimo da cinimo Bozija dela?" 
On im je odgovorio: ,,Ovo je delo Bozije, da verujete u Onoga 
koga je On poslao." Ne mozete stajati pred Bogom na dan 
suda i pravdati se: ,,Znas Boze, ja nisam mogao biti savrsen. 
Ja sam samo covek. Imao sam sve te mane, i nisam mogao 
da ispunim sve tvoje zahteve pa sam zato odustao jer sam 
mislio da je sve to besmisleno." Bog ce odbiti takav izgovor 
zato sto je on od vas zahtevao samo jednu stvar-da verujete u 
Isusa Hrista, resenje koje je On obezbedio za vase neuspelo i 
gresno ja. Bog je napravio kraljevstvo nebesko dostupnim za 
svakoga. Ne trebate biti savrseni da bi tamo dospeli. Sve sto 
treba da uradite je da verujete u Bozije resenje kroz Isusa 
Hrista. Kada poverujete u Isusa Hrista, i kada otvorite vrata 
vaseg srca pozivajuci ga da udje, tada Sveti Duh, nakon sto 
udje u vas, pocinje da radi u vama i da vas menja. U Bibliji 
pise: ,,Ako je ko u Hristu-novo je stvorenje; staro je proslo, vidi, 
postalo je novo." Boziji Duh pocinje da radi u vama i da cini 
ono sto vi sami niste bili u stanju. Boziji Duh pocinje da vas 
menja, osnazujuci vas, pomazuci vam, i cineci vas nalik Hristu. 
 
 
Boziji ideal 
 Kad pogledamo oko sebe danas i ako pokusamo da 



razumemo Boga kroz njegovo stvorenje-Boziji cilj za coveka i 
sta je on nameravao kada je stvorio coveka i kada ga je 
postavio na zemlju-mi ne mozemo otkriti ovu istinu, jer ne 
vidimo coveka kako ispinjava ljudski ideal. Jedino mesto na 
kom mozemo otkriti kakvim je Bog zeleo da napravi coveka je 
u Isusu Hristu. On je ono sto je Bog nameravao da stvori kada 
je Bozije trojstvo reklo: ,,Hajde da nacinimo coveka na nasu 
sliku." Koja je bila Bozija namera? Pogledajte u Isusa i 
znacete, jer je Isus rekao: ,,Ja uvek radim one stvari koje su po 
Ocevoj volji." Otac je rekao za Hrista: ,,Ovo je Sin moj ljubljeni, 
koji je po mojoj volji." Dok gledamo na Isusa Hrista, mi vidimo 
kakvim je Bog zeleo coveka. Mi se ne mozemo ugledati na 
Adama jer je Adam zgresio, iako Bog nije zeleo da covek 
zgresi. Mi se ne mozemo ugledati na same sebe jer smo i mi 
zgresili, iako Bog nije zeleo da mi zgresimo. Ali ako 
pogledamo na Isusa Hrista, u njemu cemo naci Boziji ideal, 
ono sto je Bog nameravao kada je stvorio coveka. Boziji je cilj 
da, kroz rad Svetog Duha u vasem zivotu, i kroz silu Svetog 
Duha, promeni vas zivot i ucini vas vise nalik Isusu Hristu. U 
Efescima 4:13 vidimo sta Bog zeli da ucini sa nama. Pavle 
pise: ,,Dok svi ne dodjemo do jedinstva u veri i poznavanju 
Sina Bozijeg, do savrsenog coveka, do pune mere Hristovoga 
rasta." To je ono sto Bog danas cini u nama. To je delo koje 
Bog zeli da ispuni u nasim zivotima kroz silu Svetog Duha, da 
nas dovede do savrsenog coveka, do pune mere Hristovoga 
rasta. U Rimljanima 8:29 citamo o radu Svetog Duha u nama, 
kako nas on cini vise nalik Bozijem Sinu. Boziji predodredjeni 
cilj je da nas, kroz silu Svetog Duha, nacini nalik svome Sinu. 
 
 
Kako to postici? 
 U Drugoj Korincanima 3:6-18 Pavle govori o periodu Starog 
Zaveta kada je Bog prvi put dao svoj zakon. Kada je Mojsije 
sisao sa planine gde je bio u prisustvu Bozije slave, njegovo je 
lice sjajilo tako da je morao staviti veo preko glave dok je 



govorio sa ljudima (stih 13). Ali zatim u osamnaestom stihu, 
kao kontrast velu, Pavle kaze: ,,A mi svi otkrivena lica 
odrazavamo slavu Gospodnju i probrazavamo se u istu sliku iz 
slave u slavu-kako to cini Duh Gospodnji." Kada ja gledam u 
Boziji ideal Isusa Hrista, Sveti Duh tada radi u meni, 
preobrazavajuci me iz slave u slavu u lik Isusa Hrista. Ja 
verujem ovaj proces traje citav zivot. Sveti Duh nije zavrsio svoj 
posao u meni samo jednim potezom. Ali, slava Gospodu, On i 
dalje radi. I, slava Gospodu, ja nisam ono sto sam bio-Sveti 
Duh me menja! Te promene se odvijaju, mada ja moram da 
priznam da se odvijaju sporo u odnosu na mooje zelje. Ja bi 
voleo kad bi sve bilo gotovo u jednom trenutku. Kad god mi 
Sveti Duh pokaze neki deo mene koji treba da se promeni, 
kad god me on osvetli i kada vidim koliko je moje pravo ja 
daleko od onoge sto Bog zeli za mene, ja odmah pomislim: 
,,Ajde da pobedimo to podrucje." Ja odmah pocnem da se 
trudim da postanem bolji, ali sto se vise trudim sve gori 
postajem, dok ne dodjem do tacke poraza i odustajanja. Onda 
zavapim: ,,O, Boze, ja sam tako bedan. Ja ne mogu da se 
promenim." On mi onda odgovori: ,,Dobro, da li ces mi se 
sada skloniti s puta i pustiti mene da radim. Samo si mi 
smetao." NJega ne interesuje moja somopravednost; NJemu 
nije potrebna moja pomoc. On zeli da zavrsi svoj posao u meni 
bez moje smetajuce pomoci, jer iako bi on prihvatio moju 
pomoc, ja bi posle skakao na sve strane i hvalisao bi se mojim 
smetanjem umesto mojim Bogom. Bog me pusti da padam 
dok, sav u ocaju, ja ne zavapim za pomoc. Kada se podcinim 
Bozijem Duhu i kada mu dopustim da radi svoj posao, on me 
onda preobrazava u lik Isusa Hrista. 
 
 
Ja nisam u stanju 
 Ja moram doci do toga da shvatim i da prihvatim cinjenicu da 
se ja sam ne mogu osloboditi zelja i slabosti moga tela. Ja 
nism u stanju. Dok god se ja mucim i trudim, ja nisam u stanju 



da se promenim; ja cu pogresiti. Mi smo gresnici i treba da se 
pomirimo sa cinjenicom da mi sami ne mozemo uciniti nista 
po tom pitanju. Mi treba da trazimo silu koja je vece od nase. 
To je Pavle radio u Rimljanima 7 kada je zavapio: ,,Bedan sam 
ja covek; ko ce me izbaviti od ovog smrtnog tela?" (stih 24) On 
je trazio silu koja je veca od njegove i, kada je to ucinio, on je i 
nasao tu silu. Kada mi sa nepokrivenim licem posmatramo 
Gospoda mi se preobrazavamo iz slave u slavu. Bog menja 
nas i nase stavove. Po nasoj Adamovoj prirodi mi smo veoma 
sebicni i egocentricni. To pocinje da se primecuje veoma rano 
u zivotu; mozete da primetite kako je jedna od prvih reci koju 
mala deca nauce, osim mama i tata, rec ,,moje." Kada ih vidite 
kako cvrsto drze ono sto poseduju niposto se ne usudjujte da 
im to uzmete iz ruku jer cete cuti veoma zvucan odgovor. Ako 
im uzmete bocicu iz ruku, sigurno vas ocekuje borba-plac, 
vriska, bacakanje. Sreca sto su tako mali jer bi inace rastrgali 
krevetac na komade! Mala deca jesu blagoslovena ali isto 
tako imaju Adamovu narav. Sve dok sam ja sebican i 
egocentrican ja nisam ono sto Bog zeli da ja budem. Bog ne 
zeli da ja budem egocentrican. Bog ne zeli da uvek prvo 
mislim samo na sebe. Bog zeli da je brinem o drugim ljudima i 
da ono sto imam podelim sa njima u njihovoj potrebi. To je ono 
o cemu je Isus govorio u Mateju 5 kada je rekao: ,,Budite dakle 
savrseni kao sto je savrsen Otac vas nebeski." Ali to nije 
prirodno, to je nadprirodno, i mi to mozemo postici kroz 
nadprirodnu snagu Svetog Duha kada on dodje i promeni 
nase stavove o nama i o onome sto posedujemo. Sveti Duh 
menja ne samo nase stavove, sto je nesumnjivo najvaznije, vec 
ti stavovi posle menjaju nasa dela. Previse cesto mi 
pokusavamo to da uradimo u suprotnom pravcu. Izgleda da je 
nasa filozofija da treba da promenimo necija dela, i da cemo, 
ako u tome uspemo, uspeti da promenimo i njegove stavove. 
Psiholozi kazu da ako odglumimo, odradimo, neko osecanje, 
da cemo proizvesti takvo isto osecanje u nama. Ali Bog je 
zainteresovan da istinski promeni stav naseg srca, i ovaj 
promenjeni stav donosi promenu dela u nasem zivotu. 



 
 
Promena iznutra 
 Evandjelje i Sveti Duh rade iznutra prema spolja. Moje srce je 
promenjeno i moji stavovi su promenjeni, i moji postupci su 
posledica unutrasnjih promena. Sveti Duh me menja iz slave u 
slavu, preobrazujuci me nalik Hristu. Kako? Tako sto ja 
nepokrivenog lica gledam u njega. Kako ga mogu videti? Ja 
ga mogu videti samo u Reci, i Duh cini da Rec postane ziva u 
mom srcu. Petar nam kaze u svojoj drugoj pposlanici da nam 
je bog dao neverovatno bogata i dragocena obecanja, i da 
smo kroz ta obecanja mi postali deo Bozanske prirode. To se 
nalazi tamo u Knjizi, ali morate videti Isusa u Knjizi; morate ga 
traziti tamo. Mnogi ljudi citaju Bibliju pokrivenog lica. Potrebno 
je da Sveti Duh otvori Bibliju, da skine veo sa naseg lica da bi 
mogli da razumeju. Rad Svetog Duha u nama je tako vazan. Mi 
ne mozemo biti sto Bog zeli od nas da budemo bez rada 
Svetog Duha u nasem zivotu. Niko, sem Gospoda, me ne 
poznaje tako dobro kao sto ja poznajem samog sebe, i 
Gospod me poznaje bolje nego sto ja poznajem samog sebe. 
Mnoge stvari koje sam ja mislio o sebi su se ispostavile 
netacne. Mnoge stvari u mom idealnom ja nisu ispale onakvim 
kakvim sam ih ja zamisljao. Kada sam na sebe gledao kroz 
ruzicaste naocale, ja sam izgledao veoma ruzicast! Ali kada 
mi je Sveti Duh slomio naocale bio sam veoma iznenadjen. Ali 
on je morao to da uradi. On je morao da unisti moje iluzije o 
samom sebi da bi promenio one delove mog zivota kojima mu 
ja nisam dozvoljavao pristup. Morao je da ih otkrije u svoj 
njihovoj ruznoci da bi onda mogao da radi na tome da me 
oslobodi od njih. 
 
 
Boziji sin 
 Ja znam da sam ja sada Boziji sin, ne kroz neku moju 
pravednost vec kroz moju veru u Isusa Hrista. ,,A svima, koji ga 



primise, dade moc da postanu deca Bozija,--onima sto veruju 
u njegovo ime." (Jovan 1:12) Zato sto sam ja poverovao u 
Isusa Hrista, Bog mi je dao silu da postanem Boziji sin. Sada 
ja znam da sam Boziji sin i za mene je to apsolutno 
velicanstveno. Ako sam sin, onda sam i naslednik. Ja sam 
naslednik Boziji i sunaslednik sa Isusom Hristom, i ja ne mogu 
da zamislim nista velicanstvenije od toga. Bog svojim Svetim 
Duhom radi na mom unutrasnjem coveku, ali moj je problem u 
tome da, iako sam ja nov coovek iznutra, ja sam i dalje onaj 
stari Cak izvana. Ali stari Cak je u stvari mrtav i ja treba da 
vucem ovaj stari les dok me Bog napokon ne oslobodi od 
njega. Mojim umom i mojim srcem ja sluzim Gospodu, ali 
mnogo cesto moje telo preuzme kontrolu sa mojim starim 
sebicnim zeljama. Ovaj stari les postane tezak za nosenje. 
Ponekad uzdisem za tim, ne da postanem duh bez tela, vec da 
se obucem u novo telo koje je nebesko, da mogu postati kao 
On, onakav kakvog ga gledam. Ja sam Boziji sin. Ja imam 
obnovljen Duh u neotkupljenom telu. Bog nece uzeti ovo telo u 
nebo, slava Gospodu! ,,Ovo pokvareno se mora obuci u 
nepokvareno." Promena pocinje vec sada:  
 ,,A mi svii otkrivena licaodrazavamo slavu Gospodnju i 
preobrazavamo se..." Ova rec preobrazavamo se na Grckom 
je metamorfo. Ona se koristi da bi opisala telesne promene, 
kao kada se gusenica preobrazi u leptira. Pavle je rekao da 
celo stvorenje uzdise u patnjama zajednicki, cekajuci ukazanje 
sinova Bozijih, tj, ootkupljenje nasih tela. 
 
 
Zauvek kao Isus 
 Ja ne bi trebao biti zadovoljan sa samim sobom ili sa mojim 
trenutnim stanjem dok ne postanem kao Isus Hrist. David je 
rekao: ,,Bicu zadovoljan kada se probudim i budem nalik 
Tebi." Onoga jutra kada se probudim i duboko udahnem 
vazduh bez smoga, i kada se osetim tako drugacijim, i shvatim 
da se ovo pokvareno obuklo u nepokvarljivo-tada cu biti 



zadovoljan jer cu biti kao On, videcu ga onakkvim kakav jeste. 
To je ono cemu me Duh vodi; to je cilj rada Svetog Duha u 
mom zivotu. On nece biti zadovoljan dok ne zavrsi i ne dovede 
me u puninu Isusovog lika. Zavrsna promena u meni ce se 
desiti kada Isus ponovo dodje, kada umrem ili pri uzecu crkve. 
U tom trenutku stara priroda ce se svuci i desice se zavrsna 
promena, ali ne treba cekati do poslednjeg dana. I sada, dok 
gledam u Isusa, promena se odvija. Ove godine bi trebali biti 
blize Isusovom like nego sto smo to bili prosle godine, a 
sledece blize nego ove, jer mi ratemo u milosti i u poznavanju 
NJega, i Duh koji radi u nama treba da nas dovodi sve blize i 
blize NJemu. 
 
 
Zreli ili samo stari? 
 Uzivam kada sam sa svetima koji su hodali sa Gospodom 50, 
60, 70 godina. Mislim na one koji su se istinski razvijali u svom 
hodu. Isto tako poznajem neke koji su bili Hriscani 50,60,70 
godina i jos uvek se nalaze u svojoj duhovnoj kolevci, a to je 
tragicno. Ako vidite dete od samo pet meseci kako uzbudjeno 
mase rukama i govori: ,,Da da da..." vi cete reci: ,,O, kako je to 
prekrasno. Kako je pametno ovo dete!" Ali ako bi vase dete 
imalo 21 godinu i kada bi vi prosli pored sobe u kojoj se nalazi 
dete, a ono bi pocelo da mase rukama i govori: ,,Da da da..." 
to viPe ne bi bilo smesno-to bi bilo veoma tragicno. To je 
tragedija velikog broja ljudi u crkvi danas. Nakon 15-20 godina 
oni se i dalje nalaze na istom stupnju razvoja. Oni se i dalje 
nalaze u njihovim kolevkama. I dalje imaju iste nekoordinirane 
pokrete. I dalje ih uznemirave proslonedeljna propoved i i dalje 
su u svojim malim grupicama. Uopste nisu napredovali. Oni su 
duhovna cudovista zbog toga sto kod njih nije bilo nikakvog 
napretka a problem je u tome sto ima tako mnogo takvih 
Hriscana da ovaj prizor nije uopste dovoljno interesantan da bi 
mu neko obratio malo vise paznje. Takvih ljudi ima na sve 
strane. Nisu se zakopali dovoljno duboko u Boziju Rec da bi 



posmatrali NJegovo lice. Nisu dopustili Bozijoj reci da stvarno 
prodre u njih i Bozijem Duhu da ih istinski uci Bozijim stvarima 
i da im otkriva Isusa u Knjizi. 
 
 
Koliko daleko da idemo? 
 Kad bi barem predali sebe Svetom Duhu sada, da bi on 
mogao ispuniti svoje delo u nama, da nas preobrazi da 
budemo nalik Hristu. Koliko daleko on treba raditi u vasem 
zivotu? Da li ste ikada ispunjavali one testove u casopisima da 
bi otkrili da li ste otvorena i druzeljubiva ili pak dosadna 
licnost? u Prvoj Korincanima 13 imate veoma jednostavan test 
koji mozete ispuniti da bi videli koliko daleko je Duh otisao u 
vama na polju ljubavi, jednom od najvaznijih podrucja. Od 
cetvrtog stiha pa nadalje, Biblija nam daje definiciju ljubavi: 
,,LJubav dugo trpi, ljubav je dobra, ona ne zavidi, ljubav se ne 
hvali, ne nadima se, ne ponasa se nepristojno, ne trazi svoje, 
ne ljuti se, ne uracunava zlo, ne raduje se nepravdi, ali se 
raduje sa istinom; sve snosi, sva veruje, svemu se nada, sve 
trpi. LJubav nikada ne prestaje." Vi mozete reci: ,,Kakve to 
veze ima sa mnom?" Izvadite rec ljubav i stavite svoje ime 
umesto toga. Zatim opet procitajte tu listu. ,,Cak dugo trpi, Cak 
je dobar, on ne zavidi, on se ne hvali, ne nadima se, ne ponasa 
se nepristojno, ne trazi svoje, ne ljuti se, ne uracunava zlo, itd." 
Ja nisam dostigao ono sto Bog od mene zeli do te mere do 
koje je ovaj tekst u raskoraku sa stvarnoscu. Neka mi Bog 
pomogne da mogu da se predam Svetom Duhu da on moze 
zavrsiti svije delo u meni, tako da ono sto sam ja pokusao i u 
cemu nisam uspeo moze biti ispunjeno Bozojom silom. 
 

Bozija ljubav agape 
 



 
Ako neko ne dospe u nebo on za to moze okrivljavati razne 
ljude i okolnosti, ali jednu osobu nikada nece moci okriviti-
Boga. Neko moze reci: ,,Crkva je kriva. Ja sam pokusao da 
idem tamo ali niko nije uradio nista za mene." On moze okriviti 
los primer Hriscana koji su bili oko njega: ,,On je govorio da je 
Hriscanin; ali kada sam video kakav je bio njegov zivot, 
odlucio sam da nezilim da imam nista s tim." Ali jedna osoba 
koju nikada ne mozete okriviti je Bog. Kada samo pomislim 
sta je sve Bog ucinio da bi nam doneo spasenje, shvatim 
koliko neko treba da se bori da se ne spasi. Biblija kaze: ,,Ako 
je Bog s nama, ko ce protiv nas?" Bog je tako voleo ovaj svet 
da je dao svog jedinog sina, a zatim je poslao svog Svetog 
Duha da nas ubedi u nasu gresnost i da nas priblizi Isusu 
Hristu. On ukazuje na nasu bespomocnost, a zatim nam 
pokazuje Isusa kao resenje-kao put i istinu i zivot. 
 
 
Pocetak pravog rada 
 Kada jednom dodjemo do ove tacke kada stanemo pred 
Isusa i kazemo: ,,Gospode, preuzmi moj zivot," u trenutku kada 
sebe predamo Bogu, Sveti Duh zapocinje ozbiljan rad u nama. 
U trenutku kada se nase srce otvori da primi spasenje, Sveti 
Duh udje u nas zivot i pocinje da pravi neophodne promene, 
preobrazavajuci nas da budemo nalik Hristu i dajuci nam 
snagu da postanemo onakva osoba kakvom nas Bog zeli. On 
nam daje znanje i razumevanje Bozijih stvari tako da Biblija 
odjednom postaje sasvim nova knjiga za nas. Dok je citamo, 
ona ozivljava pred nasim ocima, zbog toga sto nam Duh 
pomaze da je razumemo i on ispunjava nasa srca Bozijom 
ljubavlju agape. Ali prvo treba da dodjemo Isusu i da predamo 
svoje zivote njemu. Isus je rekao u Otkrivenju 3:20: ,,Vidi, stojim 
na vratima i kucam; ako ko cuje moj glas i otvori vrata, ucicu k 
njemu i jescu s njim-i on sa mnom." Na Istoku, najvisi oblik 



druzenja sa nekim je da zajedno jedete. Kada se to desi onde 
je izmedju vas stvoreno neko jedinstvo, neka veza. Posto ste 
oboje jeli istu hranu ona postaje deo vas, i vi postajete deo 
jedan drugoga. LJudi sa Istoka su veliku vaznost pridavali 
zajednickom lomljenju hleba i pijenju iz iste case, jer se time 
stvarala bliskost, jedinstvo. Interesantno je primetiti da je Isus 
uvek uzivao da jede sa ljudima. Uzivao je u tom jedinstvu, u toj 
istovetnosti s ljudima. Vazno je kada Isus kaze: ,, stojim na 
vratima i kucam; ako ko cuje moj glas i otvori vrata, ucicu k 
njemu i jescu s njim." On ce uci u vas zivot i onda mozete 
zapoceti taj prelepi bliski odnos sa njim u kome postajete deo 
jedan drugog. Sve ovo se desava kroz rad Svetog Duha. U 
trenutku kada ja otvorim vrata i poverujem u Isusa, Duh ucini 
velicanstveno delo za mene i u meni. U Efescima 1:13 i dalje, 
mozemo citati kako Sveti Duh zapecati vernika. Pavle nam 
opisuje sve fantasticne blagoslove koje dobijamo kao deca 
Bozija. On pocinje u 1:3 gde pise: ,,Neka je blagosloven Bog i 
Otac Gospoda nasega Isusa Hrista, koji nas je u Hristu 
blagoslovio svakim duhovnim blagoslovom." Zatim pocinje da 
nabraja neke ot tih velicanstvenih blagoslova kojima nas je 
Bog blagoslovio. 
 
 
Neopisivo blagosloveni 
 Hriscanin je u stvari najblagoslovenija osoba na svetu. Bog 
nas je blagoslovio do te mere da mi ne mozemo podneti sve 
blagoslove. I kada zavrsi sa ovozemaljskim blagoslovima, on 
ce nas uzeti u svoju vecnu slavu, gde ce nas blagosiljati 
zauvek. Pavle govori o Bozijim blagoslovima: On nas je 
izabrao, predodredio, prihvatio, otkupio, oprostio nam, otkrio 
nam misteriju svoje volje, i dao nam nasledstvo. U Efescima 
1:13 Pavle pise: ,,...u njemu ste i vi, posto ste culi istinsku rec, 
evandjelje svoga spasenja, i poverovali..." Sve pocinje sa 
slusanjem ,,istinske reci, evandjelja spasenja." Pavle je rekao: 
,,Kako ce poverovati u onoga za koga nisu culi?" Neophodno 



je za veru da vi prvo cujete poruku da vas Bog voli vecnom 
ljubavlju, i da je zbog te ljubavi poslao svog Sina da uzme vase 
grehe i umre umesto vas, da bi se moglo otkloniti ono sto vas 
je sprecavalo da pridjete Bogu, i da nista vise ne moze spreciti 
vase zajednistvo sa njim. Bog je rekao kroz proroka Isaiju : 
,,Nije kratka, ne, ruka Gospodnja da spasenje pruzi, nit je tvrdo 
uho njegovo da cuje; al' zlocinstva vasa rastavljaju vas sa 
Bogom vasim." (Isaija 59:1-2) Tragicna posledica greha uvek 
je odvojenje od Boga. Greh u mom zivotu me odvaja od Boga. 
Bog nije zeleo to odvojenje, ali je morao da se resi greha, i 
zzato je poslao svog Sina da uzme moje grehe-da umre 
umesto mene-da ja ne bi bio odvojen od njega, i da bi mogao 
imati zajednistvo sa Bogom. Ako ste nanovo rodjeni, vi ste 
prvo culi Boziju radosnu vest za vas, i posle toga ste 
poverovali. Slusanje je doslo pre verovanja. Zatim, nakon sto 
ste poverovali, nakon sto ste otvorili vrata, vi ste bili 
,,zapecaceni obecanim Svetim Duhom." 
 
 
Boziji pecat vlasnistva 
 Pecat se u proslim vremenima koristio prvenstveno kao znak 
posedovanja necega. Grad Efes je bio glavna luka u koju se 
roba iz Azije sakupljala i zatim slala na druga mesta, ukljucujuci 
tu i Rim. Trgovci iz Rima bi dosli u Efes da tamo kupuju robu. 
Zatim bi zapecatili kupljenu robu svojim pecatnim prstenom 
koji bi pritsnuli u vruc vosak. Kada bi brod pristao u Puteoli 
(luka u kojoj se istovarala roba koja je isla za Rim) trgovac bi 
dokazao da je roba njegova pomocu njegovog licnog pecata. 
Ako bi neko drugi pokusao da dokaze da roba pripada njemu, 
trgovac bi jednostavno rekao: ,,Ta roba pripada meni zato sto 
je taj pecat moj." Prelepa Biblijska istina je u tome da, kada 
sam ja jednom poverovao, Bog me je tada zapecatio svojim 
licnim pecatom i ja sam postao njegovo vlasnistvo. On me je u 
stvari pretvorio u njegovo vlasnistvo tako da kada neprijatelj 
pokusava da me prisvoji, Bog samo treba da kaze: ,,Ruke 



sebi, on je moj." Taj pecat Bozijeg vlasnistva je Sveti Duh. 
Kada poverujete u Isusa Hrista, Sveti Duh udje u vas zivot, i 
prebivanje Svetog Duha u vasem zivotu je Boziji znak da ste vi 
njegovi. 
 
 
Bozija dragocenost 
 Ja ne mogu da shvatim zasto me Bog ceni tako mnogo, ali on 
to ipak cini. U Efescima 1:18 Pavle pise: ,,--da znate kakva je 
nada na koju vas je pozvao, kakvo je bogatstvo njegovog 
slavnog nasledstva medju svetima." On u stvari govori, kazano 
drugim recima:  
 ,,Neka vam Bog otvori oci da vidite koliko mnogo vas on 
ceni!" Moja je molitva da mi Bog, svojim Svetim Duhom, otvori 
oci da mogu videti koliko mnogo me on ceni. Za mene je 
velicanstveno to sto me Bog ceni. Bog ima svoje razloge zbog 
kojih nas cani i zbog kojih stavlja svij pecat na nas. Sveti Duh u 
nama jeste Boziji pecat. Isto tako pise u Drugoj Korincanima 
1:22: ,,...zapecatio nas (je) i dao Duha u nasa srca-kao 
kaparu." U Efescima 4:30, nama je naredjeno: ,,I ne zalostite 
Bozijeg Svetog Duha, kojim ste zapecaseni za dan 
izbavljenja." 
 
 
Preuzimanje u buducnosti 
 Bog vas je sada zapecatio kao svoje vlasnistvo iako jos niste 
sasvim iskupljeni. Bas zbog toga i trgovci zapecacuju svoju 
robu-zato st je jos nisu preuzeli u njihovoj maticnoj luci. Gde 
god da je ova roba otisla ona je bila obelezena vlasnikovim 
pecatom. Na isti nacin je Bog, iako vas jos nije preuzeo kao 
svoje, stavio svoj pecat na vas. Nase otkupljenje jos nije 
potpouno, ali je Sveti Duh pecat i ,,kapara." U Efescima 1:14 
Pavle izjavljuje: ,,...koji je kapara naseg nasledstva-za 
izbavljenje njegove tekovine, na hvalu njegove slave.' Sveti Duh 
nije samo Boziji pecat, vec i njegova kapara, sto znaci depozit, 



ili prva rata. Bog cvrsto namerava da zavrsi vas otkup. On je 
vec dao kaparu-Svetog Duha. Bog je time iskazao svoju 
nameru da zavrsi vasu transakciju. Ovaj otkup nece biti gotov 
dok se mi ne oslobodimo ovoga tela. Ovo telo nas jos uvek 
vuce ka dnu. Pavle je rekao: ,,Mi koji smo u ovom telu 
uzdisemo." U Rimljanima 8:22 on opisuje kako mi ,,uzdisemo" 
i kako se ,,mucimo." Cela tvorevina se u stvari muci i uzdise 
do dan danas. U Rimljanima 8:23 pise: ,,I ne samo ona, nego i 
mi sami, koji imamo prvi dar duha, i mi sami u sebi uzdisemo 
ocekujuci usinovljenje, iskupljenje svoga tela." 
 
 
Kraj starog tela 
 Robert Servis, u svojoj pesmi ,,Kremacija Sam Mekgi," govori 
o tome kako je on zurio sa ,,poluskrivenim telom kojeg se nije 
mogao otarasiti..." Ono je bilo privezano za saonice, ali ga on 
nije mogao zbaciti jer je dao obecanje na Badnje vece. Tako je 
i sa nama Hriscanima. Nas duh je otkupljen i ziv za Boga, ali 
treba i dalje sa sobom da vucemo les ovog starog tela. Ono se 
drzi nas gde god da podjemo, dok ga se jednog dana ne 
resimo. Pavle je rekao: ,,A mi koji smo u ovom satoru 
uzdisemo i ceDznemo da se obucemo u svoj nebeski stan." 
(vidi Drugu Korincanima 5:1-4) To ce biti ispunjenje naseg 
otkupljenja. To je ono sto ja ocekujem. Neke ljude muci 
pomisao da ce izgubiti ovo telo. Mene to uopste ne nervira. 
Apostol Pavle je rekao: ,,Znamo, naime, ako se srusi nasa 
zemaljska kuca, koja je kao sator, da imamo zgradu od Boga, 
vecnu kucu na nebesima, koja nije ljudskom rukom 
sagradjena." Ovo telo koje ja sada posedujem meni je bilo 
predano od mojih predaka. Svi genetski faktori su nasledjeni, 
tako da sam ja proizvod mojih predaka. Ja sam pokupio sve 
covekove gresne nasledne karakteristike i sada uzdisem u 
ovom telu. 
 
 



Novo nebesko telo 
 Novo telo koje cu imati nece mi biti predano od posrnulog 
coveka nego ce mi biti dano direktno od Boga. Ono se nece 
umarati i nece biti podlozno bolu i sportskim povredama i nece 
osecati toliko mnogog neprijatnosti kroz koje sam je prosao u 
ovom telu. Novo telo ce doci direktno od Boga. Pavle naziva 
ovo sadasnje telo satorom u Drugoj Korincanima 5:4. Sator 
nikada nije mesto za trajno prebivaliste. Mozete ziveti u satoru 
par nedelja dok kampujete negde u planini, ali nikada niste 
razmisljali o satoru kao o mestu trajnog boravka. Mnogo je 
bolje ziveti u pravoj kuci. Bog planira da nas u potpunosti 
iskupi. Otkupljenje ukljucuje ne samo otkupljeno, vec i novo 
telo. S mojim umom ja zelim da cinim Boziju volju. S mojim 
umom ja zelim sve da predam Bogu. Zelim u potpunosti da 
zivim onakvim zivotom kakvim Bog zeli da zivim. moje srce i 
moj um se u potpunosti slazu sa time. Moj problem je u tome 
sto me moje telo vuce dole. Ono me konstantno povlaci i 
saplice, tako da ja ne radim uvek ono sto bi zeleo da radim. 
Moje telesne zelje me povlace na dole. Ja uzdisem zbog toga 
sto ne mogu da budem sve sto bih zeleo da budem. Sva 
Bozija tvorevina uzdise u ocekivanju iskupljenja kada ce Bog 
doci po ono sto je njegovo. Te stvari su zapecacene kao 
Bozije vlasnistvo, i jednog dana ce on doci i reci: ,,Ovo je 
moje." On ce osloboditi moj duh i moju dusu od ovoga tela i 
trenutacno ih obuci u novo telo koje je nebesko. 
 
 
Svet u patnji 
 Iste stvari vaze i za ovaj svet. U ovom trenutku, citav svet pati 
zbog posledica greha: ,,Sva tvorevina uzdise i muci se." Kazu 
da je svaki trn neizrastao pupoljak. Trnje je posledica 
prokletstva. A trn je isto tako znak kako tvorevina uzdise-iako 
zeli da pupa, ona nije u stanju. Cela tvorevina pati pod 
prokletstvom greha, i ceka na taj dan izbavljenja, na dan kada 
ce Bog uzeti sebi ono za sta je platio. Isus je platio za ceo svet 



ali ga jos uvek nije uzeo sebi. Svet pripada njemu, ali ga on jos 
uvek nije uzeo. Sotona jos uvek poseduje kontrolu. Ali Isus ce, 
jednog dana u veoma bliskoj buducnosti, doci da s pravom 
uzme ono sto mu pripada. Mozemo o tome citati u Otkrivenju 
5. "I videh u desnici onoga sto sedjase na prestolu 
knjigu...zapecacenu sa sedam pecata. I videh jakog andjela 
kako objavljuje snaznim glasom: ko je dostojan da otvori knjigu 
i da otpecati njene pecate? A ja sam mnogo plakao sto se ne 
nadje niko dostojan da otvori knjigu. I jedan od staresina rece 
mi: ne placi; vidi, pobedio je lav iz Judina plemena... pa moze 
da otvori knjigu i njenih sedam pecata. I videh...Jagnje gde 
stoji kao zaklano. I dodje te uze knjigu iz desnice onoga sto 
sedi na prestolu." (Otkrivenje 5:1-7) Ova knjiga je simbol 
zemlje. Ko je dostojan da je uzme i da kaze da je njegova? 
Niko osim Isusa jer je on platio na krstu, i on ce se vratiti po 
ono sto je kupio. A ja sam taj kojeg je on kupio. 
 
 
Moje osiguranje 
 Zadatak Svetog Duha u mom zivotu jeste da me zapecati. 
NJegovo prebivanje u meni mi daje sigurnost. Kada Sotona 
dodje i pocne da me gnjavi zbog slabosti mog tela, i kada mi 
pocne govoriti kako Bog uopste ne brine za mene, i kako me 
on ne voli, i da me nece spasiti, ja mu samo odgovorim: 
,,Sotono, nisi u pravu! Ja imam Boziji pecat; on me je obelezio; 
on me je zapecatio kao njegovo vlasnistvo. Sveti Duh prebiva 
u meni. Bog me je zapecatio! On mi je dao kaparu, i on ce se 
vratiti da uzme ono sto je otkupio." Kada dodjemo u nebo 
(kada Isus dodje po nas pri uzece, ili kada umremo), nas otkup 
ce biti potpun. Isusovo delo u nama ce biti zavrseno, i mi cemo 
zauvek biti deo velicanstvenog Bozijeg kraljevstva, bez ikakvih 
prepreka koje nam je zadavalo nase staro telo. Bicemo u 
stanju bezgranicno da volimo, da delimo, da dajemo, i da 
komuniciramo jedni sa drugima bez ikakvih prepreka. Kakav 
velicanstven dan! Kako je velicanstveno to sto nas je Bog 



zapecatio i sto nam je kao kaparu dao Svetog Duha do dana 
izbavljenja, kada ce doci po ono sto je kupio! 
 
 
Isusova ljubav agape 
 Jos jedan od zadataka Svetog Duha u nasim zivotima je da 
nas dovede do Isusove agape ljubavi. Isus je rekao svojim 
ucenicima:  
 ,,Po ovome ce ljudi znati da ste moji sledbenici: po tome sto 
volite jedan drugoga." Rec koja je ovde prevedena kao ljubav 
je Grcka rec agape, koja se u Grckom retko upotrebljava, osim 
u Bibliji. Isus je tu rec upotrebio da opise osobiinu ljubavi koja 
se nalazi iznad uobicajenog iskazivanja ljubavi. Nas jezik je na 
neki nacin ogranicen po pitanju iskazivanja ljubavi. Francuzi 
obicno kazu: ,,Vi imate samo jedan nacin na koji mozete reci 
zeni da je volite. Mi imamo sto." Po ovom pitanju je Francuski 
mnogo slobodniji i potpuniji. U Grckom ima nekoliko reci koje 
oznacavaju ljubav, ali mi imamo samo jednu. Ja volim kikiriki. 
Volim kokice. Volim moju zenu. Primorani smo da koristimo 
istu rec kada govorimo o hrani i o osecanjima prema nasoj 
deci. Ali ono sto ja osecam prema kokicama je sasvim 
drugacije od onoga sto ja osecam prema mojoj deci ili prema 
mojoj zeni. Mi smo primorani da za sve ovo koristimo rec 
,,ljubav." 
 
 
Tri reci za ljubav 
 Rec eros se u Grckom koristi na opise ljubav samo na 
fizickom planu. Lako je zapaziti da nasa rec erotika potice iz 
Grckog. Ona oznacava cisto fizicku ljubav. Ova rec je danas 
postala veoma popularna medju mladima, a verovatno i medju 
starijima. Oni kazu: ,,Hajde da vodimo ljubav" i pod ovim misle 
na eros dozivljaj, koji uopste ne mora biti povezan sa pravom 
ljubavlju. Druga Grcka rec za ljubav oznacava ljubav na visem 
nivou od fizickog-mentalnu ljubav, emotivni odnos. Ta rec je 



fileo. Ova ljubav je mnogo dublja od eros ljubavi, jer zahteva 
dublji odnos sa drugom osobom. Fileo odnos se razvija kroz 
druzenje sa drugom osobom kroz koje otkrivate da volite iste 
stvari. Mi imamo mnogo zajednickog u nama; mi se uzajamno 
cenimo, i kroz druzenje mi dodjemo do fileo ljubavi. Agape 
ljubav je potpuna ljubav. To je ljubav na najdubljem planu; to je 
duhovna ljubav. Eros nije prava ljubav. Ako kazem da te volim 
na eros planu, ja u stvari govorim da ja volim samog sebe i da 
si mi ti potreban zbog toga sto sam zaljubljen u samog sebe i ti 
si mi potreban. Ako vam neko kaze da ne moze ziveti bez vas 
on ne izrazava duboku ljubav prema vama vec samo pokazuje 
da on misli na sebe. Eros je neverovatno sebicna ljubav. To je 
samoljublje. Fileo ljubav je uzajamna: ,,Ja te volim zato sto ti 
volis mene; volim te zato sto se smejes na moje sale; volim te 
zato sto volimo toliko mnogo istih stvari; volim te zato sto se 
dobra slazemo i dobro se provodimo kada smo zajedno. 
Volim te zato sto i ti mene volis, i ti si prijatna osoba, i super 
nam je kada smo zajedno. " 
 
 
Najvisa ljubav 
 Agape ljubav nastavlja da voli cak i onda ako ljubav nije 
uzvracena. To je duboka ljubav koja daje i nista ne trazi 
zauzvrat. Ta ljubav je toliko duboka i velika da ona neprestano 
daje. Davanje je u stvari i glavna osobina agape ljubavi. Rec 
agape je toliko sveobuhvatna da nam je tesko cak i pokusati 
da je definisemo u nasem jeziku. Nemoguce je da je 
razumemo na bilo koji drugi nacin osim kroz Bozije otkrivenje 
Svetim Duhom u nasim srcima, zato sto to nije prirodna ljubav, 
to je natprirodna ljubav. U Bibliji pise: ,,Bog je agape." To je 
bozanska, natprirodna ljubav, i ona je verovatno najbolje 
definisana u Prvoj Korincanima 13. Pavle nam, kao prvo, 
ukazuje na preimucstvo ove agape ljubavi. Vaznije je da 
posedujete ovu vrstu ljubavi nego da posedujete duhovne 
darove. Pavle je rekao: ,,Ako govorim ljudskim i andjeoskim 



jezicima, a ljubavi nemam, onda sam metal koji zvuci i cinele 
koje odjekuju." Mozete biti veoma ubedljiv govornik; mozete 
imati srebren jezik; mozete biti u stanju da se izrazite izuzetno 
dobro. Ali ako nemate agape ljubav, svi vasi govori nemaju 
nista vise znacenja nego sto to ima odjek cinela. Onda se sve 
to pretvara u besmislen zvuk. Agape je vaznija od dara 
prorostva ili reci znanja ili od dara vere, jer ,,ako imam dar 
prorostva i znam sve tajne i sve znanje, i ako imam svu veru, 
tako da premestam gore, a agape nemam, nista sam." Pavle 
nastavlja ,,i ako hraneci siromahe razdam sve svoje imanje..." 
agape ljubav je vaznija od zrtvovanja. Vi mozete prodati sve 
sto imate da bi nahranili siromahe, i mozete predati vase telo 
da bude spaljeno, praveci zrtvu nad zrtvama, ali ako nemate 
agape ljubav, sve sto cinite nista vam ne vredi. Pavle zatim 
prelazi na definiciju ove vrste ljubavi. ,,LJubav dugo trpi, ljubav 
je dobra." Ovo znaci da agape ljubav prima uvrede i dugo trpi. 
Ona trpi i trpi i na kraju svega ona je opet dobra. Koliko cesto 
ste culi ljude kako govore: ,,E sad je vec dosta. Trpio sam vec i 
previse. Vreme ja da vratim istom merom." To nije agape. 
Agape trpi i trpi i opet je dobra. Ona ne vapi za osvetom. 
,,LJubav ne zavidi, ljubav se ne hvali, ne nadima se, ne ponasa 
se nepristojno, ne trazi svoje, ne ljuti se, ne uracunava zlo, ne 
raduje se nepravdi, ali se raduje sa istinom; ona sve snosi, sve 
veruje, svemu se nada, sve trpi." Agape ,,ljubav ne prestaje 
nikada." 
 
 
Dva znaka ljubavi 
 Isus je rekao: ,,LJudi ce znati da ste moji ucenici po tome sto 
volite (agape) jedan drugoga. Ovo stvarno postaje najsnazniji 
primer svetu da smo mi Isusovi ucenici. Ova agape ljubav bi 
trebalo da radi u nasim zivotima cineci nas medjusobno kao 
jedno, uz uzajamno postovanje, bez grupisanja ili izdizanja 
pojedinaca; jednostavno da svi ucestvujemo u tom jedinstvu 
ljubavi. Mi treba medju sobom da delimo Boziju dobrotu i 



milost, besplatno dajuci kao sto smo besplatno i primili Boziju 
ljubav i milost. Dok ova agape ljubav radi u nasim zivotima ona 
postaje znak svetu da smo mi uistinu Isusovi sledbenici. U 
Prvoj Jovanovoj 3:14 pise:  
 ,,Mi znamo da smo presli iz smrti u zivot, jer volimo bracu." 
Ovde je ponovo upotrebljena rec agape. Ne samo da je ona 
znak svetu da smo mi Isusovi ucenici, vec je takodje znak i 
nama da smo presli iz smrti i zivot. Dok Bozija ljubav radi u 
mom zivotu, ona postaje znak meni da sam presao iz smrti u 
zivot, jer volim bracu, one koji su deo Isusovog tela. 
 
 
Izvor prave ljubavi 
 Ova ljubav je Bozanska i njen izvor je sam Bog. Ona nije nesto 
sto ja mogu proizvesti, ili podstaknuti negde u sebi. Ovo je 
uvek bila jedna od poteskoca u hriscanskoj zajednici-svesnost 
da treba da volimo sve vernike, i cinjenica da postoje i oni koje 
bas i ne volimo. U takvim slucajevima mi pokusavamo da 
proizvedemo vestacku ljubav. Mi pokusamo sebe da ubedimo 
da mi u stvari volimo te ljude. Ali agape ljubav ne izvire iz 
mene; agape izvire iz Boga. Bog je agape. Ja je ne mogu 
razviti, ona je nesto sto ja trebam primiti od Boga. Ako otkrijem 
da ja nemam ovu ljubav, ja sam po sebi ne mogu mnogo uciniti 
da to ispravim; treba samo da priznam Bogu i da ga zamolim 
da on u meni usadi tu ljubav. Mnogi Hriscani su se veoma 
razocarali jer su pokusali sami da proizvedu ovu agape ljubav. 
Oni su svim silama pokusavali da vole ovom Bozanskom 
ljubavlju ali im nije polazilo od ruke. Bog je njen izvor, i ona 
mora doci od Boga ka vama, i zatim ona istice iz vaseg zivota. 
Ako ste otkrili da vam nedostaje ova agape ljubav, jedina stvar 
koju mozete da uradite jeste da zamolite Boga da vam, kroz 
Svetog Duha, ispuni srce tom ljubavlju. Nemojte dovoditi sami 
sebe do ocaja pokusavajuci da sami proizvedete ovu ljubav; 
jednostavno zamolite Gospoda da vam je da. 
 



Bozija rec postaje stvarna 
 
 
Dok smo proucavali rad Svetog Duha u zivotu vernika videli 
smo kako nam On daje snagu da budemo sve ono sto Bog zeli 
od nas da budemo. Zatim smo videli kako nas preobrazava da 
budemo nalik Hristu: ,,A mi svi otkrivena lica odrazavamo slavu 
Gospodnju i probrazavamo se u istu sliku iz slave u slavu-kako 
to cini Duh Gospodnji." Posle toga smo videli kako nas dovodi 
toj Bozijoj ljubavi agape, kako nampomaze da je primimo i da 
volimo Bozijom ljubavlju, jer je Sveti duh nju razlio po nasim 
srcima i zivotima. Sada bi zeleli da proucavamo rad Svetog 
Duha u vernikovom zivotu, i to onaj deo kada on cini da nam 
Boizije stvari i Bozija rec postaju stvarni. 
 Sto oko nije videlo 
 U prvoj Korincanima 2:9 Pavle je napisao: ,,Sto oko ne vide, i 
uho ne cu, i u ljudsko srce ne dodje, sto ugotovi Bog onima koji 
ga ljube." Ovaj stih je cesto puta bio pogresno tumacen. U 
stvari, ja mislim da je ovaj stih najcesce i najvise puta bio 
pogresno tumacen ili citiran od svih stihova koji su bili 
pogresno tumaceni ili citirani u celoj Bibliji. Jako cesto se ovaj 
stih citira kada se govori o nebu. Kazu nam da ce nebo biti 
tako velicansveno, predivno, i tako prelepo da to ,,oko ne vide, 
i uho ne cu, i u ljudsko srce ne dodje, sto ugotovi Bog onima 
koji ga ljube." Dok sam odrastao, u crkvi u koju sam isao ovaj 
stih su uvek tumacili na ovaj nacin, tako da sam i ja, u prvih 
deset godina moje sluzbe radio isto. Zatim sam jednog dana 
procitao citav kontekst i shvatio da Pavle uopste nije govotio o 
nebu. Pavle je govorio o stvarima koje Bog ima spremne za 
svoj narod sada-o onim stvarima koje bog ima za nas jer nas 
on voli i mi volimo njega. O cemu Pavle govori? Prirodan 
(svetski) covek ne moze videti, ne moze znati, ne moze 



razumeti one stvari koje Bog ima za nas. O ovome Pavle 
govori. Oko svetskog coveka ne moze videti, njegove usi ne 
mogu cuti, niti su u njegovo srce usle stvari koje Bog ima za 
nas zato sto ga volimo. Petar nam kaze da cak i andjeli 
prizeljkuju da vide stvari koje je Bog pripremio za svoju crkvu. 
Nesumnjivo ih zacudjuje to da je Bog odlucio da prebiva u 
nama. Obratite paznju na sledeci stih koji kaze: ,,A nama je 
Bog otkrio." Pavle ovde ne govori o nebu. On govori o 
sadasnjoj slavi zivota osnazenog Svetim Duhom. ,,A nama je 
bog otkrio posredstvom Duha; jer Duh ispituje sve, i dubine 
bozije. Jer ko od ljudi zna sta jnj u coveku-sem covekovog 
duha koji je u njemu." (Prva Korincanima 2:10-11) Drugim 
recima: ko, osim tebe, zna sta se nalazi u tebi? Mozda ste 
postavili dobru fasadu; mozda ste cak i prevarili mnogo ljudi. 
Ja stvarno ne znam sta se nalazi u vasem srcu. Vi znate. Vi 
znate sta je pokriveno i sakriveno od sviju. Znaci da Pavle u 
stvari kaze: ,,Ko od ljudi zna sta je u coveku-sem covekovog 
duha koji je u njemu? Tako isto niko-sem Duha Bozijega-ne 
zna sta je u Bogu." (Prva Korincanima 2:11) 
 
 
Duh koji otkriva 
 Postoje neke stvari koje Bog zna (kao na primer sve detalje 
njegove ljubavi) koje covek jednostavno ne moze razumeti; 
jedino Boziji Duh shvata ove stvari. Pavle dalje nastavlja: ,,Mi 
pak nismo primili Duha ovoga sveta, nego Duha koji je od 
Boga, da znamo sta nam je Bog darovao." (Druga 
Korincanima 2:12) Sveti Duh nam omogucava da shvatimo 
stvari koje nam je Bog darovao. Pavle kaze: ,,Pa i to ne 
govorimo recima naucenim od ljudske mudrosti, nego recima 
naucenim od Duha, tumaceci ono sto je duhoovno duhovnim 
ljudima. A zemaljski covek ne prima sto je od Bozijeg Duha, jer 
to je za njega ludost, i ne moze da sazna, zato sto o tome treba 
na duhovan nacin rasudjivati." (Druga Korincanima 2:13-14) 
Mnogi su ljudi pogresno pokusali da razumeju Bibliju 



oslanjajuci se samo na svoje sposobnosti. Oni su citali Bibliju u 
potrazi za njenom porukom ali su pokusali da je otkriju samo 
ljudskim razumom. Ovakvi pokusaji obicno zavrsavaju 
neuspehom. Oni pokusaju da citaju, ali nigde ne stignu. Posle 
toga oni kazu:  
 ,,Pokusao sam citati Bibliju ali ne mogu da vidim kako iko 
moze ista razumeti u toj knjizi. Ja nista nisam shvatio." To je 
tacno ono o cemu Pavle govori: ,,A zemaljski covek ne prima 
sto je od Bozijeg Duha, i ne moze da sazna." Nemoguce je 
zemaljskom coveku ili umu da shvati Duhovne stvari jer on 
jednostavno nema mogucnost za tako nesto. Na isti nacin 
mozete reci da slepac ne moze uzivati u zalasku sunca ili da 
onaj ko je gluv ne moze uzivati u lepoti muzike, jer on 
jednostavno ne moze da shvati i razume ove stvari. Ako Sveti 
Duh ne otvori nase srce i nas um prema ovim stvarima, mi ih 
jednostavno ne mozemo shvatiti. 
 
 
Gledati a ne videti 
 Jedna od najtezih stvari je kada nesto razumemo cisto i jasno 
i kada se posle toga pitamo kako neko drugi nije u stanju da 
shvati istu stvar. To je tako prosto! Kako ne shvatas? Tu ti je 
pred ocima-pogledaj samo! Ali ako oni nisu duhovno 
probudjeni, ako Boziji Duh ne prebiva u njima, oni mogu 
gledati citav dan i opet nista ne videti. Ovo razumevanje i 
otkrivenje mora doci kroz silu Svetog Duha koja ce otvoriti 
nasa srca ka Bozijim stvarima. Pavle se molio za vernike u 
Efesu, u Efescima 1:17, da im Bog da Duha mudrosti o 
otkrivenja u poznanju NJega. Zadatak Svetog Duha je da nam 
pokaze velicanstvenu milost koju je Bog uspostavio u nasem 
zivotu, to delo koje je on ucinio umesto nas, i ono sto Bog zeli 
da uradi u nasim zivotima. Kako je tragicnokada ljudi 
pokusavaju da zive hriscanskim zivotom i da razumeju 
hriscanski hod bez pomoci Svetog Duha! To je jednostavno 
nemoguce. Bog nam je stavio na raspolaganje sve sto je 



potrebno za zivot i poboznost. Bog nista nije izostavio; bez 
obzira u kakvoj se mi situaciji nalazili, Bog ima izlaz za nas. 
Bog je vec unapred spremio svoje resenje. Sveti Duh nas cini 
svesnim tih stvari koje nam je Bog vec poklonio, tako da 
mozemo prihvatiti Bozije delo u nasu specificnu situaciju. Ja ne 
zapocinjem citanje Bozije Reci bez molitve u kojoj zamolim 
Boga da mi otvori srce i um da mogu da razumem Boziju Rec. 
Ja se ne usudjujem prici Bozijoj Reci samo sa mojim svetskim 
umom. Sve bi mi tada izgledaloo zbrkano. Meni je potrebna 
pomoc Svetog Duha da bi mi on otkrio sta je Bog rekao. U 
Prvoj Jovanovoj 2:27 pise: ,,Nije vam potrebno da vas ko 
poucava, nego kao sto vas njegovo pomazanje uci o svemu." 
Mi mozemo gledati ka Svetom Duhu da nas uci i vodi dok 
proucavamo Boziju Rec. 
 
 
Uciti od Isusa 
 Kada govorimo sa ljudima koji su tek predali svoje zivote 
Isusu, mi obicno naglasavamo koliko je vazno da oni sto vise 
nauce o Isusu. Isus je rekao tri stvari: prvo: ,,Dodjite meni"; 
drugo: ,,Uzmite jaram moj na sebe"; trece: ,,Ucite od mene." 
Spasenje je mnogo vise nego samo doci Hristu; ono znaci daa 
mi predamo uzde naseg zivota u Isusove ruke. Ali ako nakon 
toga zelim da rastem duhovno, onda trebam uciti od njega. 
Mnoge osobe nisu nastavile u Bozijoj milosti jer nisu ucili od 
Isusa; nisu rasle u poznavanju njega. Ima samo jedan nacin na 
koji mozete uciti od Isusa i on se sastoji u citanju Bozije Reci. 
Bozija Rec je jedina duhovna hrana za mladog Hriscanina, za 
duhovnu bebu; ne mozete rasti bez Bozije Reci i upoznavanja 
Boga i Isusa kroz nju. To je od zivotne vaznosti za vase 
hriscaansko iskustvo i za vas duhvni rast. 
 
 
Koji nacin je ispravan? 
 Ja uvek kazem ljudima: ,,Pre nego sto pocnete da citate, 



molite se: ,Gospode, otvori mi oci i dopusti mi da vidim, otvori 
mi usi da mogu da cujem ste Duh ima da mi kaze kroz Rec. 
Neki ljudi kazu: ,,Ima toliko mnogo razlicitih tumacenja da se ja 
jednostavno zbunim." Ja od vas ne trazim da procitate necije 
tumacenje Biblije. Citajte samo Bibliju. Neki ljudi me pitaju: 
,,Otkud znas de je tvoj nacin ispravan?" Mozda je DZo Smit bio 
u pravu, ili mozda Jehovini Svedoci, ili Meri Bejker Edi. Svako 
ima svoje tumacenje. Otkud znas da si ti u pravu?" Ja imam 
samo jedno da kazem na sve ovo: ,,Mene ni najmanje ne brine 
u sta cete vi poverovati ako samo citate Bibliju." Ja verujem da 
je Sveti Duh u stanju da vas nauci-direktno iz Biblije-sve sto je 
potrebno da znate. Ja vam ne govorim da citate tumacenje 
nekog coveka. Ja vam samo govorim da citate Bibliju i da 
dopustite da vas Sveti Duh nauci onome sto je Bog rekao. 
Mene ne brine to kako cete vi protumaciti Bibliju ako citate 
samo nju. Mene ne plasi to da cete zalutati u neko pogresno 
ucenje ili da cete dobiti neke fiks ideje ako citate samo Bibliju. 
Mene jeste strah da cete dobiti neku fiks ideju ako pocnete da 
citate neko djubre od knjige koja navodno tumaci Bibliju. 
 
 
Uciti i prisecati se 
 Isus je rekao: ,,Sveti Duh ce biti sa vama i pomagace vam;  
 On ce vas nauciti svim stvarima i zatim ce vas podsecati na 
na sve moje zapovesti. Obratite paznju da ce vas on podsetiti 
na sve stvari. Sta ovo znaci? Ovo znaci da stvari prvo treba da 
se usade u glavu da bi nas posle neko mogao podsetiti na 
njih. Sveti Duh vas ne moze podsetiti na nesto sto nikada niste 
ni naucili. Vazno je da citate Boziju Rec. David je rekao: ,,O 
Gospode, tvoju sam Rec skrio u srcu svom da ne zgresim 
protiv tebe." Mozda se necete setiti sta ste procitali pet minuta 
nakon sto prestanete sa citanjem, ali moze doci do krizne 
situacije u vasem civotu, i, odjednom, bas taj stih vam padne 
na pamet. Sta se desilo? Sveti Duh vas je podsetio na ono sto 
je vec bilo u vasij memoriji, i sada u trenutku potrebe Sveti Duh 



vam je pomogao. U Jovanu 16 Isus je razgovarao sa svojim 
ucenicima pre nego sto je otisao u Getsemanski vrt, gde ce ga 
uhapsiti. Ovo je poslednja noc pre raspeca koju je Isus 
provodio sa svojim ucenicima. On im je rekao u dvanaestom 
stihu: ,,Imam jos mnogo da vam govorim, ali sada ne mozete 
da podnesete." On je sa njima bio tri i po godine uceci ih, i jos 
je ostalo mnogo stvari koje je hteo da im kaze, ali oni nisu bili u 
stanju sve da prihvate. Zato im je rekao: ,,A kad on dodje, Duh 
istine, uputice vas u svu istinu; jer nece govoriti sam od sebe, 
nego ce govoriti ono sto slusa, i najavice vam sto ce doci." 
(Jovaan 16:13) Isus im je govorio: ,,Imam jos mnogo stvari da 
vam kazem, ali vi niste u stanju da ih podnesete sada, ali kada 
dodje Duh istine, on ce vas uvesti u svu istinu, i on ce vam 
pokazati stvari sto ce doci." Boziji Duh nam je dan da bi nas 
naucio Bozijim stvarima, i da nam pokaze stvari koje ce doci. 
 
 
Znati sta ce doci 
 Sto se tice pokazivanja stvari koje ce doci, Apostol Pavle je 
pisao crkvi u Solunu i rekao im: ,,A vi, braco, niste u tami-da 
vas dan (dan Gospodnji, tj, uzece crkve) kao lupez zatekne, jer 
ste svi vi sinovi svetlosti i sinovi dana." O cemu on govori? On 
govori da dan Isusovog dolaska po njegovu crkvu ne bi trebalo 
da nas iznenadi. Ne bi nas trebao uhvatiti nespremne. Ako 
hodamo u Duhu i ako smo Duhom vodjeni, onda nam on 
pokazuje stvari koje ce se dogoditi i drzi nas u spremnosti za 
dan za koji zivimo. Ja sam stvarno sokiran time koliko su ljudi 
slepi i ne vide u kakvom dobu mi zivimo. Jedne veceri sam bio 
jedan od gostiju na radio emisiji u Los Andjelesu i tada sam 
pomenuo Isusov skori dolazak. Svi ostali gosti (takodje 
religiozne vodje) su mislili da je uzasno samo i pomisliti na 
Isusov ponovni dolazak, i da bi vise radije trebali pokusati da 
ovaj svet ucinimo boljim. Ja sam na to odgovorio: ,,Vi to 
pokusavate vec dugo vremena a situacija danas je gora nego 
sto je ikada bila." Zacudjen sam na tome da oni nisu 



obeshrabreni i na tome im svaka cast! Ako se toliko trudite 
oko necega i situacija se samo pogorsava, a vi niste 
obeshrabreni, onda mora da ste napravljeni od gvozdja. Ali ja 
mislim da covek treba biti potpuno slep pa da danas pogleda 
na svet oko sebe i kaze: ,,O, kako prekrasno! Stvari se 
poboljsavaju!" Oni se ne suocavaju sa stvarnoscu. Ja sam 
realan. Crkva, u svojim nastojanjima da ulepsa ova svet, skoro 
da je unistila samu sebe. Ja ne mogu da shvatim metode 
kojima pokusavaju da ovaj svet ucine boljim. Kada neke 
crkvene grupe podrzavaju africke teroriste, ili PLO, ja tu tesko 
mogu da vidim kako ce time poboljsati svet. 
 
 
Tragedija slepila 
 Obeshrabrujuca stvar kada hodate u Duhu nastupi onda kada 
vam Duh jasno pokaze neke stvari i onda ne mozete da 
shvatite kako onaj drugi covek ne vidi istu sliku. Ali razlog zbog 
kojeg ih on ne vidi je u tome da zemaljski covek ne moze 
razumeti Duhovne stvari niti ih moze znati, jer je za njih 
potrebno duhovno rasudjivanje. Ima ljudi koji su tako ocigledni 
licemeri ali uspevaju da zavaraju ljude oko sebe. To je kao da 
bi videli portret nasmejanog Abrahama Linkolna na novcanici 
od pet dolara; toliko je ocigledno da je to falsifikat a ljudi se 
opet prevare. Vi mislite:  
 ,,Zar ne vidite? Pljackaju vas! To je laznjak!" Ali oni nemaju 
dar rasudjivanja, i u potpunosti su zavarani. Najteze je jasno 
videti i ne biti u stanju da shvatite kako drugi ne vide istu jasnu 
sliku. Isusov povratak je tako blizu; mi smo na samom kraju 
vremena mnogobozaca, i toliko je ocigledno da je Gospodov 
dolazak blizu. Pismo je tako jasno ispunjeno, a opet su ljudi 
slepi i ne vide prorocku sliku, oni su zaslepljeni i nastavljaju da 
zive kao da ce ovde biti zauvek. Da nam Sveti Duh nije otkrio 
Isusov ponovni dolazak nama on nikada ne bi pao na pamet. 
 
 



Pravi izvor istine 
 Kad je Jovan rekao: ,,Vama ne treba nikakav covek da vas 
uci, pomazanje koje ste primili ce vas nauciti svim stvarima" 
da li ovo znaci da ja ne treba da idem u crkvu i da budem 
medju ljudima, vec da ostanem kod kuce, da citam svoju 
Bibliju, dopustajuci Svetom Duhu da me uci u mojoj sobi? Ne. 
Pavle nam kaze da je Sveti Duh u crkvi postavio pastire i 
ucitelje za usvrsavanje svetih za rad u sluzbi. Ali i dalje stoji ta 
istina da vas Sveti Duh moze uciti, i da, ako primite bilo koju 
istinu o Bogu, primili ste je samo zato sto vam je Sveti Duh 
otkrio i otvorio vase srce da razumete. Ja vam mogu govoriti o 
Bozijoj istini i vi odjednom kazete: ,,Razumem! O, hvala ti 
Cak!" Ne, ne trebate zahvaliti meni jer vi to nikada ne bi shvatili 
da vam Sveti Duh nije otkrio. Druga osoba koja je citala istu 
stvar nije shvatila poruku. On se i dalje nalzi u istoj tami u kojoj 
je i bio. On uopste ne shvata. samo mu je proslo kroz glavu. 
,,Pa, zasto sam ja razumeo a on nije?" Zato sto vam je Sveti 
Duh naucio toj istini; vi ste bili spremni za nju. Vreme je doslo 
da shvatite i Sveti Duh je otvorio vase srce i naucio vas. Ja 
sam mozda iskazao istinu, ali je vi ne mozete prihvatiti ili 
razumeti ako vas Sveti Duh ne nauci. Vase razumevanje 
Duhovnih stvari moze doci samo kroz Svetog Duha. 
 
 
Dve vrste ucitelja 
 Isto tako vazi i pravilo da ne mozete naucavati istine o Bogu 
osim kroz Svetog Duha, jer kako mozete naucavati (predavati) 
ono sto ne razumete? Ovo znaci da iako neko moze tecno 
znati Grcki i Jevrejski, i iako je zapamtio i Stari i Novi Zaveti 
onako kako su napisani u originalu, i iako poznaje sve 
komentare, ako taj neko nije ispunjen Svetim Duhom na njega 
se ne mozete osloniti kao na istinitog vodica u Bozije stvari. 
Bolje bi vam bilo da slusate nekog mladica koji nema diplomu 
ali koji je ispunjen Duhom. Neobrazovan ali Duhom ispunjen 
Boziji sluga je verniji vodic kroz Duhovne istine nego Doktor 



teologije koji nije nanovo rodjen, zato sto nijedan covek ne 
Moze istinski razumeti Duhovne stveri osim ako ga sam Duh 
ne nauci, i nijedan covek ne moze naucavati Duhovne stvari 
osim ako ga Duh ne pomaze da naucava (predaje). 
Poznavanje Grckog je veoma korisno za razumevanje Novog 
Zaveta, ali i dalje vazi to da nas Sveti Duh uci Bozijim istinama 
i da nas on podseca na njih, i cini stvarnima u nasem zivotu, 
omogucujuci nam da razumemo Duhovne stvari i dela koja je 
Bog ucinio za nas. Sveti Duh nam otvara oci da vidimo sta ce 
se desiti u svetu oko nas i drzi nas spremne za taj dan i cas za 
koji zivimo. Hvala Bogu za Sveti Duh u nasim zivotima, i za to 
sto on cini da Bozija Rec postane stvarna u nasim zivotima i 
omogucava nam da sudelujemo u onim bogatim stvarima koje 
nam je Bog besplatno poklonio! 
 

Rad Svetog Duha u svetu 
 
 
Sveti Duh ima vazan zadatak koji treba ta ispuni u svetu. Mi 
smo proucavali rad Svetog Duh u zivotu vernika: kako nas on 
preobrazava da budemo nalik Isusu, kako nam otvara Bozije 
stvari, i kako nam donosi agape ljubav. Ali koji je zadatak 
Svetog Duha u svetu? Isus je rekao u Jovanu 16:8-9: ,,On ce 
dokazati svetu da ima greha, i pravednosti, i suda." Zatim Isus 
nastavlja da govori: ,,U pogledu greha-sto ne veruju u mene." 
Postoji jedan krajnji greh za koji ce covek trebati da odgovara 
Bogu-greh ne verovanja u Isusa Hrista. Kada je Hrist umro, on 
je umro za grehe ovoga sveta: ,,Svi smo mi kao ovce zasli bili, 
svaki od nas svojim putem podje, a na nj Gospod pusti krivicu 
sviju nas." (Isaija 53:6) Hrist je na sebe preuzeo grehe ccelog 
covecanstva. On je umro za sve grehe sveta i postoji samo 
jedan greh koji vas moze osuditi pred Bogom, a to je greh 



odbijanja Bozijeg plana spasenja kroz Isusa. Covek i pre 
Isusovog dolaska vec bio osudjen. Isus je rekao: ,,Ja nisam 
dosao da sudim svetu; nego da se svet spase mojim 
posredstvom. Ko veruje u mene-tome se ne sudi; a ko ne 
veruje-vec je osudjen, sto nije verovao u ime jedinorodnoga 
Sina Bozijeg." To je zavrsni, ili vrhovni, greh koji ce osuditi 
coveka-ne verovanje u Isusa. 
 
 
Najveci greh 
 Neoprostivi greh je u sustini ovo: neprestano odbijanje Isusa 
kao Spasitelja, sto je u stvari hula na Svetog Duha jer je Sveti 
Duh dosao da vas ubedi u vasu gresnost. On "dokazuje svetu 
da ima greha" zbog toga sto svet ne veruje u Isusa. Dok nam 
on dokazuje da greha ima, pokazujuci nam na Isusa kao na 
jedinu nadu naseg spasenja, ako ga mi stalno u svome srcu 
odbijamo poruku Svetog Duha, mi u stvari hulimo na Svetog 
Duha. Ako mi nastavimo i dalje da odbijamo, za nas nema 
oprostenja, ni u ovom svetu a ni u buducem. Postoji samo 
jedno pitanje, a to je nas odnos sa Isusom Hristom. Neki ljudi 
sebe ne smatraju mnogo losima. Oni su dobri, moralni ljudi; 
uglavnom uvek su bili iskreni odani svojoj porordici. Nikada 
nisu ucinili nista protiv zakona, i kada poggledaju sami sebe, 
oni kazu: ,,Ja nisam nista losiji od bilo kog drugog." Ali u 
stvarnosti, ako nisu prihvatili Isusa kao svog Spasitelja, oni su 
osudjeni; oni su pocinili najgori greh: odbili su Boziji plan 
spasenja i njegovu bezgranicnu ljubav. Tako da je Sveti Duh 
danas na svetu da dokaze svetu da ima greha, ,,zato sto" 
rekao je Isus ,,ne veruju u mene." Da li vi verujete u Isusa Hrista 
kao vaseg spasitelja? Da li ste predali svoj zivot njemu? Ako 
verujete u njega i predali ste mu svoj zivot, onda ste vi spaseni. 
Ako ne verujete u njega i niste mu predali svoj zivot, onda ste 
osudjeni, i Sveti Duh ce vas ubediti u vas greh zbog toga sto 
ne verujete u njega. 
 



 
Sasvim cisti 
 Druga stvar koju Sveti Duh dokazuje svetu je pravednost. Isus 
je rekao nesto veoma interesantno po tom pitanju. On je rekao 
sledece:  
 ,,...u pogledu pravednosti-sto odlazim Ocu i necete me vise  
 videti." (Jovan 16:10) Nakon sto se 40 dana pojavljivao svojim  
 ucenicima, Isus ih je odveo cak do Vitanije i rekao im da  
 se vrate u Jerusalim i da tamo cekaju na Bozije obecanje. Oni  
 ce primiti silu kada se Sveti Duh spusti na njih, i postace  
 Isusovi svedoci po celom svetu. Zatim je isus uznesen na 
nebo, i  
 oblak ga je sakrio od njiihovih pogleda. U Delima 1:10-11 
pise  
 da su kraj njih stajala dva coveka obucena u belo, i da su  
 oni rekli ucenicima: ,,LJudi Galilejci, sto stojite i gledate  
 u nebo? Ovaj Isus, koji je od vas vaznet na nebo, doci ce  
 na isti nacin kako ste ga videli da odlazi na nebo." Sta nam  
 govori ovo Isusovo uzece na nebo? Koja je bila Bozija 
poruka? Bog  
 je svedocio da je ovo standard pravednosti koji ce on primiti. 
Isus  
 je ziveo pravednim zivotom i takav zivot je Bog spreman  
 da primi u nebo. Sta ovo govori vama ako vi zelite svojom  
 pravednoscu i dobrim delima dospeti u nebo? Jedini nacin  
 na koji cete dospeti u nebo je da budete pravedni, cisti i  
 sveti kao i Isus Hristos. Ako ste samo malo losiji od toga, 
necete  
 uspeti. Ako na taj nacin gledate na stvari onda vam je bolje da  
 odustanete, jer iako vi mozete biti dobra osoba, iako ste 
mozda  
 najbolji u svojoj porodici i u komsiluku, ukoliko vasa 
pravednost  
 nije jednaka sa Isusovom, vi ne mozete uci u nebo. Ovo je  
 standard pravednosti koji ce Bog prihvatiti. Sveti Duh 



dokazuje  
 svetu da ima pravednosti, jer Isus ,,odlazi Ocu, i necete ga 
vise  
 videti." Sotona porazen 
 Na kraju, Isus je govorio o tome da je Sveti Duh dokazivao 
svetu da ima suda. Duh ne govori o sudu koji ce doci; Isus nije 
govorio o tome. U Jovanu 16:11 on je rekao: ,,...u pogledu 
suda-sto je vladar ovoga sveta osudjen." On ovde ne govori o 
sudu sa kojim ce covek morati da se suoci kada smrt i pakao 
izruce svoje mrtve i kad svi stanu pred veliki beli tron Bozijeg 
suda. Sveti Duh nam ne govori o tome. On govori o sudu ,,sto 
je vladar ovoga sveta osudjen." Sta je Isus ovim hteo da kaze? 
Kada smo predali nase srce Isusu i postavili nas zivot u 
njegove ruke, nasi problemi sa grehom jos uvek nisu prestali. 
Mi smo i dalje imali problema zbog naseg tela. I Sotona, 
znajuci nase slabosti, je znao kako da u potpunosti iskoristi 
nase slabe tacke. Ali ono o cemu nam svedoci Sveti Duh jeste 
da je vladar ovoga sveta osudjen. Kada je Isus otisao na krst, i 
tamo poneo nase grehe i umro za nas, vladar ovoga sveta je 
bio osudjen, tako da kroz nas odnos sa Hristom mi mozemo 
imati vlast nad grehom; on vise ne mora vladati nasim telom. 
Pavle je rekao da greh vise ne bi trebao da vlada kao kralj u 
nasim telima, vec da bi Isus trebao biti vladar. U drugom 
poglavlju poslanice Kolosanima Pavle govori o Isusovoj 
pobedi nad poglavarstvima i silama tame i osramotio ih na 
krstu. On je rekao: ,,Na taj nacin sto je izbrisao obveznicu koja 
je svojim odredbama bila protv vas i uklonio je-prikovavsi je na 
krst. On je razoruzao poglavarstva i vlasti, javno ih osramotio i 
pobedio ih na njemu." Vladar ovog sveta je bio pobedjen na 
krstu. NJegova sila nad vasim zivotom i sila da vas primora da 
radite stvari koje su u suprotnosti sa Bozijom pravednoscu i 
njegovim nacinom, ta sila je oduzeta od Sotone, tako da vi 
mozete uci u pobedu Isusa Hrista. Sada mozete upoznati 
iskusiti slobodu od greha i mozete imati vlast nad grehom u 
vasem zivotu. ,,U pogledu suda-sto je vladar ovoga sveta 
osudjen" znaci da je Gospod obezbedio silu da se oslobodite 



od bilo kog greha koji vam je unistavao zivot. Pvle je rekao: 
,,Stari covek (stara priroda) je razapet sa Hristom. Sotona, 
vladar ovoga sveta, je bio osudjen na krstu. Kada mi 
postanemo jedno sa Hristom u nasem novom zivotu-kroz silu 
njegovog Duha-mi mozemo biti slobodni od greha. 
 
 
A sta ako zgresim? 
 Sta znaci zgresiti? To znaci da ja nisam iskoristio preimucstvo 
koje mi je Bog omogucio kroz silu uskrslog Hrista i njegovog 
Svetog Duha. Bog mi je obezbedio sve sto je neophodno da 
zivim zivotom koji on zeli od mene, ali ja treba da iskoristim 
ono sto je Nog ucinio za mene-da upotrebim silu koju mi je 
dao. Ovo ne znaci da sam ja savrseno bezgresan, i ne znaci 
da ja nokada vise necu zgresiti. Ali znaci da ne mogu okriviti 
Boga ako ja pogresim. Ja ne mogu reci Bogu: ,,Pa ti si me 
takvog stvorio." Kriv sam samo ja zato sto se nisam predao sili 
Duha i Isusovoj pobedi. Ja sam svestan da Sotona ima snazno 
uporiste u zivotima nekih od nas. Neki od vas ste robovi navika 
koje su vas duhovno porazavale celog vaseg hriscanskog 
zivota. Nikada niste bili u stanju da u potpunosti uzivate u 
Hristu, zbog postojanja nekog greha ili koji vas je neprestano 
porazavao i proganjao. Ja znam da su se neki od vas 
mesecima molili za taj problem, znam da ste vapili Bogu. 
Trazili ste pomoc od Boga u srcanoj molitvi ali ste otkrili da je 
vase telo tako slabo. Vi se jedostavno pocnete vracati starim 
navikama, starom zivotu, i to vas dovodi skoro do ocajanja. 
Obeshrabreni ste i Sotona pocinje da vam laze: ,,Odavde 
nema izlaza. Nikada necete uspeti. Bolje da odustanete." 
 
 
Mozete pobediti 
 Ali vi mozete pobediti, zato sto je Bog pobedio greh i vama 
pruzio tu pobedu kroz silu Svetog Duha. Sotona je bio osudjen 
na krstu, tako da jedina sila koju on moze da poseduje je sila 



koju preotme od vas, on nema nikakav autoritet niti vlast. Ali je 
on veoma smeo i drzak. On prisvaja ono sto mu ne pripada. 
On uzima sto god mu padne pod ruke i pri tome ne bira na koji 
nacin to radi, bez obzira sto on nema pravo da to radi zato sto 
je Isus vas otkupio i vi ste NJegovo vlasnistvo. Sotona je 
osudjen na krstu, i bilo kakva sila koju on tvrdi da poseduje u 
vasem zivotu je u stvari lazna. Kada mu se suprotstavite u 
Isusovo ime i kroz njegovu pobedu na krstu, Sotona mora da 
se preda. Zbog toga sto on nema nikakvo pravo da bude u 
vasem zivotu on mora da vam se podcini. On je bio porazen na 
krstu, i on mora da se podcini Isusovoj pobedi kada vi 
prihvatite tu pobedu kao vasu. Sotona nema nikakvu pravu 
vlast u vasem zivotu zbog toga sto je on osudjen na krstu. Ako 
vi zelite da mu zapovedite da ode, nema nacina na koji on 
moze da ostane. 
 
 
Neka pravi kralj vlada 
 Bog je rekao proroku Samuilu da ide u kucu Jesejevu i da 
pomaze jednog od njegovih sinova da bude kralj u Izraelu, 
zbog toga sto je Bog odbacio Saula. U strahu od Saula, 
Samuil je tajno otisao kod Jeseja i rekao mu da mu dovede 
sinove. Prvi sin je dosao-visok i zgodan-i Samuilo je pomislio 
u sebi: ,,Ovo mora da je on." Ali je Gospod rekao: ,,Ne, covek 
gleda ono sto oci vide, a Gospod gleda na srce. To nije on." I 
tako je Gospod jednog po jednog odbio Jesejeve sinove, dok 
na kraju Samuilo nije upitao: ,,Zar nemas vise sinova?" Jesej 
mu je odgovorio: ,,Ostao je jos najmladji, ali on pase ovce." 
Samuilo mu je odgovorio: ,,Pozovi ga." Kada je David dotrcao 
sa pasnjaka na kome je cuvao ovce, Bog je progovorio 
Samuilu: ,,On je taj." David je stajao tamo dok je Samuilo 
izvadio posudu sa uljem i posuo mu ga po glavi; ulje se slivalo 
niz Davida dok je tamo stajao, i dok je Bozije pomazanje da 
vlada nad Bozijim narodom doslo na njega. Zanimljivo je to da, 
iako je Bog pomazao Davida kao kralja u Izraelu u njemu 



predao prestol, Saul je jos uvek sedeo na tom mestu. Sledecih 
nekoliko godina Saul je dao sve od sebe da bi proterao 
Davida, cak ga je i gonio po planinama dok david nije postao 
ocajan. Saul je dao sve od sebe da silom zadrzi ono sto vise 
nije bilo njegovo. Ali zbog Bozijeg naredjenja, Saul je na kraju 
poginuo od svog maca na gori Gelvuji, i prestol koji je vec duze 
vremena pripadao Davidu je napokon dosao u njegove ruke. 
Bog je naredio da Sotona vise ne vlada u vasem zivotu. Kada 
ste dali svoj zivot Isusu vi ste postali njegovo vlasnistvo i Bog 
zeli da vlada u vasem zivotu danas. Vladar ovoga sveta je 
osudjen. On je pokusavao dugo vremena da zadrzi neke od 
vas; iako ste vi predali svoj zivot Isusu, Sotona se jos uvek drzi. 
Vreme je da upotrebite autoritet koji vam je Bog dao i da kroz 
silu Svetog Duha zahtevate da vas Sotona ostavi na miru. 
Biblija nam obeceva da ce djavo pobeci od nas ako mu se 
suprotstavimo. 
 
 
Molite se za tacno odredjene stvari 
 Sotona, osim sto uzima ono sto nije njegovo, isto tako 
pokusava da zadrzi ono sto mu vise ne pripada. On je veoma 
tvrdoglav i ne popusta tako lako, tako da nase molitve moraju 
biti tacno odredjene. Ja mislim da Sotona uziva u vernikovim 
uopstenim molitvama. One mu ne nanose nikakvu stetu. 
,,Boze, spasi ovaj svet." Ta molitva je toliko uopstena da se 
njome nista ne postize. Vase molitve mmoraju biti tacno 
odredjene. ,,Gospode, ja tvrdim Isusovu pobedu nad ovim 
podrucjem mog zivota. Gospode, ja tebi posvecujem ovo 
podrucje; ja zelim da Isus dodje i sedne na prestol. Hvala ti 
Gospode sto si osudio Sotonu. Hvala ti Gospode za pobedu 
nad njim. A sada Gospode, odstrani ga; Ti dodji i sedi na 
prestol, i budi vladar u mom zivotu." Budite precizni. 
 
 
Cvrsto drzite zauzete pozicije! 



 Sotona, kada je jednom oteran, prelazi u kontra napad i 
pokusava da se vrati tamo odakle je oteran. Isus je rekao da 
zao duh, kad je oteran iz coveka, prolazi kroz napustena mesta 
u potrazi za stanom, i, kada ne nadje nista, on se vraca na 
staro mesto. Ja sam otkrio da uvek dodje do kontra napada, 
do ponovnog pokusaka da se zauzme staro uporiste. Tako da 
ono sto je zauzeto u Isusovo ime mora biti i zadrzano. Mnogo 
puta osoba, nakon pocetne pobede, kaze: ,,Slava Gospodu! 
On mi je podario pobedu!" Zatim da osoba postane 
neoprezna. On misli: ,,Ja sam uspeo i ne moram vise brinuti o 
tome." Zatim se Sotona vrati momentalno. On je bio izbacen 
na glavni ulaz, a posle toga pokusava na sporedni. On se 
uvuce nazad kroz kuhinju dok se vi u dnevnoj sobi radujete 
pobedi! Ono sto zauzmemo moramo i zadrzati Silom Svetog 
Duha. 
 

Nesto vise 
 
 
Nedavno mi je prisao jedan mladic i rekao: ,,Ja sam prihvatio 
Isusa pre nekoliko godina, ali nikada nisam bio previse 
uzbudjen time. Citanje Biblije nije mi bilo interesantno. Moje 
misli bi odlutale i ne bih mogao da se skoncentrisem. Nikada 
nisam znao sta to znaci slaviti Boga a moj molitveni zivot je bio 
neredoban. Ali otkako sam bio ispunjen Svetim Duhom pre 
par meseci moj se zivot u potpunosti promenio. Sada uzivam u 
Bozijim stvarima. Ne mogu da se nasitim Biblije i uzivam da 
sam u drustvu vernika. Velika promena se desila u mom zivotu 
otkako sam bio ispunjen Duhom." Ja sam cuo stotine ovakvih 
priznanja, uz neke varijacije, od onih koji su otkrili da postoji 
nesto vise od toga kada Duh samo udje u njihov zivot prilikom 
obracenja. Mi smo svesni toga da Duh prebiva u svakom 



verniku koji je nanovo rodjen. U Prvoj Korincanima 6:19 Pavle 
kaze da su nasa tela hramovi Svetog Duha koji prebiva u 
nama. On takodje kaze u Prvoj Korincenima 12:3 da niko, 
osim po Duhu, ne moze nazvati Isusa Gospodom. 
 
 
Duh i vernik 
 U Novom Zavetu se koriste tri grcka predloga da oznace 
razlicite odnose Duha sa vernikom: para, en, i epi. U Jovanu 
14:17 Isus je svojim ucenicima rekao sledece o Svetom Duhu: 
,,Vi ga poznajete zato sto boravi kod (para) vas i bice u (en) 
vama." Ovde je opisan dvostrani odnos: para (sa ili kod), i en 
(u). Sveti Duh je bio sa vama pre vaseg obracenja. On je taj 
koji nas je ubedio u nasu gresnost i ukazao nam na Isusa kao 
resenje. Kada smo prihvatili Isusa kao svog Spasitelja i pozvali 
ga u nas zivot, Sveti Duh je poceo da prebiva u nama. Ali Bog 
ima nesto vise-prekrasno ojacanje kroz epi odnos. Isus je ovo 
obecao svojim ucenicima pre njegovog uzeca. U Luki 24:49 on 
je rekao: ,,A ja cu, eto, poslati na vas (epi) obecanje svoga 
Oca." U Delima 1:8 Isus je rekao: ,,Nego cete primiti silu-kad 
Duh Sveti sidje na (epi) vas." U Delima 10:44 pise da se Sveti 
Duh spustio ,,na" mnogobosce u Kornelijevoj kuci: ,,Dok je 
Petar jos govorio ove reci, sidje Duh Sveti na (epi) sve koji su 
slusali govor." U Delima 19:6, kada je Pavle polozio ruke na 
vernike u Efesu, Sveti Duh je sisao na (epi) njih. U Delima 8 
pise kako je Filip otisao u Samariju propovedao Hrista. Mnogi 
ljudi su poverovali njegovom propovedanju kraljevstva Bozijeg i 
imena Isusa Hrista, i bili su krsteni. Ako postoji samo jedno 
krstenje (Efescima 4:5), onda mi moramo prihvatiti da su u tom 
trenutku vernici iz Samarije bili krsteni Duhom u Hristovo telo 
(Prva Korincanima 12:13), i da je Sveti Duh usao u njih. 
Ocigledno je da postoji i drugi odnos sa Svetim Duho, jer kada 
je crkva u Jerusalimu cula da su Samarjani primili evandjelje, 
oni su im poslali Petra i Jovana da bi primili Svetog Duha, jer 
Duh jos nije bio sisao (epi) ni na jednog od tamosnjih vernika. 



 
 
Prepunjen zivot 
 Kada je Pavle dosao u crkvu u Efesu i otkrio da ovo iskustvo 
nedostaje u zivotima vernika, mozda kroz nedostatak ljubavi ili 
radost, on ih je upitao: ,,Da li ste vi primili Svetog Duha kada 
ste poverovali?" Da je odnos sa Svetim Duhom upotpunjen pri 
obracenju, Pavlovo pitanje bi bilo besmisleno. Ali samo pitanje 
priznaje da postoji odnos sa Svetim Duhom koji je dublji od 
onoga uspostavljenog pri obracenjnju. Ono sto je njima 
nedostajalo je bio epi odnos sa Svetim Duhom, jer se upravo 
to desilo nakon sto je Pavle polozio ruke na njih u Delima 19:6: 
,,sidje Sveti Duh na (epi) njih." Ispunjenje Svetim Duhom 
dodaje nove dimenzije ljubavi, radosti, i energije hriscanskom 
zivotu. Ako bi se sreli sa Apostolom Pavlom koji bi poceo da 
vam govori o tome kako je Bog velicanstven, da li bi on bio u 
pravu kada bi vam zadao ovo pitanje: ,,Jeste li primili Duha 
Svetoga kad ste poverovali?" Bog zeli ne samo da Sveti Duh 
prebiva u vasem zivotu, vec i da vas ispuni. On zeli da vas zivot 
bude prepunjen. 
 
 
Osmodnevni praznik 
 U Jovanu 7:37 pise: ,,A poslednjeg, velikog dana praznika 
stajao je Isus i vikao govoreci: ako je ko zedan, neka dodje k 
meni i neka pije." Ovo je bio praznik senica, kada se Boziji 
narod prisecao toga kako je Bog sacuvao njihove oceve dok 
su 40 godina lutali pustinjom. U Trecoj Mojsijevoj 23 pise da su 
oni trebali da su oni za vreme ovog praznika trebali naprave 
male satore i da obitavaju u njima tokom osam dana praznika. 
Posle su oni kroz tradiciju dodali i to da u satorskom pokrovu 
treba da ostave rupe da bi se mogle videti zvezde, da ih 
podsecaju na to da su njihovi ocevi 40 godina spavali pod 
vedrim nebom. Zidovi su takodje trebali imati dovoljno rupa u 
sebi da bi vetar mogao duvati kroz sator, da bi imali na umu 



kako je Bog, tokom 40 godina lutanja, cudesno sacuvao 
njihove oceve od vremenskih nepogoda. U hramu u toku te 
sedmice, svestenici su svaki dan odlazili do Siloamskog 
bazena i punili velike posude vodom. Zatim bi se u koloni 
penjali uz brdo na kome se nalazio hram. LJudi bi za to vreme 
pevali velicanstvene halel psalme. Tada bi svestenici izlili vodu 
na trotoar da bi se podestili na to kako je voda potekla iz 
kamena u pustinji kada ga je Mojsije udario, i kako je Bog 
sacuvao njihove oceve u toj bezvodnoj divljini. Na poslednji, 
veliki, dan praznika svestenici nisu isli po vodu. Toga dana nije 
bilo izlivanja vode na trotoar. Ovo je takodje imalo svoje 
znacenje. To je znacilo da je Bog ispunio svoje obecanje i da 
ih je doveo u zemlju koja je bogata vodom i u kojoj su tekli med 
i mleko, i da vise nije bilo potrebe da im Bog na cudesan nacin 
pruza vodu iz stene. Na ovaj, veliki, dan praznika Isus je stajao 
napolju i govorio:  
 ,,Ako je ko zedan, neka dodje k meni i neka pije!" Isus govori 
o toj univerzalnoj duhovnoj zedji koju poseduje svaka osoba. 
 
 
Osnovne ljudske potrebe 
 Covek je trojno bice i sastoji se od tela, duse, i duha. Tesko 
je, ako ne i nemoguce, za coveka da se ti delovi razdvoje 
jedan od drugog zbog toga sto smo mi tako kompaktno 
sagradjeni-nase telo, dusa, i duh-da sta god da, ako se nesto 
desi mom telu, na primer, to ce se odraziti na moje mentalno i 
duhovno stanje. Sta god da se desi u mom umu, to se 
odrazava na moje fizicko stanje. Psiholozi sve otkrivaju sve 
vecu povezanost izmedju naseg mentalnog i fizickog zdravlja. 
Na isti nacin, sta god da mi se desi duhovno, to ce se odraziti 
na moje emocije i na moje fizicko stanje, tako da, kada je 
osoba nanovo rodjena, to se odrazava na njenu licnost u 
potpunosti-na duh, dusu, i telo. Abraham Mazlo je identifikovao 
i kategorisao nase potrebe po njihovoj jacini. Oni su poznati po 
imenu homeostaze. Ovo su prekrasni Bogom-ugradjeni 



mehanizmi koje je Bog stvorio da bi drzao nasa tela pod 
kontrolom i u odgovarajucoj ravnotezi koja nas odrzava u 
pokretu. Mazlo je zakljucio da je nasa najjaca potreba za 
kiseonikom. Nase telo proverava nivo kiseonika u krvi i 
zahteva da se kiseonik obnavlja kada mu nivo opadne. Telo 
tada reaguje uzdisajima dok se broj otkucaja srca povecava. 
Posle ovoga dolaze potrebe za uzimanjem tecnosti, hrane, 
fizioloske potrebe, seksualne potrebe, itd. Sve ove potrebe 
objasnjavaju covekove fizicke potrebe. Sociolozi su takodje 
opisali ono sto oni nazivaju nasim socialnim potrebama. 
Covek ima potrebu za ljubavlju. NJemu je isto tako potrebna i 
sigurnost, a ima i potrebu da pripada. U najdubljem delu 
coveka, u njegovom duhu, isto tako postoji jedna veoma 
snazna potreba. Ovo je potreba za kvalitetan odnos sa 
Bogom. Pokusaj psihologa da razume ljudsko ponasanje ce 
biti neuspesan sve dok on ne prepozna i covekovu duhovnu 
dimenziju. Covekova najjaca i najdublja potreba je potreba da 
poznaje Boga. David je rekao, u Psalmu 42:2-3: ,,Kao sto 
kosuta potoke trazi, tako dusa moja za tobom cezne, Boze! 
Zedna je dusa moja Boga, Boga zivoga." Pavle je u 
Filipljanima 3:7-8 rekao da sve sto mu je nekada bilo vazno on 
sada smatra za gubitak prema poznanju Isusa Hrista. Pavle 
objasnjava u Rimljanima 8 kako je Bog ucinio coveka 
podloznim ispraznosti. Covek je namerno tako napravljen, da 
nikada ne bi mogao postati potpun bez Boga. Priroda tezi ka 
tome da ispuni vakuum, i prirodno je da covek pokusava da 
ispuni ovu duhovnu prazninu razlicitim fizickim ili emotivnim 
prezivljavanjima. 
 
 
Potrebe su razlicite 
 Potrebe koje mi osecamo su odvojene i razlicite, tako da mi 
ne mozemo zadovoljiti zedj za vodom sa nekim emotivnim 
dozivljajem. Ako bi se izgubili u pustinji, hodajuci po vrucem 
pesku, nivo vode u vasem telu bi drasticno opao i osetili bi 



ogromnu zedj za vodom. Vase telo bi dehidriralo i vi bi izgubili 
snagu. Zamislite sada da lezite da vrucem pesku zbog 
iznemoglosti i instinktivno kopate u potrazi za vodom, i 
odjednom naidje neko, primeti vas i kaze: ,,O, ja vas 
poznajem. Zelim da vam kazem da ste vi moja tajna ljubav. Ja 
mislim da ste vi najbolja osoba na svetu, i ja ves mnogo volim." 
Iako bi ova osoba mozda ispunjavala vasu emotivnu potrebu 
za ljubavlju, vi bi umirali od zedji u njenim rukama, zato sto ne 
mozete zadovoljiti fizicku zedj emocijama. Isto tako ne mozete 
vodom zadovoljiti emotivnu zedj za ljubavlju, a bas ovo je 
dovelo do nekih problema u nasem drustvu. 
 
 
Jednostrano ispunjene potrebe 
 Mi (Amerikanci) zivimo u drustvu u kojem je vecina nasih 
fizickih potreba zadovoljena na adekvatan nacin; ali mnogo 
cesto dolazi do tragicnog nedostatka u ispunjenju emotivnih 
potreba. Mnogo puta roditelji ne mogu da razumeju pobune 
svoje dece protiv kuce. Ja sam ih cuo kako govore: ,,Ja sam 
mom detetu pruzio sve. Ne mogu da shvatim zasto se tako 
ponasa." Kada oni kazu ,,sve" oni obicno misle na materijalne 
potrebe-dete je dobilo nekoliko bicikla, svoj sopstveni 
televizor, stereo, kola... Ali su sve ove stvari cesto date detetu 
da bi ga gurnule na stranu. Svrha svih tih poklona je da se dete 
zaokupira necim tako da roditelji ne bi trabali da provode svoje 
vreme sa njim-vreme u kojem bi ono osetilo porodicnu bliskost 
i ljubav. Majka mnogo cesto kaze:  
 ,,Zasto ne odes u svoju sobu da gledas televiziju? Zar ne vidis 
da sam nervozna? Nemoj sada nista da me pitas. Idi malo 
napolje da se vozas na biciklu." Dete, zeljno ljubavi i sigurnosti, 
je odgurnuto u materijalni svet, i jednog dana ono ce se 
pobuniti protiv materijalnog sveta, kao sto je to bio slucaj sa 
hipi pokretom. Ne mozete zadovoljiti emotivnu potrebu sa 
materijalnim stvarima. Isto tako je istina da covek, negde 
duboko u sebi, ima duboku zedj za Bogom. Jedan od 



problema danasnjice je u tome da je covek pokusao da 
emocijama ili materijalnim stvarima pokusao da zadovolji tu 
zedj za Bogom. Ova duboka zedj za Bogom je razlogza 
manijackom potragom za raznim zadovoljstvima. LJudi 
pokusavaju da zadovolje potrebu za Bogom kroz materialne 
stvari ili kroz osecanja. Ovo takodje delomicno objasnjava 
probleme sa drogom, posto ljudi cesto imaju pseudo-duhovna 
iskustva kada uzimaju drogu. Mnogi ljudi koji su uzimali LSD 
su bili ubedjeni da su imali istinski susret sa Bogom. 
 
 
Duboka univerzalna zedj 
 Kada je Isus rekao: ,,Ako je neko zedan" on je govorio o 
dubokoj univerzalnoj covekovoj zedji za Bogom. Interesantno je 
to da mnoge knjige iz psihologije navode frustraciju kao jedan 
od osnovnih uzroka nervoze. U knjigama pise da licni problemi 
obicno pocinju sa frustracijom, tim osecanjem da niste u 
potpunosti postigli sve u zivotu, i da mora postojati mnogo vise 
od onoga sto ste vi proziveli-ali sta je to i kako se moze 
doziveti? To znaci posegnuti za necim sto nismo sigurni kako 
izgleda, i ne naci ono cemu smo se nadali. Frustracija nije 
nista drugo do zedj. duhovna zedj, dubako potreba covekovog 
duha za Bogom. UDzbenici iz psihologije opisuju kako 
frustracija dovodi do kompleksa inferiornosti, koji je u stvari 
objasnjenje mog neuspeha koje ja dajem samom sebi. Ja 
mogu da kazem: ,,Da sam samo imao para" ili ,,Kad bi barem 
imao plave oci umesto smedjih" ili ,,Da sam stekao bolje 
obrazovanje." Koristeci ove izgovore, i jos hiljadu drugih, mi 
sebi objasnjavamo razloge nase frustracije. 
 
 
Dva pravca za beg 
 Na osnovu uDzbenika, covek onda pokusava da pobegne od 
svog kompleksa inferiornosti. Beg ka unutrasnjosti (introvertni 
beg) se obicno manifestuje pokusajima da se izgradi zid oke 



pravog ja. Obicno onda pokazujete ljudima masku koja je 
sasvim razlicita od vaseg pravog ja. Ponasate se kao da niste 
povredjeni kada u stvari jeste; kao da ste veoma samouvereni 
kada vas je u stvari strah. Pocinjete da drzite ljude na nekom 
rastojanju od sebe zbog straha da mogu da otkriju vase pravo 
ja. Izbegavate osobu koja vam se previse priblizava. Ne zelite 
da razgovarate sa njim/njom kada vas nazove. Dodjete do te 
tacke kada ne zelite da otvorite vrata kada neko zvoni. U 
ekstremnoj formi, introvertni beg se manifestuje u liku 
samotnjaka koji zivi negde u pustinji i puca na svakoga ko 
prkoraci njegovu kapiju sa znakom ,,Privatna imovina-ne 
prilazi." Ekstrovertan ili beg prema spoljasnjosti moze 
poprimiti mnoge oblike: alkoholizam, uzimnje droge, 
prezderavanje, kockanje, lutanje, vanbracne afere, itd. Covek 
koji ne moze da se suoci sa stvarnoscu neuspeha da pronadje 
istinsko ispunjenje, bezi u imaginarni svet. Ovo bezanje me 
zatim dovede do kompleksa krivice. Ja znam da je pogresno 
ono sto radim. Ja znam da to unistava mene i one koji me vole, 
ali nemam snage da se zaustavim. Pocinjem da mrzim sebe 
zbog onoga sto radim drugima. Kompleks krivice se zatim 
pretvara u podsvesnu zelju za kaznom. Ovo se obicno 
manifestuje neuroticnim ponasanjem koje ima za cilj da 
isprovocira one koji su oko mene. Ja njihovo negodovanje 
tumacim kao kaznu, koja me oslobadja osecanja krivice. Kada 
sam bio dete, moj otac me je oslobadjao kompleksa krivice 
tako sto me je kaznjavao. U mom slucauju su to obicno bile 
batine. Nakon kazne ja se vise ne bi osecao krivim i bio bi u 
stanju da opet zauzmem svoje mesto kao dobar clan porodice. 
Pre kazne, ja bih osecao kao da odnos izmedju mene i moje 
porodice nije u redu; kao da sam se otudjio od njih. Kada 
odrastemo, autoritet roditelja prestaje, i mi, de bi se oslobodili 
od krivice, treba da se ponasamo nepristojno da bi izazvali 
prekor koji onda tumacimo kao kaznu. Nakon kazne, mi se 
osecamo oslobodjeni od krivice i onda se vracamo nasoj 
frustraciji, i sve pocinje iz pocetka. Kada je Isus rekao: ,,Ako je 
neko zedan" on je govorio na covekovu zedj za Bozijim Duho, 



na ono sto psiholozi nazivaju frustracijom. 
 
 
Istinski utoljena zedj 
 Kada je Isus govorio sa zenom u Samariji i kada je zamolio za 
malo vode, ona ga je upitala kako on kao Jevrejin moze traziti 
vode od nje koja je bila Samarjanka. Po tradiciji, njih dvoje nisu 
trebali imati nikakav medjusobni kontakt. Isus joj je odgovorio:  
 ,,Kad bi znala ko je taj koji te pita, ti bi od njega trazila vode." 
Na to mu je ona pametno odgovorila: ,,Zasto bih ja od tebe 
trazila kad nemas ni cime da zahvatis, a bunar je dubok?" Isus 
joj je zatim odgovorio: ,,Svaki ko pije od ove vode-opet ce 
ozedneti." Ja verujem da bi ovaj stih trebalo ispisati iznad 
svakogcilja, ambicije, ili zadovoljstva koje covek ima. Mozete 
piti od te vode, postici vas cilj, ispuniti ambicije, istinski 
doziveti vase fantazije, ali cete opet ozedneti. Sve to vas nece 
zadovoljiti, jer duboko u vasem duhu postoji potreba za Bogom 
koji nista ne moze zadovoljiti osim kvalitetan odnos sa Bogom. 
Kada je Isus rekao: ,,Ako je neko zedan, neka dodje kod mene 
da pije" on je izrazavao evandjelje u najjednostavnijoj formi. On 
jr govorio covecanstvu: ,,Duboko u vasim zivotima vama je 
potreban Bog. Vi u stvari trazite jedan kvalitetan odnos sa 
Bogom. Dodjite meni i vasa zedj ne samo da ce biti 
zadovoljena, vec ce i iz vaseg zivota poteci reke zive vode." 
Samo Isus moze zadovoljiti vasu duhovnu zedj, jer vas on 
dovodi u kvalitetan odnos sa Bogom. 
 
 
Reke zive vode 
 U Jovanu 7:38 Isus je rekao: ,,Ko veruje u mene-kao sto rece 
Pismo-iz njegova tela ce poteci reke zive vode." Grcka verzija 
na ovom mestu daje malo snazniji opis. Ako bi se bukvalno 
preveo sa Grckog, ovaj stih bi glasio: ,,Iz njegovog tela ce voda 
izvirati kao u vodoskoci, ili kao brzi planinski potok"-ne samo 
kao spora ravnicarska reka, vec ogromna masa vode, kao 



voda koja se sliva niz planinu za vreme kisne oluje. Na sta je 
Isus mislio kada je govorio o ,,potocima zive vode" koji ce 
izvirati iz naseg zivota? Jovan je svoje evandjelje pisao 
nekoliko godina posle ovog dogadjaja. NJegova knjiga je 
jedna od najkasnije napisanih knjiga u Bibliji, i Jovan je imao 
prednost da je stvari mogao sagledati u retrospektivi. U to 
vreme kada je Isus izgovarao ove reci, Jovan je verovatno bio 
zbunjen time sta je Isus hteo da kaze ili sta je obecavao 
ljudima. Ali posto je Jovan pisao svoje evandjelje sa 
prednoscu retrospektivnog gledanja na stvari, on je dodao svoj 
komentar u stihu 39, u kojem je objasnio da je Isus govorio o 
Svetom Duhu: ,,koga su imali da prime oni sto veruju u njega; 
jer Duh jos ne bese sisao posto Isus jos nije bio proslavljen." 
Znaci da je Isus govorio o snazi u vernikovom zivotu a koja 
dolazi kroz Svetog Duha. 
 
 
Bozija zelja za vas 
 Ja mislim da moramo, bez ikakvih pitanja, prihvatiti cinjenicu 
da je ovde opisano mnogo vise od pocetnog nastanjivanja 
Svetog Duha u vernikov zivot pri obracenju. Da imate Sveti 
Duh u vasem zivotu je jedno; a ta dinamicna, velicanstvena sila 
koja izvire iz vaseg zivota kao u potocima je nesto sasvim 
drugo. Bog za vas ima odnos koji je puniji od samog 
prebivanja Duha u vama. Bog zeli da Duh potece iz vaseg 
zivota. Ako pogledamo samo na terminologiju, razlika ne 
izgleda mnogo velika. Neki to nazivaju krstenjem Svetim 
Duhom, neki ispunjenje Svetim Duhom, a neki osnazenje 
Svetim Duhom. Uopste nije vazno kako cete vi to nazvati; ono 
sto je vazno jeste da vi imate to velicanstveno izlivanje sile 
Svetog Duha iz vaseg zivota. Bog uvek gleda na coveka na 
dva nacina. Prvo, Bog gleda coveka subjektivno, kada 
pokusava da ispuni svoje delo u vama. Ali Boziji planovi ne 
prestaju kod subjektivnosti. Bog takodje zeli da ispuni neki 
objektivan rad kroz vas. On subjektivno radi u vama da bi 



mogao objektivno da radi kroz vas. On zeli da nesto uradi u 
vama da bi posle mogao kroz vas da dosegne druge. Nas 
odnos sa Duhom nikada nije potpun kada je on samo 
nastanjen u nama. Mi smo vise nego samo posude koje 
sadrze u sebi Boziji Duh. Bog zeli da mi budemo kao kanali 
kroz koje njegov Duh moze da tece. 
 
 
Sila u akciji 
 Ako, dok posmatrate vas odnos sa Svetim Duhom, ne mozete 
da primetite kako snazna dinamika Bozijeg Duha izvire iz vas 
kao u potocima zive vode, onda je Bog spremio za vas puniji 
odnos sa Svetim Duhom koji on zeli da unese u vas zivot, i ja 
bih vas ohrabrio da trazite ovu silu od Bozijeg Duha dok ona 
ne potece iz vaseg zivota. Svet oko nas ima potrebu da bude 
dotaknut snagom Bozijeg Duha koji ce poteci kroz nas. Ako ne 
zelite da ovo nazovete krstenjem Svetim Duhom, nazovite ga 
kako god hocete, ali ono sto Isus opisuje je mnogo vise od 
jednostavnog prebivanja Svetog Duha u zivotu vernika u koji 
Sveti Duh udje pri obracenju. To predivno isticanje Duha iz 
zivota jedne osobe je prava duhovnost. 
 
 

Govorenje u jezicima 
 
 
Jedno od podrucja koje izaziva najvise rasprava u Hristovom 
telu je govorenje u jezicima, ,,glosalalia." Na jednom kraju su 
ljudi koji svako govorenje u jezicama karakterisu kao sotonsko, 
a na drugu krajnost predstavljaju oni koji tvrde da niste 
ispunjeni ili krsteni Svetim Duhom ukoliko ne govorite u 
jezicima. Oni tvrde da je govorenje u jezicima prvi znak 



krstenja Svetim Duhom. U Prvoj Korincanima 13:1 Pavle kaze 
da jezici sami po sebi nisu dovoljan dokaz da je Sveti Duh u 
zivotu vernika jer: ,,Ako govorim ljudskim i andjeoskim 
jezicima, a ljubavi (agape) nemam, onda sam metal koji zvuci i 
cinele koje odjekuju." Drugim recima, ako nisu propraceni 
ljubavlju, jezici su samo besmisleni zvuci. 
 
 
Jezici ili ne 
 U Delima apostolskim, govorenje u jezicima je cesto islo 
zajedno sa epi odnosom sa Svetim Duhom. To se desilo u 
Delima u poglavljima 2, 10, i 19. Ali, u osmom poglavlju Dela, 
kada su vernici iz Samarije primili Svetog Duha, jezici nisu 
spominjani. Ali ocigledno je da se nesto moralo desiti kada su 
oni primili Svetog Duha, jer je Simon vracar zeleo da kupi silu 
koju su posedovali Petar i Jovan; on je zeleo da bude u stanju 
da polozi ruke na ljude i da oni prime Svetog Duha. Ocigledno 
je da se nesto natprirodno moralo desiti kada su oni primili 
Duha jer je Simon hteo da kupi silu da bi mogao da ponovi isto 
cudo. Kasnije, u Delima 9:17, kada je Ananija polozio svoje 
ruke na Savla (Pavla) da bi ovaj mogao primiti dar Svetog 
Duha, nije spomenuto da je Pavle progovorio u jezicima. Ali 
znamo, iz Pavlove poslanice Korincanima, da je Pavle govorio 
u jezicima vise nego svi Korincani. Ali mi ne znamo kada je 
Pavle poceo govoriti u jezicima. Moramo istaknuti da osoba 
koja govori u jezicima a ne poseduje agape ljubav poseduje 
manje vredan dokaz o ispunjenju Duhom nego osoba koja 
nikada nije progovorila u jezicima ali pokazuje ljubav i ostale 
dinamicne osobine Bozijeg Duha. Ja ne mogu poreci istinitost 
Duhom ispunjenih zivota mnogih dinamicnih lidera i obicnih 
ljudi u crkvi danas koji nikada nisu doziveli da govore u 
jezicima, i mani je njihovo drustvo prijatnije od drustva mnogih 
koji propagiraju govorenje u jezicima kao jedini pravi dokaz da 
je zivot ispunjen Duhom, a ciji su privatni zivoti puni borbe, 
ponosa, i cesto puta, jeresi. Kada je Pavle pisao Galatima on 



je rekao: ,,Plod Duha je ljubav." Pravi dokaz da je neko 
ispunjen Duhom jeste ljubav. LJubav je najsnazniji dokaz da je 
neko stvarno ispunjen Duhom, i jezici bez ljubavi su samo 
besmisleni zvuci. 
 
 
Izgradjivati, slaviti, moliti se 
 Jezici izgradjuju vernika. Pavle nam kaze u Prvoj Korincanima 
14:4: ,,Ko govori cudnim jezikom-izgradjuje samoga sebe." 
Izraz izgraditi znaci tacno to-izgradnju-ii koristi se u Novom 
Zavetu da opise Hristovu izgradnju u okviru crkve ili u zivotu 
vernika. Svrha okupljanja crkve jeste da se izgradi u Isusu, i ja 
kada odlazimo u crkvu treba da tezimo tome da celo telo 
izgradimo u Isusu. Svrha vremena provedenog nasamo sa 
Bogom jeste da se vi licno izgradite u njemu; kada ste sami i 
govorite u jezicima to je jedan od nacina da se Isus izgradi u 
vama. Govorenje u jezicima je isto tako prekrasan nacin za 
slavljenje Gospoda. Meni je cesto puta tesko da iskazem svoja 
dobra osecanja koja imam prema njemu. Bog je bio toliko 
dobar i toliko me je blagoslovio da ako mu kazem samo: ,,O 
Gospode, hvala ti za sve sto si ucinio za mene" uopste ne 
izrazava moja osecanja zahvalnosti i slavljenja. Meni je tesko 
da izrazim svoja najdublja duhovna osecanja. Prekrasno sto se 
ne moramo osloniti samo na nas razum i sto smo u stanju da 
kroz Duha iskazemo nase slavljenje Boga. Pavle nam kaze da 
mi blagosiljamo Boga kroz Duha kada govorimo u jezicima. Ali 
ako u crkvi govorimo bez prevodioca, osoba koja sedi pokraj 
nas nece znati kada da kaze ,,amen" posto ne razume sta mi 
govorimo. Pavle je rekao: ,,Vi doista dajete dobro 
zahvaljujete." Drugim recima, Pavle nam je rekao da je dobro 
odati hvalu Bogu i izraziti nase slavljenje prema njemu. Kad je 
Pavle pisao Efescima o duhovnoj borbi, on je opisao i oruzje 
koje treba da obucemo. Zatim je opisao kako treba da se 
borimo protiv neprijatelja: ,,Svakom molitvom i moljenjem 
molite se Bogu u Duhu svakom prilikom." (Efescima 6:18) U 



stihovima 20-21 Judine poslanice Juda nas opominje da 
ostanemo u Bozijoj ljubavi. On nam kaze da jedan od nacina 
na koji cemo to postici jeste molitvom u Svetom Duhu. U 
Rimljanima 8:26 Pavle nam kaze da jedna od slabosti u 
nasem hriscanskom hodu nastupa u nasem molitvenom zivotu, 
jer ne znamo uvek kako da se molimo u datoj situaciji. Mnogo 
puta mi ne poznajemo Boziju volju. Mi zelimo da se molimo po 
Bozijoj volji jer smo svesni da je molitva koja nije po Bozijoj 
volji bezvredna. Mi znamo da ako nas Bog cuje sta god da 
zatrazimo sto je po njegovoj volji. Ali tacno tu nastupa problem-
mi ne znamo uvek sta je Bozija volja. Pavle nam kaze u 
Rimljanima 8 da nam Sveti Duh pomaze u takvim slucajevima 
kada ne znamo kako da se molimo, jer sam Duh posreduje za 
nas neizrecivim uzdasima. On pretrazuje srca i on poznaje duh, 
jer on po Bozijoj volji posreduje za svete. Tako da ja kada ne 
znam kako da se molim za odredjeni problem, mogu samo da 
uzdisem mojim duhom, i iako ja ne razumem uzdisaje, Bog ih 
tumaci kao molitvu ili kao posredovanje po svojoj volji za tu 
osobu ili za odredjenu situaciju oko koje ja uzdisem. Ako Bog, 
kroz svoju volju, razume neartikulisane uzdisaje duha kao 
molitvu ili posrednistvo, onda ce on sigurno razumeti i 
artikulisane zvukove na drugom jeziku, bez obzira na to sto ja 
mozda necu razumeti odredjeni. 
 
 
Govorenje u jezicima kada ste sami 
 Mi ne mozemo proveriti Pavlovu izjavu da je on govorio u 
jezicima vise nego svi vernici u Korintu. A ipak je Pavle rekao 
da bi on, kada se nalazi u crkvi, radije rekao pet reci na 
poznatom nego 10 000 reci na nepoznatom jeziku. Postoje 
ljudi koji tvrde da, posto su duhovni darovi dati za izgradnju 
celog tela (Prva Korincanima 12:7), svako koriscenje darova u 
privatne svrhe je zabranjeno i pogresno. Posto je Pavle 
govorio jezicima vise nego svi Korincani zajedno (14:18) a 
ipak je odbijao da upotrebljava taj dar u crkvi (14:19), mi 



moramo predpostaviti de se on molio i da je pevao u Duhu 
kada je bio sam sa Bogom. Posto dar govorenja u jezicima 
izgradjuje vernika koji to cini, i pozeljnije je da on ne koristi taj 
dar pred drugima, i cak je i zabranjeno da to cini ako nema 
tumaca, jedino mesto koje je preostalo za koriscenje ovog 
dara je vreme koje provodimo nasamo sa Bogom. Pavle je 
rekao: ,,Govorite sebi i Bogu" tako da je sasvim u redu govoriti 
u jezicima kada smo sami, kao sto je to cinio i Pavle. Vi cete, 
kroz vasu izgradnju u Hristu, postati orudje kroz koje se celo 
telo moze izgraditi. Kada je jedan deo tela radostan, svi ostali 
se raduju zajedno s njim. 
 
 
Pogresna upotreba jezika 
 Neki ljudi kazu da ne mogu kontrolisati svoje izlive u jezicima, 
tako da mnogo puta jednostavno pocnu govoriti u jezicima 
prekidajuci propoved u sredini. Ponekad ovi nekontrolisani 
izlivi postanu razgovori sa prijateljima. Jedna gospodja mi je 
jednom rekla da nije mogla da kontrolise svoj dar govorenja u 
jezicima koji je tek primila. Sledeceg dana je dosao covek koji 
je trebao da ocita potrosnju gasa i ona je pocela da razgovara 
sa njim oko nekih problema. Zatim je pocela da mu govori u 
jezicima. On ju je pogledao dosta cudno, i zatim se okrenuo i 
brzo napustio njeno dvoriste. Rekla mi je da nije bila u stanju 
da kontrolise kada ce govoriti u jezicima. U Prvoj Korincanima 
14:32 pise da se prorocki duhovi pokoravaju prorocima. Ja 
verujem da ovo znaci da mi uvek imamo kontrolu nad sobom 
kad god koristimo neki od darova Duha. Pavle nam kaze u 
Prvoj Korincanima 14:28 da, ako u crkvi nema tumaca, osoba 
treba da cuti i da govori samom sebi i Bogu. Pavle nas poziva 
da imamo kontrolu nad darom; on kaze da osoba ne mora da 
progovori, moze jednostavno da govori samom sebi i Bogu. U 
15. stihu Pavle kaze da ce se on moiliti u Duhu ali isto tako i 
umom, pokazujuci da je govorenje u jezicima podlozno kontroli 
njegovog razuma. Kada je on to hteo, mogao je da govori u 



jezicima; i kada je odlucio mogao je da pocne da se moli na 
jednom od jezika koje je razumeo i poznavao. U nekim 
crkvama poruke u jezicima prekidaju sluzbu. U Pismu nema 
osnove za tako nesto. U stvari, Pavle je rekao: ,,Sve neka 
bude pristojno i uredno." Ja ne mogu da vidim kako su ova 
prekidanja u redu. Bas naprotiv, ona su veoma nevaspitana i 
ometaju paznju. Nema nikakve potrebe da Sveti Duh uputi 
poruku u jezicima usred propovedanja Bozije Reci, zbog toga 
sto bi sam propovednik trebao da govori pod pomazanjem 
Svetog Duha; on u stvari prorokuje dok ljudima predaje Bozije 
istine. Kada osoba ustane i prekine Bozijeg glasnika, ta osoba 
onda stavlja Svetog Duha u cudan polozaj u kome on sam 
sebe prekida da bi izrekao neku novu misao ili ideju. Ovakvo 
nebiblijsko koristenje dara govorenja u jezicima je lazna 
duhovnost (karizmania). 
 
 
Jezici i tumacenja 
 Pavle nesumnjivo pokusava da ogranici koristenje jezika u 
crkvi. Tokom vremena se razvila ideja, koju ja smatram 
laznom, poruka u jezicima kao da Bog ima neku specialnu 
poruku koju zeli da preda crkvi kroz jezike i tumacenje. Ovako 
se obicno nazivaju kada se predaju u crkvi-poruke u jezicima. 
U Novom zavetu ne postoji nijedan primer iz kojeg mozemo 
pokazati da je Bog ikome govorio kroz jezike i njihovo 
tumacenje, ili samo kroz jezike. Kad god se desi javna poruka 
u jezicima koja je propracena tumacenjem, tumacenje je jako 
retko tacno. Ja sam odrastao u Pentekostalnoj crkvi, i ubedjen 
sam da tokom svih godina koje sam proveo u crkvi retko cuo 
ispravno tumacenje mnostva poruka u jezicima. Ako sam 
nekada cuo isprevno tumacenje dok sam bio dete, ja toga 
nisam svestan. Bilo je dugackih poruka u jezicima koje bi bile 
propracene kratkim tumacenjem. Bilo je kratkih poruka u 
jezicima koje bi bile propracene dugim tumacenjem. Uvek su 
mi objasnjavali da postoji razlika izmedju simultanog i 



tekstualnog prevoda i ja se u potpunosti slazem s time. Ali 
moram da dodam da su se poruke u jezicima cesto sastojale 
od jedne mnogo puta ponavljane fraze, a u tumacenju se nista 
ne bi ponavljalo. 
 
 
Kome su jezici upuceni? 
 U Prvoj Korincanima 14:2 Pavle nam kaze da onaj koji govori 
u jezicima: ,,ne govori ljudima, nego Bogu; niko ga naime ne 
razume, dok on Duhom govori tajne." Ovde on jasno kaze da 
su jezici upuceni Bogu. Na svim mestima u Novom Zavetu 
kada se govorilo u jezicima, oni su bili upuceni Bogu. Na Dan 
pentekosta u Delima 2:11, oni koji su razumeli jezike su se 
primetili da su ovi ljudi govorili o velicanstvenim Bozijim 
delima. Oni nisu propovedali u jezicima vec su njima 
proslavljali Boga tako sto su nabrajali njegova predivna dela. U 
Prvoj Korincanima Pavle kaze da je koristio jezike u svojim 
molitvama ka Bogu. U 14:16 on kaze da se oni koriste da 
blagoslove Boga, i na kraju, da mu se oda hvala. Ali nema niti 
jednog primera gde se kroz jezike obracalo ka coveku, bilo 
kroz propoved ili kroz ucenje; uvek su jezici bili upuceni Bogu. 
Zbog toga bi i tumacenja bila upucena ka bogu. Tumacenje bi 
bilo u obliku molitve, zahvaljivanja, slavljenja, ili govorenja o 
Bozijoj slavi. Pavle je rekao: ,,Ako govorite u jezicima bez 
tumaca, kako ce se osoba koja vas ne razume sloziti sa vama 
i kazati da ili amen na vase zahvaljivanje?" Obratite paznju na 
to da Pavle govori da se vi zahvaljujete Bogu a ne da 
propovedate crkvi; ali mi ne mozemo kazati cak ni amen na 
vase zahvaljivanje ako ne razumemo sta vi govorite. Znaci da 
je tumacenje neophodno onda kada se u crkvi govori u 
jezicima tako da bi se to sluzilo za izgradnju crkve. 
 
 
Jezici usporedjeni sa prorocanstvima 
 U poredjenjnju sa jezicima, Pavle nam kaze da onaj ko 



prorokuje govori ljudima na nazidanjem opomeni i utehu (Prva 
Korincanima14:3). Kada sam proucavao ovu definiciju 
prorocanstva ja sam dosao do zakljucka da su mnogo cesto 
takozvana tumacenja koja mozemo cuti u karizmatskim 
Pentekostnim crkvama u stvari prorostva. Mnoga od njih 
zapocinju sa: ,,Tako govori Gospod, Deco moja obratite se 
meni, Slavite me, itd" Ova tumacenja upucuju ljude da slave 
Boga, da mu se zahvaljuju, ili jednostavno tese ljude govoreci 
im o Bozijoj dobroti i milosti. Kada poruka koja je izrecena u 
crkvi izgradjuje ili tesi onda ona spada u kategoriju 
prorocanstva a ne tumacenja jezika. Zakljucio sam da kada 
osoba govori u jezicima, mi, umesto da se molimo za 
tumacenje, molimo da nam Bog progovori. Bog, kada nam 
govori kroz darove Duha, to obicno cini kroz dar prorostva, ili 
rec mudrosti i znanja. Cesto puta govorenje u jezicima ohrabri 
osobu koja ima dar prorostva i onda ta osoba kada ustane u 
stvari ne tumaci jezike vec prorokuje. Pavle je rekao da ako bi 
stranac usao u crkvu i video kako svi govore u jezicima, on bi 
sigurno pomislio da su svi ludi. Pavle je isto tako ogranicio broj 
onih koji mogu da govore u jezicima na dvoje ili troje a i oni 
treba da govore jedan za drugim. Ako pak nikog nema ko 
poseduje dar tumacenja, Pavle sasvim zabranjuje da se na 
javnom mestu govori u jezicima, govoreci da onaj ko ima dar 
jezika treba da cuti i da govori samo sebi i Bogu. Ovde se 
podrazumeva da osoba ima kontrolu nad darom koji je primila. 
 
 
Jedan od rezultata jezika 
 Pre nekoliko godina, kada je Kalvari Cepl u Kosta Mesi bila 
relativno mala, mi smo se nedeljom uvece okupljali u jednoj 
prostoriji. Jedne nedelje (koja je bila i Dan Pentekosta), kada 
smo zavrsili propoved i dok smo svi zajedno nezno slavili 
Gospoda, ja sam zamolio jednu od zena iz zajednice ako bi 
mogla da slavi Boga u Duhu, posto sam znao da je ona, kada 
je govorila u jezicima, obicno to cinila na Francuskom. Kada je 



pocela ja sam njen Francuski razumeo toliko da sam shvatio 
da je ona zahvaljivala Bogu za njen novi zivot u Isusu i za 
prekrasnu novu pesmu koju joj je darovao. Mene je ovo 
posebno dirnulo, posto je ona pre svog obracenja bila 
pevacica po nocnim klubovima. Kada je ona zavrsila, moja 
zena je pocela da tumaci drugima ono sto je bilo receno na 
Francuskom i, znajuci da moja zena ne zna Francuski, ja sam 
se osecao neverovatno nlagoslovljenim tacnoscu tumacenja 
tog slavljenja u Duhu. Posle sluzbe jedan mladic iz zajednice je 
doveo jednu Jevrejku iz Palm Springsa da razgovara sa 
mnom. Kada smo seli, ona mi je rekla: ,,Pre nego pocnemo 
bilo kakav razgovor o mojim problemima, objasnite mi sta se 
to ovde dogadjalo veceras. Zasto je jedna zena govorila Bogu 
na Francuskom, a druga prevodila ostalima sta je prva 
govorila?" Ja sam je upitao: ,,Da li bi mi poverovala kada bih ti 
rekao da nijedna od njih u stvari nezna Francuski?" Rekao 
sam joj da sam bio sasvim siguran u to jer je jedna zena bila 
moja dobra prijateljica a druge je bila moja zena. Zatim sam joj 
pokazao gde u Prvoj Korincanima pise o daru govorenja u 
jezicima i tumacenja. Ona mi je zatim rekla da je sest godina 
zivela u Francuskoj i da je Francuski koji je to vece cula 
izgovaran sa savrsenim akcentom onoga sto je ona nazivala 
aristokratskim Francuskim. Takodje je rekla da je tumacenje 
bilo savrseno. Posle je rekla: ,,Ja moram prihvatiti Isusa pre 
bilo cega drugog." Ja sam se radovao sto je ona pronasla 
svog Mesiju i postala deo Hristovog tela. Govorenje u jeaicima 
je bilo propraceno istinskim tumacenjem, koje je bilo 
velicanstveno slavljenje Boga. Rezultat toga je bila izgradnja 
tela i, u ovom slucaju, obracenje ove Jevrejke. 
 
 

Kada ce jezici prestati? 
 



 
Religiozna ucenja koja zabranjuju govorenje u jezicima obicno 
se pozivaju na Prvu Korincanima 13:8, gde pise: ,,Ako je dar 
jezika-prestace" kao osnovu za njihovu zabranu. Medjutim, 
kada ce jezici prestati zavisi od toga kako tumacimo frazu:  
 ,,Kada pak dodje ono savrseno." Oni koji na osnovu ovog 
stiha zabranjuju jezike, tumace ,,ono savrseno" kao puno 
otkrivenje kanona Svetog Pisma zavrsno sa Jovanovim 
otkrivenjem. Oni obicno polaze od toga da su Duhovni darovi 
korisceni za ucenje crkve do tog momenta dok Sveto Pismo 
nije bilo upotpunjeno, Kada Pismo bilo upotpunjeno, crkva vise 
nije trebala da se oslanja na ove darove, tako da su jezici 
prestali sa upotpunjenjem Pisma. 
 Odgovori na ovo ucenje 
 Na prvi pogled ovo objasnjenje zvuci razumno; ali ono u stvari 
nije nista vise od jedne obicne spekulacije, koja, ne samo da 
nije zasnovana na Bibliji vec i protivureci svemu sto Novi Zavet 
uci o upotrebi ovoga dara. Jezici nijednom nisu korissceni u 
Novom Zavetu za ucenje vernika. U Prvoj Korincanima 14:2 
pise nesto sasvim suprotno, da se u jezicima ne govori coveku 
vec Bogu. LJudi isto tako nisu trebali da govore u jezicima ako 
nije bilo nikoga da tumaci, da bi cela crkva mogla da kaze da i 
amen na blagosiljanje i hvalu upucene Bogu. U Svetom Pismu 
jezici nikada nisu bili povezani sa predavanjem Bozijih istina 
crkvi. Znaci da upotpunjavanje Svetog Pisma nema nikakve 
veze sa prestajanjem dara govorenja u jezicima. Jedno od 
osnovnih pravila tumacenja Svetog Pisma jeste da se tekstovi 
moraju posmatrati u kontekstu u kome su napisani. Da bi 
razumeli tekst, trebate shvatiti kontekst. Kontekst Prve 
Korincanima 13 jeste nadmocnost ljubavi. Ona je nadmocna 
nad darovima Duha, koji su bezzncajni bez ljubavi (stihovi 1-3). 
LJubav je zatim definisana u stihovima 4-7, i zatim su njene 
neprolazne osobine nabrojane u stihovima 8-12, pokazujuci 
nam da ce ljubav nadziveti jezike, prorocanstva i znanje. U 



poslednjem stihu su navedeni vera, nada i ljubav kao vecna 
trilogija, s tim da je ljunbav najveca medju njima. Neposredan 
kontekst ovog dela jeste neprolazna priroda ljubavi u 
poredjenju sa prorocanstvima (koja ce biti okoncana), sa 
jezicima (koji ce prestati) i sa znanjem (koje ce nestati). 
Prorocanstva i znanje su delimicni, ali kada dodje ono sto je 
savrseno, mi vise necemo imati zamagljen pogled, nego cemo 
videte licem u lice. Nase znanje nece vise biti delomicno, vec 
potpuno, zato sto cemo tada znati kao sto smo i sami potpuno 
poznati. Neki od najvecih grckih intelektualaca proslog veka 
nisu dosli na tu ideju da se grcka rec teleios koja je prevedena 
kao ,,savrseno" odnosi na Kanon Svetog Pisma. Ta ideja je u 
stvari stvorena da bi se njome pokusao zaustaviti novi pokret 
govorenja u jezicima. Tajer, u svom Grcko-Engleskom 
leksikonu kaze da je rec teleios je upotrebljena na takav nacin 
da oznacava: ,,Savrseno stanje svih stveri koje ce se 
uspostaviti Isusovim dolaskom sa neba." Alford, u svom 
,,Novom Zavetu za one koji govore Engleski" opisuje ovo 
savrsenstvo: ,,Pri Gospodovom povraku i nokon toga." Mi 
moramo staviti pod upitnik validnost interpreetacije koja se 
zasniva na tumacenju jedne reci koja je uzeta van konteksta. 
Ja bih rekao da se takvo tumacenje zasniva na slepim 
predrasudama a ne na ucenim, obrazovanim zakljuccima. 
Takodje trebamo istaknuti da, u Prvoj Korincanima 13:8, 
znanje i prorostvo prestaju istovremeno sa prestajanjem jezika. 
Da li je iko spreman da prizna da Bog vise ne govori crkvi sa 
ciljem da je izgradi, opomene ili utesi? Da li je znanje nestalo? 
Pismo kaze da mi delomicno znamo. Neki ljudi pretendiraju na 
savrseno znanje, ali ja iskreno sumnjam da ga oni poseduju. 
Mi necemo znati onako kako smo poznati dok se Isus ne vrati 
ponovo. 
Duh kroz crkvenu istoriju 
 Posto u Bibliji nemamo osnovu da odbacimo postojanje 
jezika, gde bi jos mogli traziti razloge da odbacimo ovaj dar? 
Tu je uvek navodni nedostatak jezika u istoriji crkve. Ali ovo 



nije istina, jer su se jezici s vremenaa na vreme pojavljivali. 
Imamo izvestaje da su predane grupe govorile u jezicima 
tokom cele crkvene istorije. Navodni nedostatak jezika u 
crkvenoj istoriji ne daje jak razlog da se jezici odbace. Ja licno 
nisam ponosan na crkvenu istoriju. Meni ona izgleda kao 
istorija neuspeha. Crkva Novog Zaveta je cvetala u doba 
Apostola; Pvle je bio u stanju da napise Kolosanima da je 
evandjelje otislo po celom svetu i da je donosilo ploda 
(Kolosanima 1:6). Uz voodstvo i silu Svetog Duha oni su bili u 
stanju da u prvom veku evandjeljem dosegnu citav svet. Ovo je 
cudo koje tradicionalna crkva nije bila u stanju da dostigne do 
dan danas. Tragicno je to sto mnogi ljudi danas zele da 
ogranice posebnu snagu Svetog Duha samo na period dok su 
Apostoli bili zivi. Ovi ljudi su silu Svetog Duha zamenili ljudskim 
umom i planovima, uz pomoc kojih pokusavaju da ispune 
Hristovo veliko poslanje. Rezultat toge je bio ogroman neuspeh 
crkve. Mi treba iskreno da se zapitamo da li je prestanak 
oslanjanja na silu Svetog Duha da bi se dosegao svet bio 
stvarno Boziji plan ili delo covekovog ponosa. Pavle je rekao 
Galatima: ,,Zar ste tako nerazumni? Poceli ste Duhom, a sad 
svrsavate telom?" (Galatima 3:3) Upravo ovo govore oni koji 
zele da ogranice delovanje darova Duha samo ne vreme 
Apostola. Oni kazu da je crkva pocela u Duhu da bi mogla da 
nadvlada sve prepreke mnogobozackog i neprijateljski 
nastrojenog sveta u kojem je zapocela. Ali kada su jednom 
uspostavljene organizacije i skole, vise im nije bila potrebna 
sila Svetog Duha. Crkva sada moze biti usavrsena pomocu za 
to obucenih ljudi. Jedan iskren pogled na isoriju crkve je 
dovoljan da unisti tu laz jednom zauvek. 
Joilovo obecanje 
 Kada pogledamo obecanje Duha u Joilu 2:28, i kada 
shvatimo citav kontekst, videcemo da je on govorio o 
poslednjim danima. Prorocanstvo u stvari ide skroz do perioda 
velike nevolje, kada ce se sunce pretvoriti u tamu i mesec u 
krv, i sve do velikog dana Isusovog dolaska, kada ce doci ono 



sto je savrseno. Ono sto je pocelo na Dan Pentekosta 
ocigledno je trebalo da traje sve do dana Isusovog dolaska. 
Petar je ovo potvrdio kada je odgovorio masi ljudi na Dan 
Penntekosta koji su ga pitali: ,,Sta da radimo?" On im je 
zapovedio: ,,Pokajte se i neka se svako od vas krsti u ime 
Isusa Hrista za oprostenje svojih grehova, pa cete primiti dar 
Duha Svetoga. Jer je za vas to obecanje, i za vasu decu, i za 
sve daljne koliko god ih pozove Gospod Bog nas." (Dela 2:38-
39) Prestanak na kraju doba Apostola uopste nije spomenut. 
Ta ideja je ljudska izmisljotina koja opravdava nedostatak sile 
u njihovim crkvama i zivotima danas. Mi uopste ne 
propovedamo da svako treba da govori u jezicima. Pavle je 
zadao jedno retoricko pitanje u Prvoj Koricanima 12:30:,,Da li 
svi govore cudne jezike?" na koje je ocekivao ,,ne" kao 
odgovor, kao sto nemaju svi ni dar iscelivanja. Sa druge 
strane, ja osecam da je pogresno zabraniti, ili cak i ne 
podsticati, govorenje u jezicima onima koji zele koristiti taj dar 
kao pomoc u svojim molitvenim zivotima ili u vremenu koje 
nasamo provode sa Bogom. 
 
 

Zasto prava duhovnost 
cesto prelazi u laznu 
 
 
U Efescima 4 pavle pise o tome da je Bog postavio u crkvi 
neke nadarene ljude da se sveti priprave za delo sluzbe i za 
izgradnju Hristova tela. Krajnji rezultat dobrog ucenja jeste da 
dovede vernike u jedno zrelo stanje kada nece biti poljuljani 
svakim vetrom nauke. Jedna od najvecih slabosti duhovnog 
(karizmatskog) pokreta jeste nedostatak zrelog Biblijskog 
naucavanja. Oni kao da su preokupirani raznim dozivljajima 



koje postavljaju iznad Reci. Kao posledica toga, duhovni 
pokret je postao plodno tlo za cudna i nebiblijska ucenja koja 
se slobodno rasprostranjuju u njihovim redovima. Od najvece 
je vaznosti da mi dopustimo da nam Biblija bude najveci 
autoritet u nasoj veri i u nasim zivotima. Kad god mi dopustimo 
da iskustvo, ili dozivljaj, postane kriterijum za jedno ucenje ili 
verovanje, mi smo izgubili autoritet Biblije, i neizbezna 
posledica toga je zbunjenost. Toliko mnogo ljudi danas 
dozivljava neverovatna i uzbudljiva iskustva. Mormoni, na 
primer, ,,svedoce" o dozivljenoj istini u Mormonskoj knjizi. Oni 
podsticu ljude da se mole da bi mogli da dozive, iskuse, da li 
je Mormonska knjiga istinita ili ne. Jedna osoba kaze da je 
iskusila istinitost, a druga da je sve to laz. Kojoj osobi ja treba 
da verujem? Oboje se zaklinju da su imali istinsko iskustvo 
(dozivljaj) od Boga, ali jedan od njih nesumnjivo gresi. Kad god 
dopustite da dozivljaj bude osnova ili kriterij istine vi kao da ste 
otvorili Pandorinu kutiju. Rezultat toga ce biti medjusobno 
kontradiktorna (suprotna) iskustva, i haos i zbrka su 
nesumnjiva posledica svega toga. Mi znamo da Bog nije 
Stvoritelj haosa. 
 
 
Zaklani u Duhu? 
 Jedan od dozivljaja koji se cesto praktikuje u duhovnom 
pokretu je da budete ,,zaklani u Duhu." Ja nikada nisam otkrio 
navodnu vrednost ovoga dozivljaja, ali ono se veoma cesto 
praktikuje u duhovnom pokretu. Kada se od njih zahteva 
biblijska osnova za sve to sto rade, oni cesto spominju vojnike 
koji su dosli da uhapse Isusa u vrtu. Kada ih je Isus zapitao: 
,,Koga trazite?" oni su mu odgovorili:  
 ,,Isusa Nazarecanina." On im je odgovorio: ,,Ja sam" i oni su 
svi popadali na zemlju. Ali svi oni su bili nevernici, a ne Duhom 
ispunjeni delovi Isusovog tela. (Nigde nije spomenuto da su se 
oni ikada obratili.) Ovaj dogadjaj sigurno ne pruza Biblijsku 
osnovu za ono sto vernici danas rade. Pripadnici duhovnog 



pokreta cesto spominju Pavla na putu za Damask. Ali Pavle je 
tada bio Isusov neprijatelj. Tamo se nije nalazio nijedan 
evandjelista ili pastir koji je polozio ruke na njega, niti igde pise 
da je on doziveo istu stvar nakon svog obracenja. Pavle je 
takodje imao lican susret sa Isusom Hristom dok mu je 
Gospod glasno govorio u toku svega sto se desavalo. Dok 
sam bio mlad odlazio sam na mnogo sluzbi na kojima su ljudi 
navodno bili zaklani u Duhu. Cesto su polagali ruke na mene; 
dosta zesto su mi nezno pritiskali celo gurajuci me unazad. Sa 
nekim evadjelistima taj pritisak bas i nije bio tako nezan. Ako 
stojite zatvorenih ociju, sa podignutim rukama i glavom 
pognutom unazad, ne treba vam mnogo pa da se prevrnete na 
ledja, narocito ako znate da neko stoji iza vas da vas prihvati! 
 
 
Isterivanje demona? 
 Jedna od omiljenih zabava u duhovnom pokretu je da 
raspoznaju i isteruju  
 demone jedni iz drugih. NJihove navodne vodje su napisale 
nebrojene  
 knjige i novinske clanke tu temu, i razvili su celo ucenje samo  
 na osnovu dozivljenih iskustava. Jedan od evandjelista za 
koga se  
 mislilo da je veoma nadaren po tom pitanju je poceo da deli 
papirne  
 maramice na svojim sluzbama tako da bi ljudi mogli da 
povrate svoje  
 demone u papirne maramice. Ako bi na sastanku jedan od 
clanova  
 poceo da zeva, to bi bio znak da je on zaposednut demonom 
spavanja. Podrigivanje  
 bi proizvelo pokusaj da se istera demon prezderavanja, koji bi 
usao u vas ako bi pojeli mrvicu hrane vise od onoga koliko 
vam jepotrebno. Mnogi osetljivi ljudi su bili povredjeni ovim 
opasnim ucenjem cije se zrrtve nalaze po celom svetu. U 



jednoj od knjiga na tu temu koje sam procitao autor je opisivao 
kako da se pobrinemo da jednom isterani demoni ostanu na 
dnu provalije. Kako je on otkrio da mi imamo silu da demone 
posaljemo na dno provalije? Dok je jednom razgovarao sa 
demonom pre nego sto ga je proterao, demon ga je molio da 
ga ne otera u provaliju. On je zatim upitao demona da li on 
poseduje takvu silu i demon mu je odgovorio potvrdno. On je 
zatim izjavio, na osnovu onoga sto mu je demon rekao, da on 
moze svim demonima narediti da odu u provaliju. Ako je 
Sotona otac svih lazi, kako mozete verovati da ce vam jedan 
od njegovih slugu reci istinu? U ovom slucaju se ucenje 
osnivalo na navodnoj reci demona. 
 
 
Ucenje Biblije protiv ucenja demona 
 Pavle nas je upozorio na demonska ucenja u poslednjim 
vremenima. Celo ovo ucenje se razvilo samo na dozivljenim 
iskustvima, bez ikakvih Biblijskih temelja. Mnogi ljudi su mi 
govorili o nekoj velicanstvenoj pobedi koju su izvojevali nakon 
sto je iz njih isteran neki demon. Da li to znaci da mi treba da 
poverujemo da mozemo imati pobedu nad nasim telom ako iz 
nas isteramo demona pozude? Da li Biblija uci da ja kao dete 
Bozije mogu biti zaposednut demonom, i da li je bilo takvih 
prilika u Novom Zavetu gde su vernici isterivali demone jedni iz 
drugih? Bas nasuprot, u Bibliji ima tekstova koji uce da Bozije 
dete ne moze biti zaposednuto demonima. Pavle pise u Prvoj 
Korincanima da su nasa tela hram Svetog Duha koji je u nama 
(Prva Korincanima 6:19). On je takodje pitao kakvu zajednicu 
ima svetlo sa tamom, i u cemu se Hristos slaze sa Belialom, i 
kako se hram Boziji slaze sa idolima (Druga Korincanima 
6:14-16). U Prvoj Korincanima 10:20 on poistovecuje idole sa 
demonima i u 21-vom stihu on kaze da:  
 ,,Ne mozete piti casu Gospodnju i casu demonsku." Mnogi 
pripadnici duhovnog pokreta su, nakon sto se se suocili sa 
ovim stihom, razvili ucenje da demoni mogu da zaposednu 



vernikov um, ali ne i njegov duh. Ovo ucenje takodje nije 
zasnovano na Bibliji. U Bibliji nije zabelezen nijedan slucaj da 
su demoni isterivani iz nanovo rodjenog vernika u Isusa Hrista. 
Pismo uzima kao cinjenicu to da demoni mogu zaposednuti (a 
oni to i cine) tela nevernika. Takodje je ocigledno da oni mogu 
biti isterani autoritetom Isusovog imena. Ali verovanje da 
Bozije dete moze biti oslobodjeno problema koji dolaze od 
tela (kao sto su pozuda, nervoza, zavist) isterivanjem duhova 
jeste lazna duhovnost ili karizmania. 
 
 
Napisano protiv izgovorenog 
 Mnoge pripadnici duhovnog pokreta izgleda da vise od 
napisane Reci cene ono sto se izgovori i oni pokusavaju da 
dokazu nadmocnost rema (izgovorene reci) nad logos 
(napisanom recju). Sluzba proroka ili iserivaca duhova se ceni 
vise od sluzbe ucitelja. Pomazanje Duhom se vise ceni od 
pomazanja da budes ucitelj. Pomazanje Duhom se prepoznaje 
ne po istini koja se otkriva vec po energicnosti i uzbudjenosti 
govornika. Ako je glas snazan i ako se govornik dere iz petnih 
zila i veoma je ubedljiv i brzo govori, oda njegovo pomazanje 
mora da je istinsko, narocito ako udise mnogo vazduha 
izmedju recenica i ubacuje amen i aleluja gde god moze! Neki 
od iskusnijih evandjelista su do tancina razvili tehniku 
bicevanja publike u stanje velike uzbudjenosti koje se granici 
sa histerijom ponavljajuci nebrojeno mnogo puta samo jednu 
frazu ( na primer, Slava Gospodu) na mnogo razlicitih nacina. 
Zbog toga sto oni vise cene ono sto je izgovoreno, jezici sa 
tumacenjem ili neko prorocanstvo su pozeljniji od 
propovedanja ili naucavanja Biblije. U mnogim zajednicama 
duhovnog pokreta, ljudi jednostavno ne priznaju za pomazanu 
ili duhovnu sluzbu u kojoj se jedna od gore navedenih stvari nije 
desila. Ja sam cesto slusao o tome kako je Duh tako snazno 
delovao u toku sluzbe da propovednik nije imao priliku da 
nesto kaze. Ovo bi trebalo da predstavlja ,,vrhunac" delovanja 



Bozijeg Duha. 
 
 
Duhovno a ne dusevno 
 Mnogo puta je ono sto osecamo tokom slavljenja vise 
dusevno nego duhovno iskustvo. U tipicnoj crkvenoj liturgiji ima 
mnogo toga sto apeluje na covekovu dusu. Izvezene mantije, 
horsko pevanje, svece i tamjan-sve nas to vodi ka prijatnom 
psihickom osecanju postovanja. Nekontrolisane emocije, vika, 
udaranje ritma i plesanje-druga krajnost-druge ljude dovodi do 
snaznih psiholoskih osecanja. Moguce je da nijedno od ovo 
dvoje istinski ne dodiruje moj duh. U Jevrejima 4:12 pise da je 
Bozija Rec ostrija od dvoseklog maca i da je u stanju da odvoji 
dusu od duha. Bozija Rec je ta koja dotice duh i hrani ga. Ako 
propovednik nije dobio priliku da kaze nesto, mi onda moramo 
opraavdano sumnjati da li je Sveti Duh radio na sluzbi, ili je to 
bila covekova dusa. Tuzno je to sto se u duhovnom pokretu 
tako olako dopustaju duhovna preterivanja. Gladni i iskreni 
vernici koji osecaju nedostatak sile u svom zivotu krenu na 
sluzbu otvorenog i gladnog srca, ali kada vide nedostatak 
Bozije Reci neukusne demonstracije ljudskog tela, oni u 
potpunosti okrenu svoja ledja prekrasnom delovanju Svetog 
Duha koji osoba moze doziveti u svom zivotu. 
 
 
Velicajuci telo 
 Ja znam da u mom telu nista dobro ne postoji. Telo je jedan 
od najvecih problema u mom hriiscanskom zivotu. Moje telo 
zeli da mu se odaju priznanja i da mu se dive. Telo ce traziti 
slavu i paznju cak i u duhovnoj atmosfeeri. Moje telo zeli da 
ljudi o meni misle da sam ja duhovniji nego sto u stvari jesam i 
da se molim vise nego sto to stvarno radim. Ja se dobro 
osecam kada mi neko kaze: ,,Ti tako dobro poznajes Boziju 
Rec; da li si zapamtio celu Bibliju?" Ja volim kada mi ljudi 
kazu: ,,Ti si takav covek molitve" iako ja znam da to nije istina. 



Isus nas je u Mateju 6 upozorio da ne radimo nasa pravedna 
dela da bi nas ljudi videli. ,,Da bi nas ljudi videli" je sila koja 
nas moze veoma motivisati, i ja uvek moram biti na oprezu. 
Isus je zatim rekao da zelja da nas ljudi vide stoji iza mnogih 
nasih dela-davanja, molitve, i duhovnih aktivnosti kao sto je 
post. U Bibliji pise da ce jednog dana sva nasa dela biti 
vatrom testirana da bi se otkrilo kakva su bila, ili cime su bila 
motivisana. Veoma je mudro od nas da preispitujemo svoje 
motive, jer ako sudimo sami sebi, necemo biti sudjeni od 
Boga. Mnoge stvari u sluzbama duhovnog pokreta se cine sa 
ciljem da se privuce paznja na pojedinca. Osoba koja vice 
,,Aleluja!" i dize ruke u zrak u stvari privlaci paznju na sebe i 
cesto puta odvlaci paznju onih koji istinski slave Gospoda. 
Cesto puta za vreme pevanja jedna ili dve osobe ustanu 
zaatvorenih ociju i podignu ruke u zrak dok ostali sede. Ovo 
izgleda veoma duhovno, kao uostalom i molitva na ulici, ali u 
stvari privlaci paznju na pojedinca, i time automatski odvlaci 
paznju od Isusa. Nacin na koji se prikupljaju dobrovoljni prilozi 
isto tako su isplanirani da bi uzdigli telo, i u potpunosti sprecili 
jadnu dusu da primi nagradu od Boga. Ja sam slusao 
evandjeliste koji bi rekli da im je Bog rekao da ce te veceri 
deset ljudi priloziti po hiljadu dolara. Zatim bi oni skakali 
naokolo preteci ljudima dok desetoro ljudi ne bi ustalo. Kako bi 
oni ustajali jedan po jedan, sva paznja bi bila usmerena na njih 
i svi bi im aplaudirali. Dok bi gomila aplaudirala, ja bih u sebi 
razmisljao: ,,Uzival koliko god mozes, bedna duso, jer je ovo 
jedina nagrada koji ces ikada dobiti za svoj dar." Kao sto je i 
Isus rekao: ,,Vi imate svoju nagradu." Ja sam takodje bio ljut 
na pastira ili na evandjelistu koji su terali ljude da daju na takav 
nacin da ne prime nikakvu nagradu od Boga. Takodje sam 
osetio da je lagao kada je rekao ono za deset ljudi. To nije 
nista drugo do psiholoska zamka. 
 
 
Odvratne zamke 



 Isto tako odvratne su i ostale psiholoske zamke koje se 
koriste da bi se iz ljudi izvukle pare za odrzavanje Bozijeg dela. 
Mnogi od ,,duhovnih" evandjelista su napravili postanske 
spiskove i uz pomoc kompjutera masovno salju pisma svojim 
naivnim sledbenicima koji poveruju da dobijaju licno pismo od 
dragog Brata_____________(ime poznatog evandjeliste koji 
ima dar lecenja) zbog toga sto je kompjuter ponovio njihovo 
ime na mnogo mesta u celom pismu. Pisma su prepuna lazi, a 
obicno u njima mozete naci nesto kao: ,,Gospod mi je stavio 
na srce da se molim posebno za tebe. Da li je sve u redu? 
Molim te pisi mi i kazi mi svoj problem tako da ti mogu 
pomoci." U Drugoj Petrovoj 2 pise da je jedan od znakova 
laznih proroka da ce u lakomstvu iskoriscavati ljude. Ova 
pisma savrseno odgovaraju Petrovom opisu. On tako cesto 
apeluju na telo. Ako zelis odgovore na svoje molitve, ili 
posebno Bozije delo, ti posadi svoje seme dara. Ovi metodi 
poricu Boziju milost, posto vi navodno kupujete boziju 
naklonost. Uvek me je kopkalo kako to da ovi ljudi koji su do 
detalja naucili sve tajne vere i poseduju tako veliku silu kod 
Boga nikada nemaju dovoljno vere da se pouzdaju u Boga da 
ispuni njihove sopstvene materijalne potrebe, vec upozoravaju 
da ce Bozije delo propasti ako mu ljudi ne pomognu i spasu 
ga od bankrota. 
 
 
Sta god kazes to ces i dobiti? 
 Najnovije u talasu opasnih ucenja koja nisu zasnovana na 
Bibliji i koje se pojavilo u redovima nekih duhovnih pokreta je 
takozvano ucenje ,,Sta-god-kazes-to-ces-i-dobiti" poznato i 
pod drugim imenom kao ucenje o prosperitetu. Jedna od 
tvrdnji koje se najcesce ponavljaju jeste da Bog ne zeli da vi 
ikada budete bolesni, i da je svaka bolest posledica neznanja 
ili nedostatka vere. Takva ucenja su vise nalik na Meri Bejker 
Edi nego na Apostola Pavla! Ovi ljudi mnogo naglasavaju 
pozitivna priznanja, upozoravaju protiv bilo kakvih negativnih. 



Oni uce da izgovorena rec, u zavisnosti od toga da li je 
pozitivna ili negativna, postaje dobra ili losa duhovna sila. 
Zbog toga nikada ne smes reci: ,,Ne osecam se dobro" jer je 
to nesto negativno i dovesce vas do toga da cete se osecati 
lose. Znaci da treba da lazete o tome kako se stvarno 
osecate. Dok slusate ovakvo ucenje vama se cini da ono 
dolazi iz (imaginarnog) casopisa ,,Nauka i zdravlje kao kljuc za 
Sveto Pismo" a ne iz Biblije. Slusao sam ove ljude kada su 
pokusali da objasne Pavlov trn u mesu govoreci: ,,Gde se jos 
spominje trnje u Bibliji? Isus je govorio o trnju koje gusi Rec 
tako da seme ne moze da raste." Ali sta je bilo ovo trnje? 
Zemaljske brige, ispraznost i zavodljivost bogatstva, i pozuda 
za drugim stvarima. Znaci da su ovozemaljske brige koje je 
preuzeo na sebe bile Pavlov trn u telu. Da su ovi ljudi napravili 
jedno najosnovnije istrazivanje otkrili bi da su dve sasvim 
razlicite reci upotrebljene na ova dva mesta i prevedene kao 
trn. Rec koju je Pavle koristio na Grckom znaci kolac za sator a 
ne neki manji problem. Pavle je pisao Galatima o svojim 
bolestima; a na Engleskom rec bolnica je potekla od iste reci 
koju je Pavle koristio da opise svoje Bolesti. Jedan od ovih 
duhovnih vodja mi je rekao: ,,Ako je ovaj trn dat Pavlu da se ne 
bi poceo previse ponositi, zar mislis da bi on bio neophodan 
da je Pavle bio u stanju da pobedi svoje telo?" Ja ne mogu cak 
ni da zamislim velicinu duhovnog ponosa na koju aludira ovo 
pitanje. Ovaj covek je u stvari govorio da je on uspeo da 
ovlada svoje telo u vecoj meri nego sto je to Pavle uspeo. 
Ovakva tvrdnja se nije mogla opravdati njegovim napadnim 
odevanjem, kolima koja je vozio, i kucom koju je posedovao. 
On je tvrdio da je njegov prebogat i raspojasan zivot bio znak 
njegove vere, jer ako nam je Bog mogao verovati u pitanju 
para, On je zeleo da svi mi napredujemo, i svako ko ima 
dovoljno vere moze kraljevski da zivi. Sta nam ovo govori o 
Isusu koji nije imao gde glavu da polozi i koji je morao poslati 
Petra da ulovi ribu zato sto nije imao cime da plati porez? Ja 
znam mnoge koji su umrli priznavajuci da se dobro osecaju. 
Nekima od njih je mogao pomoci dobar lekar, ali ici doktoru bi 



znacilo priznati da nesto nije u redu. Isto tako znam za ljude koji 
su sledili lazi oih evandjelista i koji su, kad se njihove molitve 
nisu materijalizovale, u potpunosti okrenuli ledja Bogu. A 
takodje poznajem neke od vodecih vodja ovog ucenja o 
konstantnom zdravlju koji su proveli vreme u bolnici lececi se 
od nervne prenapetosti. Evandjelisti su ljudi koji su izgleda 
najvise napredovali od ovih ucenja. Kako ce oni moci da 
odgovore Bogu kada ih bude pitao zasto su prinudili 
siromasnu udovicu da im preda polovinu svoje male penzije i 
da nekoliko puta ostane gladna zato sto nije imala cime da si 
kupi hranu dok su se oni privatnim mlaznjacima vozili do svojih 
vila u Palm Springsu i vecerali u najskupljim restoranima? 
Pavle pise Timoteju o pokvarenim i perverznim ucenjima 
pokvarenih ljudi ciji umovi ne poznaju istinu, jer misle da je 
poboznost sredstvo dobiti. Pavle je ovo napisao Timoteju u 
Prvoj Timoteju 6:5. Zatim je Pavle rekao da je poboznost sa 
osecanjem dovoljnosti velika dobit. 
 
 

Primiti silu 
 
 
Cesto postoje prepreke koje vas sprecavaju da primite ovo 
posebno pomazanje Svetim Duhom, i te prepreke moraju biti 
savladane! Prva od njih opste osecanje nedostojnosti. Sotona, 
koji ispunjava svoju ulogu tuzitelja brace, ce pokusati da 
preuvelica nase greske i neuspehe, i pokusace da nas ubedi 
da mi nismo dostojni da od Boga primimo bilo sta. On je u 
neku ruku u pravu; ali, Bog nam ne daje darove kao nagradu 
za nase dobro ponasanje, vec da nas osposobi da zivimo 
Bogu ugodnim zivotom. Sila Svetog Duha je bas ono sto mi je 
potrebno da mi pomogne da zivim pobednickim zivotom u 
Isusu. Bog takodje daje njegove darove ne na osnovu mojih 



zasluga vec na osnovu njegove milosti. Druga prepreka su 
nebiblijska ocekivanja koja smo mi mozemo imati i koja smo 
verovatno dobili slusajuci svedocanstvo nekog drugog. Ja sam 
godinama verovao da cu, kada primim snagu Svetog Duha, 
pasti u nesvest ili u nekakav trans. Ja sam slusao 
svedocanstva onih koji su bili ispunjeni Svetim Duhom, i oni bi 
cesto govorili: ,,...i kada sam se osvestio bio sam iznenadjen 
da sam tamo lezao satima." Zbog ovoga sam ja, dok sam 
ocekivao Svetog Duha, cesto cekao kada cu da padnem u 
nesvest. Drugi bi opet govorili o raznim osecanjima kao: 
,,deset hiljada volti mi je proslo kroz telo" ili ,,osetio sam neku 
toplinu kako prolazi kroz mene." A drugi bi opisali kako ih je 
Bozija slava zasipala u talasima, ili kako su osecali neko 
treperenje niz kicmeni stub. Neki su govorili o nekontrolisanom 
placu, a neki o silnom treperenju. Sve ove reakcije mogu biti 
stvarne reakcije na rad Duha u necijem zivotu, ali mnostvo 
razlicitih reagovanja samo svedoci o tome da Bog nije 
ogranicen time da nam daje Svetog Duha na samo jedan 
nacin. Mi ne treba da ocekujemo nikakvo posebno osecanje 
kao dokaz da nas je Bog ispunio svojim Duhom osim. Jedini 
istinski dokaz koji nam treba je da budemo u potpunosti 
preplavljeni ljubavlju, jer je ljubav plod duha. Cesto se desava 
da se razocaram ako ocekujem neko posebno osecanje, i 
onda mislim da mi Bog nije dao taj dar. Ja pocinjem da 
sumnjam u moje iskustvo, ili njegov nedostatak, i to 
protumacim kao da je Bog odbio da me blagoslovi. 
 
 
Trazite i primite 
 Ako mi zelimo da primimo dar Svetog Duha, mi ga moramo 
traziti. U Luki 11:13 Isus je rekao: ,,Koliko ce vise Otac 
nebeski dati Duha Svetoga onima koji ga mole." Trazenje je 
veoma vazan deo primanja. U Jakovu 2 pise da ne primamo 
zato sto ne trazimo. Mnogi ljudi danas nemaju Boziju silu u 
svojim zivotima zato sto je nikada nisu ni trazili. U Jovanu 



15:16 Isus je rekao svojim ucenicima: ,,Niste vi izabrali mene, 
nego sam ja vas izabrao i postavio da vi idete i donosite rod, 
da vas rod ostane, da vam da otac sto god zaistete u moje 
ime." Isus kaze ,,da vam da" a ne ,,dace vam." Bog je to vec 
predvideo u vasem zivotu i kada trazite vi mu samo otvorite 
vrata i dopustate mu da uradi ono sto on zeli da uradi za vas. 
Isus je rekao u Jovanu 16:24: ,,I dobicete, da vasa radost bude 
potpuna." Duhom ispunjen zivot je prepun radosti. Radost je 
prva rec koju Pavle koristi da definise ljubav kao plod duha 
(Galatima 5:22). U Prvoj Jovanovoj 5:14-15, pise da Bog slusa 
nase molitve ako trazimo nesto po njegovoj volji, i ako nas cuje 
znaci da cemo mi primiti ono sto smo trazili od njega. Da li je 
Bozija volja da mi budemo ispunjeni Duhom? Mi znamo da 
jeste, jer nam je Bog zapovedio u Efescima 5:18: ,,Punite se 
Duhom." Kada ja trazim od Boga da me ispuni njegovim 
Duhom, ja znam da ja trazim nesto sto je po njegovoj volji Sve 
sto trazim od Boga moram traziti s verom da ce Bog to 
ispuniti. Znaci da moj sledeci korak mora biti nacinjen u veri; ja 
moram verovati da je Bog to ispunio. Vera je tvrdo pouzdanje u 
ono cemu se nadamo, osvedocenje o stvarima koje ne vidimo. 
Vera je jedini dokaz koji vam je potreban; verujte da cete dobiti 
odgovor i vi cete ga dobiti. Ne trebamo traziti nikakav 
neposredan znak u obliku jezika, toplote, ili talasa milosti. Oni 
se mogu desiti ali nisu neobhodni, i ne trebate traziti neko 
osecanje kao dokaz da vam je Bog odgovorio na molitvu. 
Nasa vera mora uvek biti zasnovana na Bozijoj pouzdanoj reci, 
a nikada na osecanjima. Nasa osecanja se cesto menjaju, ali 
Bozija rec nikada. Pavle je upitao vernike u poslanici 
Galatima: ,,Jeste li primili Duha na osnovu dela zakona ili time 
sto ste culi propoved o veri?" Isto vazi i za nase zivote. 
Ispunjenje Duhom nije nesto sto nam Bog daje po zasluzi, vec 
je to dar njegove milosti. U Rimljanima 4:20 pise da je Avraam 
boi jak u veri i dao slavu Bogu. Trazite od Boga da vas ispuni 
svojim svetim Duhom, i pocnite da upotrebljavate svoju veru 
tako sto cete sada slaviti Boga za tu novu dinamiku ljubavi koju 
on uliva u vas zivot. 



 
 

Jos izvrsniji put 
 
 
U Galatima 5 je opisana duhovna borba kroz koju prolazi svaki 
Hriscanin. Ova borba se ne desava u nekome ko nije 
Hriscanin, ta osoba uopste nije svesna sta je to zbog toga sto 
je njen duh uspavan. Kada vas duh ozivi, kada ste nanovo 
rodjeni, onda pocinje ova unutrasnja borba. Pavle je rekao u 
Galatima 5:17:  
 ,,Jer plot (telo) zudi protiv Duha, a Duh protiv ploti; ovo se 
jedno drugom protivi, da ne cinite sto biste zeleli." Borba se 
odvija izmedju duha i tela; telo vas sprecava da radite ono sto 
biste zeleli da radite za Gospoda. ,,A plotska dela su poznata, 
to su: blud, necistota, raspojasanost, idolopoklonstvo, caranje, 
neprijateljstva, svadja, pakost, srdnja, spletke, razdori, stranke, 
zavisti, pijanke, pirovanja, i ovoma slicna, za koja vam unapred 
govorim, kao sto ranije rekoh, da oni koji tako sta cine nece 
naslediti carstva Bozijeg." (stihovi 19-21) U ostroj suprotnosti 
sa delima tela stoje rezultati Duha: ,,Plod duha je ljubav 
(agape)." (stih 22) Bog je plod suprotstavio delima. Kad god 
se nadjete u domenu dela, vi se nalazite u domenu tela. Ali 
plod, koji simbolizuje Boziji metod, je prirodna posledica 
jednog odnosa. Kajsija se ne muci i ne prenemaze kada treba 
da donese zrele plodove; to je jedan prirodan proces. 
 
 
Kako donositi ploda 
 Boziji metod za vas je jedan prirodan proces kroz koji Bog 
radi u vasem zivotu-to nije nesto sto vi mozete uciniti, ili koje 
mozete stvoriti ako se pomucite i potrudite. Cim se pocnete 



muciti i truditi vi se ponovo nalazite u domenu dela. Boziji 
metod ke plod, a plod je prirodna posledica odnosa u kome vi 
prebivate u Hristu. Isus je rekao: ,,Ja sam cokot a vi ste loze. 
Otac cisti svaku lozu na meni koja donosi ploda, da bi mogla 
doneti vise ploda. Vi ste vec cisti zbog reci koju sam vam 
govorio. Ostanite u meni i ja cu ostati u vama." Kada ostanete 
(prebivate) u Isusu, vi cete donositi ploda. Isus je rekao: ,,Ne 
mozete doneti ploda ako ne ostanete na cokotu." Loza sama 
po sebi ne moze doneti ploda. Vi morate ostati na cokotu ako 
zelite da donesete plod. Isus je rekao:  
 ,,Bez mene ne mozete uciniti nista." Ali kada prebivate u 
Isusu, prirodan rezultat ce biti to da ce njegova ljubav poteci iz 
vaseg zivota. Boziji metod je plod-jednostavna i prirodna 
posledica prebivanja u Isusu. Rec ,,Duh" koja je koristena u 
frazi ,,plod Duha" indicira Boziju dinamiku-rad Svetog Duha u 
zivotu vernika. Nije slucajno to sto se Prva Korincanima 13 
nalazi u sendvicu izmedju Pavlove diskusije o darovima Duha 
u dvanaestom i cetrnaestom poglavlju. U dvanaestom poglavlju 
on navodi mnoge od darova Duha, u cetrnaestom on opisuje 
za sta sluze neki od ovih darova. Ali na kraju dvanaestog 
poglavlja on kaze: ,,A ja cu vam pokazati jos izvrsniji put"-nesto 
jos bolje i od posedovanja ovih velicanstvenih darova. 
 
 
Izvrsniji put 
 Mi cesto kazemo: ,,O Boze, zelim dar cudesa" ili  
 ,,zelim dar vere" ili ,,zelim dar raspoznavanja duhova" ili ,,zelim 
dar znanja." Mi bi zeleli da posedujemo u nasim zivotima sve 
ove natprirodne darove. Ali je Pavle rekao: ,,A ja cu vam 
pokazati jos izvrsniji put." Pozeljnije je imati Boziju ljubav koja 
istice iz nasih zivota nego posedovati sve ove darove, koji su 
besmisleni bez ljubavi. ,,Plod Duha" nam ukazuje na Boziju 
dinamiku. Isus je rekao: ,,I primicete silu (dunamis) kada Sveti 
Duh sidje na vas. Sveti Duh je Bozija dinamika u nasim 
zivotima. On je ta sila u nama koja nam daje snagu da budemo 



ono sto ne bi mogli biti bez njega, da imamo ono sto ne bi 
mogli imati bez njega, i da cinimo sto ne bi mogli ciniti bez 
njega. Ne mozete imati agape bez Svetog Duha i ne mozete 
izraziti agape bez Svetog Duha. Plod Svetog Duha u vasem 
zivotu cini da ova ljubav iztice iz vas. Prirodan izliv Bozijeg 
Duha u vama ce biti ova ljubav, jer je Sveti Duh ta dinamicna 
Bozija sila koja u vama proizvodi ovu ljubav agape. Boziji 
metod je plod; Bozija dinamika je Duh. 
 
 
Pravi plod Duha 
 Verovatno ste culi da postoji devet plodova Duha. Ja sam cuo 
propovedi o devet darova Duha i devet plodova Duha. Ali ja 
sada zelim da vi pogledate malo blize na stih u Galatima 5:22: 
,,A plod Duha je agape." Ja koliko razumem englesku i grcku 
gramatiku ( i nasu. prim. prev.), da postoji devet plodova Pavle 
bi rekao: ,,A plodovi Duha su ljubav, radost, mir, ..." Ali on to 
nije rekao. On je upotrebio jedninu: ,,A plod Duha je ljubav." A 
cemu onda sluze ostale stvari nabrojane u stihu? Sta je sa 
radoscu, mirom, dugotrpljenjem, cestitoscu, dobrotom, verom, 
krotoscu, uzdrzljivoscu? Sve ove osobine definisu agape. 
Nasa rec ljubav je toliko uopstena da moze da znaci bilo sta. 
Pavle definise agape koristeci ove druge reci. Radost je 
savest ljubavi. Da li ste ikada videli osobu koja je stvarno bila 
zaljubljena? Osnovna osobina takve osobe je radost koju 
poseduje. Koliko radosti samo ima u pravoj ljubavi! Mozete se 
suociti sa nekim od najtezih situacija i i dalje biti istinski 
radosni. Mozda cete biti primorani da radite neke mizerne 
stvari, ali gde je prava ljubav tu je i velicanstvena radost. Pre 
izvesnog vremena sam upitao jednu mladu devojku: ,,Pa kako 
si?" Ona je odgovorila: ,,Prekrasno! Nedavno sam se udala i 
vise ne moram da radim." Ona je mislila na kancelarijski 
posao od 7 do 3. Ona je verovatno radila vise nego ikada pre, 
ali je sada to cinila sa toliko ljubavi da sve sto je radile uopste 
nije shvatala kao posao. LJubav cini svaki posao ugodnim. 



Kada istinski volite, vas ne nerviraju stvari koje radite za one 
koje volite. Vi u tome uzivate. Radost je savest ljubavi. Druga 
osobina agape ljubavi je mir. Ne moze biti pravog mira bez 
agape ljubavi. Neko je jednom rekao: ,,Sada je mirno na 
Bliskom istoku." Nemojte slucajno da bi poverovali u tako 
nesto! Tamo uopste nema mira. Sve je prepuno mrznje i 
ogorcenja. Tamo nema pravog mira. Potreban je samo 
trenutak pa da izbije rat. Jedina osnova za mir je ljubav. 
Mozete postici primirje, i potpisati sporazume o nenapadanju, i 
razne pregovore, ali jedina prava osnova za mir jeste prava 
ljubav. Kada volimo jedni druge u tolikoj meri da ne zelimo da 
povredimo jedni druge, tada ce medju nama zavladati mir. 
Dugotrpljenje. Pavle je upotrebio ovu rec u definiciji ljubavi u 
Prvoj Korincanima 13: ,,LJubav dugo trpi i dobra je." Ako 
istinski volite nekoga, vi ne vodite racuna o tome koliko su vas 
puta uvredili. Vi dugo trpite. Vi trpite i trpite i trpite na kraju ste 
dobri. Joc jedna karakteristika agape ljubavi je cestitost: O 
kako je cestita ljubav! Kako je prekrasna i zadivljujuce cestitost 
prave ljubavi! Zatim dobrota. Ja verujem da je ljubav jedini 
pravi motiv za dobrotu. Mnogo ljudi se ponasa dobro samo 
zato sto se plase posledica ako se ponasaju lose. Ali to nije 
prava dobrota. ,,Ubio bih te ali mi se ne ide u zatvor." 
,,Opljackao bih banku ali sta cu ako me uhvate." Mnogo ljudi 
se uzdrzavaju od zla samo zato sto se plase posledica. To nije 
dobrota. Jedina prava motivacija za dobrotu jeste ljubav. Ja ne 
zelim da povredim ili da uvredim zbog ljubavi. Ja ne bi uradio 
nista da spotaknem tu osobu zato sto je ja volim. To je pravi 
motiv za dobrotu. Jos jedna od karakteristika agape ljubavi je 
vera. Ovo nije ista vera koja se spominje kao dar Duha u Prvoj 
Korincanima 12, vec je vera ili pouzdanje u ljude. To je samo 
poverenje. Ako kazete: ,,Ja ne verujem nikome" vi kao da 
govorite: ,,Ja nikoga ne volim." Ako istinski volite nekoga onde 
cete mu verovati zato sto je poverenje deo agape ljubavi. 
Zatim je tu i krotost. Prava ljubav ne trazi svoje, ne hvali se i ne 
nadima se. Jedna od glavnih Isusovih osobina je njegova 
prekrasna krotost. On je mogao da upotrebi svu svoju silu 



kada je bio ovde. Pogledajte samo na to ko je on bio. On je 
cesto sebe nazivao ,,Sinom covecijim." On je imao mnogo 
velicanstvenih imena koja je mogao koristiti: Sin Pravednosti, 
Sin Slave, Zvezda Danica, Najlepsi medju hiljadama, LJiljan u 
polju, Savetnik prekrasni, Mocni Bog, Vecni Otac, Princ Mira. 
Sve su ovo titule koje je Isus s pravom mogao uzeti. On je 
mogao reci: ,,Zvezda Danica ti govori..." Ali je on sebe nazivo 
Sinom covecijim: ,,Jer je Sin coveciji dosao da potrazi i spase 
ono sto je propalo." Mnogi ljudi danas odaju postovanje jedni 
drugima koristeci pocasne titule. Kako samo ljudi uzivaju u 
titulama! Ali Isus ih je prezirao; on je spustio na zemlju one koji 
su uzivali da stoje na javnom mestu i da slusaju kako im ljudi 
govore: ,,ravi, ravi." Neko je jednom rekao da su titule samo 
nacin na koji mozemo razlikovati jednog crva od drugog. Sta 
sam ja? Bez Boga, ja nisam nista. Krotost je osobina ljubavi. 
Uzdrzljivost dolazi na kraju. Najbolji nacin na koji ja mogu 
definisati uzdrzljivost je ako ukazem na njenu suprotnost-
neuzdrzljivost, ili raspojasanost. Nazalost, mi znamo previse 
dobro sta je to, a neuzdrzljivost je suprotnost uzdrzljivosti. 
Uzdrzljivost je umerenost, ne preterivanje ni u cemu. 
Uzdrzljivost je ta divna uravnotezenost ljubavi. 
 
 
Plod u vasem zivotu 
 Agape ljubav je ono sto Sveti Duh zeli da unese vas zivot; 
agape je istinski plod Duha. Ovo ce biti zavrsni rezultat 
prebivanja Bozijeg Duha u vama. Kada Boziji Duh radi u vama, 
i kada mu se vi prepustate, plod tog odnosa ce biti Agape 
ljubav. Svrha rada Svetog Duha u vasem zivotu je da uradi za 
vas nesto sto vi sami niste u stanju-da vas dovede do Bozije 
ljubavi agape koju je Bog namenio celoj Bozijoj porodici. To ce 
biti znak po kome ce svet znati da ste Isusov ucenik, i znak po 
kome cete znati da ste presli iz smrti u zivot. To je znak zato 
sto cete videti kako Bozija ljubav radi u vasem zivotu. Mi treba 
da budemo ispunjeni Duhom. Mi se trebamo predati Duhu da 



bi nasi zivoti mogli obilovati njegovim plodom. Tada ce 
njegova ljubav agape vladati nama, isticuci iz nasih zivota kao 
planinski potoci zive vode. 
 
 

Zavrsna rec 
 
 
Jedan od tuznih rezultata lazne duhovnosti jeste njen odbojan 
uticaj na tako mnogo gladnih i predanih Bozijih svetih koji 
osecaju potrebu i koji traze dublji dozivljaj Bozije sile u svojim 
zivotima. U Drugoj knjizi o kraljevima u cetvrtom poglavlju 
citamo o tome kako je Jelisej, zbog velike gladi, naredio da se 
izmedju sinova proroka postavi jedan veliki lonac u koji bi svi 
stavili biljke koje su uspeli sakupiti. Jedan od sinova je nabrao 
divljih krastavaca i njih stavio u lonac. Kada su ljudi probali 
corbu oni su povikali:  
 ,,Smrt je u corbi!" Ista stvar se desava kada osoba koja je 
gladna da bude ispunjena Bogom, proba odvratan nemoralni 
buckuris lazno duhovnih ljudi, duhovnih manijaka. Oni zatim, 
nazalost, zakljuce da u Bozijoj crkvi danas Sveti Duh u stvari 
nista ne radi, i nastavljaju da se bore u svom hriscanskom 
hodu bez pomoci pune dinamike Svetog Duha. Bog nije zeleo 
da narod Izraela umre u pustinji, vec da dodje do prebogate 
Obecane zemlje. Bog ne zeli da vas hod sa njim bude jedno 
suho iskustvo pustinje, vec on zeli da vi dodjete u puninu onog 
zivota koji nam je obecan kroz Svetog Duha. Ne dozvolite da 
vas nebiblijski ispadi onih koji upraznjavaju laznu duhovnost 
obeshrabre i odgovore od toga da trazite sve ono sto Bog zeli 
da vam da-svu ljubav, radost i silu da zivite Duhom ispunjenim 
zivotom. Mi jos nismo iskusili puninu bogatog rada Svetog 
Duha u nama i zbog toga treba da ostanemo uvek otvoreni 
prema Bogu, spremni da primimo sve sto on pozeli da nam 



da. Ima toliko puno stvari u Pismu koje jos uvek nismo doziveli 
da nemamo nikakvu potrebu da trazimo nesto izvan Svetog 
Pisma. Pavle je opisao svoju radost u tome sto crkvi u Korintu 
nije nedostajao nijedan duhovni dar dok su bili u iscekivalju 
Isusa. Moja molitva je da i mi isto iskusimo svu puninu Svetog 
Duha i darove koje on zeli da nam da dok cekamo povratak 
naseg Gospoda. 


